
اصفهان  | صفحه 3

به گفته سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تنها راه حل 
قطعی برای کنترل کرونا، قرنطینه کامل به معنی محدود کردن 
همه فعالیت ها چه سازمان ها، اصناف، آموزشی و تجاری و 

کاهش ترددهای غیرضروری در شهر اصفهان است.

شرایط کرونایی اصفهان فوق 
بحرانی است

واکسن چه از راه واردات و چه با تولید داخلی باید با تلاش مضاعف 
و به هر شکل ممکن تأمین شود و در اختیار همه مردم قرار بگیرد

 در اوایل بیماری، آزمایش های بیماریابی عمومی رایج شد که کار خوبی 
بود و باید شبکه بهداشت با کمک بسیج این کار را انجام دهند

 نگذارید مجالس حسینی موجب شیوع بیماری 
و مایه طعنه مخالفان و دشمنان شود

پنجشنبه 21 مرداد 1400| 03 محرم 12Aug2021| 1443| سـال هفدهم | 8 صفحه | شـمـاره 4142 | 2000 تومان | www.esfahanemrooz.irروزنامه ای برای زندگی

وز]
مر

ن ا
ها

صف
س : ا

عک
] 

تامینواکسن،آزمایشورعایتشیوهنامهها
     صفحه 2

رهبر انقلاب بر مقابله با طغیان کرونا تاکید کردند
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فرهنگ و هنر  | صفحه 5
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تزریق دز اول واکسن 
 کرونا به ۸۰۰ هزار نفر

 در اصفهان

رونمایی از کابینه پیشنهادی 
دولت سیزدهم

اصفهان | صفحه 3
برگزاری دوره آموزشی 
»ژورنالیسم صنعت« در 

 راستای پشتیبانی
 از تولید

 سرمربی سپاهان برای قهرمانی تیمش 
در لیگ فصل آینده تلاش می کند

 بازار نقل و انتقالات 
زیر نگاه تیزبین محرم

 ذوب آهن و تارتار 
 سرانجام به هم 

 رسیدند

 طلسم »رستاخیز«
 در دولت سیزدهم 
شکسته می شود؟

حریم محور تاریخی 
فرهنگی اصفهان ابلاغ 

شد

 لزوم تدوین
 پروتکل های ویژه 
برای اماکن ورزشی 
سرپوشیده و روباز

یادداشت روز

رویداد | 2

چه باید کرد؟! 
»گزاره ششم«

حسن روانشید 

 نوبت اول

م الف: 862030
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 فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی 
کیفی )فشرده( یک مرحله ای

خدمات احداث ساختمان شعبه جهاد کشاورزی 

مدیریت بانک کشاورزی استان اصفهان

نوبت اول
عضو هیئت علمی دانشگاه تهران در راه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی

محمدمهدی اسماعیلی کیست؟
تصدی  پیشنهادی  گزینه  به عنوان  اسماعیلی  محمدمهدی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت سیزدهم معرفی شده 

است.
در  متولد ۱۳۵۴  اسماعیلی  محمدمهدی  ایرنا،  گزارش  به 
کبودرآهنگ همدان است. وی از طلاب دانش آموخته مدرسه 
پژوهشگاه  از  سیاسی  علوم  دکترای  مطهری،  شهید  عالی 
علوم انسانی و مطالعات فرهنگی، عضو هیئت علمی دانشگاه تهران 
همچنین مدیرگروه »جامعه شناسی سیاسی مؤسسه مطالعات و 
تحقیقات اجتماعی« دانشگاه تهران است.اسماعیلی تحصیلات 
دانشگاهی خود را در دانشگاه شهید مطهری تهران آغاز و در 
رشته حقوق مدرک کارشناسی دریافت کرد. دکتر اسماعیلی دارای 
مدرک کارشناسی ارشد در رشته روابط بین الملل از دانشکده روابط 
بین الملل وزارت امور خارجه و دکترای علوم سیاسی با گرایش 
اندیشه سیاسی از پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی 
است. دکترای علوم سیاسی از پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات 
همچنین  و  تهران  دانشگاه  هیئت علمی  عضویت  فرهنگی، 
مدیرگروه »جامعه شناسی سیاسی مؤسسه مطالعات و تحقیقات 
اجتماعی« دانشگاه تهران از سایر سوابق علمی ایشان است که 
می توان به آن اشاره کرد.اسماعیلی از فعالین فرهنگی، رسانه ای 
و سیاسی باسابقه و از چهره های فرهنگی و علمی نخبه جبهه 
انقلاب است؛ دکتر اسماعیلی فعالیت های فرهنگی جدی خود را 
از سردبیری و مدیرمسئولی چند نشریه فرهنگی اجتماعی در دهه 
هفتاد آغاز کرده است؛ وی از جمله مدیران تحول گرای راهبردی 
سازمان صداوسیما در جایگاه های مجری طرح نظام جامع ارزیابی 
تولیدات صداوسیما، مدیریت مرکز افکارسنجی سازمان، مدیرکل 

ارزیابی برنامه های تولیدی سیما و مؤسس قرارگاه رسانه سازمان 
صداوسیما به عنوان یک ساختار فرهنگی اجتماعی پویا و نویدبخش 
تحول رادیو و تلویزیون بوده است.اسماعیلی بعد از سال ها فعالیت 
فرهنگی و اجتماعی و رسانه ای، در دولت نهم به عنوان رئیس 
کمیسیون فرهنگی و رسانه همچنین معاون فرهنگی اجتماعی 
مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری و سپس در دولت 
دهم به عنوان معاون سیاسی، امنیتی، فرهنگی و اجتماعی استاندار 
اصفهان به کار گرفته شد. راه اندازی قرارگاه فرهنگی در استان 
اصفهان، سازماندهی و پشتیبانی از اهالی فرهنگ، تشکل ها، 
مؤسسات و مراکز فرهنگی و هنری از جمله مهم ترین اقدامات 
او در دوره مسئولیت در استانداری اصفهان بود؛ الگوی اقدامات 
سند  به عنوان  سال  همان  در  معاونت  این  هنری  فرهنگی، 
الگوی فعالیت های فرهنگی هنری و اجتماعی در وزارت کشور 
تدوین و به همه استان های کشور ابلاغ شد؛ مهدی اسماعیلی 
جزو کارگروه تحول فرهنگی وزارت ارشاد در زمان وزارت دکتر 
صفارهرندی و عضو هیئـت مؤسس مؤسسات فرهنگی مهم و 
پویایی چون مؤسسه طلوع حق، مؤسسات پایش و افکارسنجی 
فرهنگی اجتماعی و مراکز رسانه ای مؤثری بوده است.در زمان 
تولیت آیت الله رئیسی در آستان قدس رضوی، دکتر اسماعیلی 
به عنوان مشاور فرهنگی همچنین رئیس دفتر تحقیقات اجتماعی 
آستان قدس فعالیت های فرهنگی خود را ادامه داد. با انتخاب 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس قوه قضائیه از سوی 
رهبر معظم انقلاب، اسماعیلی به عنوان مشاور فرهنگی و اجتماعی 
رئیس قوه و همچنین نماینده ایشان در سازمان صداوسیمای 
جمهوری اسلامی فعالیت می کرد.تسلط محمدمهدی اسماعیلی 

بر منظومه فکری فرهنگی و سیاسی مقام معظم رهبری وی را 
به چهره ای آشنا در هم اندیشی ها و همایش های فرهنگی جبهه 
انقلاب همچنین در بین اساتید دانشگاه های مختلف کشور تبدیل 
کرده است. به طوری که با طراحی و برگزاری بیش از هفتاد دوره 
کارگاه های دانش افزایی برای اساتید دانشگاه های مختلف کشور 
در نهاد رهبری در دانشگاه ها در طول این سال ها و در جمع های 
اردوها، نشست ها و همایش های  از جمله در  مختلف جوانان 
دانشگاه ها، با بیش از صدها مقاله علمی و سخنرانی های مختلف 
نقش بسزایی در تبیین مبانی گفتمان فرهنگی، فکری و سیاسی 
انقلاب اسلامی، حضرت امام ره و مقام معظم رهبری داشته 
است.معاونت پژوهشی مرکز اسناد انقلاب اسلامی و تولید بیش 
از سیصد اثر مهم در حوزه تاریخ با کادرسازی و به کارگیری از 
ظرفیت های اهالی پژوهش و قلم، راه اندازی همایش های چندگانه 
و اثرگذار مقابله با تحریف تاریخ معاصر و تطهیر پهلوی در حوزه 
کتاب و ادبیات، عضو هیئت مؤسس و شورای سیاست گذاری 
جایزه ادبی شهید اندرزگو، مشاور عالی مجمع ناشران انقلاب 
اسلامی و همچنین تألیف چندین اثر روایی تاریخی، پژوهشی و 
سیاسی و نگارش مقالات فکری، فرهنگی و سیاسی بسیاری، از 
دیگر فعالیت های فرهنگی و فکری دکتر محمدمهدی اسماعیلی 

در طول این سال ها بوده است.

از جمله سوابق دکتر اسماعیلی می توان به موارد زیر اشاره کرد:
Á سوابق اجرایی - فرهنگی

معاون فرهنگی مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری 
دولت نهم

مدیرکل نظارت سیمای صداوسیما
مدیرکل برنامه ریزی مرکز تحقیقات صداوسیما

مؤسس قرارگاه فرهنگی استان اصفهان
معاون سیاسی، امنیتی و فرهنگی اجتماعی استانداری اصفهان

Á مسئولیت های علمی
معاون پژوهشی مرکز اسناد انقلاب اسلامی
رئیس پژوهشکده مطالعات انقلاب اسلامی

مشاور رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها
رئیس دفتر تحقیقات اجتماعی آستان قدس رضوی با حکم 

آیت الله رئیسی
مدیرگروه جامعه شناسی سیاسی موسسه مطالعات و تحقیقات 

اجتماعی دانشگاه تهران
مدیرمسئول فصلنامه جستارهای انقلاب اسلامی

استراتژیک  بررسی های  مرکز  اول  برداشت  نشریه  سردبیر 
ریاست جمهوری

سوابق عضویت در مجامع و شوراهای فرهنگی
عضو شورای پژوهشی مرکز موسیقی صداوسیما

دبیر شورای تحقیقات سازمان صداوسیما
نماینده سازمان صداوسیما در شورای هنر

نایب رئیس شورای فرهنگ عمومی استان اصفهان
رئیس کارگروه فرهنگی شورای برنامه ریزی توسعه اصفهان
رئیس کارگروه خانواده شورای برنامه ریزی توسعه اصفهان

Á اهم کتب 
اندیشه سیاسی آیت الله خامنه ای

اگر پهلوی ادامه می یافت
 رجال ایرانی قرن چهاردهم

جنگ جهانی علیه سوریه
Á اهم مقالات علمی 

بازنمایی  در  چادر«  »حجاب  دگردیسی  انتقادی  بررسی 
تلویزیونی: مطالعه معناشناختی دو سریال »آخرین گناه« و 

»بی صدا فریادکن«
شناسایی پیشایندها و پسایندهای سیاست گذاری در رسانه ملی 

بر مبنای مدیریت استراتژیک نوین
تأملی در جریان نوسلفی ها؛ محمد العریفی و تأثیر خطابه در 

نفوذ آراء
تعامل جنبش های اصلاحی جهان اسلام؛ اخوان المسلمین و 

نهضت اسلامی ایران از سال ۱۹۴۸ تا ۱۹۷۹
عدالت، عقلانیت و معنویت سه ضلع حکمرانی در تفکر رهبر 

معظم انقلاب
عقلانیت انقلاب اسلامی از دیدگاه آیت الله خامنه ای

تحولات استراتژیک فرهنگ و مدیریت در فرایند جهانی شدن
تأثیر جهانی شدن بر تحولات فرهنگی در کشورهای منطقه 

خلیج فارس
مبانی اندیشه ای در تدوین الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت با 

تأکید بر سیره علمی و عملی امام خمینی )ره(
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
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رویداد
     بی توجهی تاکی؟! قسمت 1۸96

 چه باید کرد؟ »گزاره ششم«
حسن روانشید|در آخرین قسمت از مبحث »چه باید کرد« قبل از احراز هر نتیجه ای به ادامه سخنان سید کاظم 
دلخوش اباتری نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی می پردازیم که در نشست علنی ۳۱ فروردین 
همین امسال پیرامون مرکز پژوهش های مجلس داشته و گفته »من به عنوان یک نماینده بیشترین مراجعات را به 
مرکز پژوهش های مجلس داشته ام، اما هرچه به آنجا ارائه کرده ام، تنها روی زمین باقی مانده است. بسیاری از احکام 
و جداول بودجه سال ۱۴00 بعد از تصویب در مجلس توسط نمایندگان تغییر پیدا کرده که مرکز پژوهش ها باید به این 
موضوع رسیدگی کند، این مرکز باید قبل از هرگونه تغییر از هیأت امنا و رئیس مجلس اجازه لازم را اخذ کند. بنده 
می خواهم به عنوان یک نماینده از کار کارشناسی مرکز استفاده کنم، اما اکنون با وجود تغییرات هیچکدام از کارشناسان را 
نمی شناسم و حتی معاونت اقتصادی این مرکز که قبلًا به ما معرفی شده بود تغییر یافته و نوعی حذف نخبگان در مرکز 
پژوهش ها انجام شده است. زاکانی در سخنان خود اعلام کرده که برای افکار سنجی یک تشکیلات را تأسیس کرده 
درصورتی که نیازی به چنین تأسیساتی وجود ندارد و با توجه به گسترش تشکیلات مرکز پژوهش ها، باید رئیس این مرکز 
پاسخگوی این تغییرات باشد، زیرا ما طی یکسال گذشته هیچ مطلبی را از این آقایان ندیدیم. جای آقایان در بالای شهر 
است )مقابل پارک نیاوران( ما چگونه به آن ها دسترسی داشته باشیم؟ این مرکز در کنار مجلس بهارستان قرار گیرد تا 
نمایندگان به خوبی از نظرات کارشناسی آن ها استفاده کنند«. آنچه در این سال ها گذشت هرچه که بوده و هست حاصل 
کم تجربگی، بی اطلاعی، سهل انگاری و در مواردی بسیار محدود و معدود غرض ورزی های شخصی و جمعی و یا شاید 
نوعی نفاق درون سازمانی بوده که باید قضاوت پیرامون همه آن ها را به قانون واگذار کرد و وظیفه قوه مجریه اینست که 
قطار همه مجموعه های زیر چتر خود را به روی ریل قانون برگرداند تا آن ها که نمی توانند همسو باشند پیاده شوند و در 
اولین گام به سوی رفع چالش ها، تنش ها و بحران های موجود و در اولویت آن ها آب و برق خوزستان و دیگر استان های 
کشور بپردازند که همچنان گرفتار قرطاس بازی های متداول اند، بانک ها و بعضی از وزارتخانه ها همچون اقتصاد، صمت 
و جهاد کشاورزی مهار شوند تا اینگونه در اجرای قوانین شلتاق نکنند. تولیدات داخلی و بخصوص استراتژیک را دولت 
اندکی بیشتر از مشتریان پروپاقرص خارجی و دلالان داخلی آن ها خریداری کند که به آن سوی مرزها ارسال نگردند و 
اگر قرار بر صادرات باشد از طریق تعاونی هایی که در این مسیر مجوزهای لازم را از وزارتخانه متولی دارند انجام شود که 
ازجمله می توان به گندم، جو، سویا، حبوبات، زعفران، دام، طیور، سیمان، فولاد، مغزیجاتی همچون پسته، بادام، فندق و 
اصولًا هر آنچه برای تولید آن نیاز به استفاده از آب، برق، گاز و نیروی ارزان به جز استفاده از انرژی آفتاب و باد است، اشاره 
کرد، بنابراین می توان با مدیریت آن ها اجازه نداد سرمایه های کشور به ثمن بخس صادر شوند و حتی کشت اقلامی چون 
هندوانه، خربزه و صیفی جاتی که آب فراوان می طلبد برای مدت یک دوره چهارساله محدود به تأمین نیاز داخلی گردند و 
صادرات آن ها بر مبنای واردات باشد. امروز اداره کشور هشتادوچند میلیون جمعیتی ایران علی رغم دارا بودن توانایی های 
مالی، اقتصادی و اجتماعی بالا اما با مشکلات فراوانی روبروست که بدون مدیریت منسجم و قانونمند نمی تواند مسیر 
خود را بر اساس افق های تعیین شده ادامه دهد زیرا این قطار تا حدودی از ریل خود طی یک دهه اخیر خارج شده و 
گروهی از ارزش ها بخصوص در امر فرهنگ جایگاه خود را از دست داده و هر یک از اصحاب آن به منظور تأمین معاش 
به سویی دیگر رفته اند بنابراین در اولین گام باید صفحه این شطرنج درهم ریخته را مرتب نمود و مهره های آن را در 
جای خود نشاند و به کمک آن ها به سوی افق برنامه های تبیین شده رفت. در همه دنیا مرسوم است هرچه از پایتخت 
دور شویم میزان امکانات رفاهی کمتر می شود و البته نوعی جفا و ظلم به حقوق شهروندی به حساب می آید که باید رفع 
گردد و یا حداقل کمتر شود اما درحالی که مرکز پژوهش های مجلس به جای اینکه در کنار مهد خود یعنی مرکز پایتخت 
و بهارستان باشد در بالاترین نقطه شمال و در کنار پارک نیاوران اتراق می کند تا با اعتراض یکی از نمایندگان مردم 
روبرو باشد اما در فاصله کمتر از هشتاد کیلومتری همین پایتخت »پایچال« که نام یکی از روستاهای فیروزکوه است که 
هنوز آب، برق، گاز، درمانگاه و دیگر نیازهای اولیه و همچنین جاده ای برای رفت وآمد اهالی ندارد تا مجبور باشند نفت را 
در یکی از معدودترین کشورهای صاحب منابع آن از بازار خریداری و همراه با کپسول یازده کیلویی گاز از شهر بر کول 
گرفته و یا با حیوانات چهارپا حمل نمایند تا برای پخت وپز و تأمین گرما در این منطقه سردسیر به روستا ببرند! چشمه سار 
این روستا که بیست سال پیش به هزینه خودشان به طول ۲0 کیلومتر لوله کشی شده تا آب موردنیاز آن ها و دام هایشان 
را تأمین کند تخریب و تا حدودی مسدود شده اما هیچ دستگاهی یارایشان نیست! و جوابگوی حمل ونقل بیماران بدون 
مرکز بهداشت به شهرهای نزدیک تنها موتورسیکلت یکی از اهالی آن است که اگر خراب یا در دسترس نباشد باید 
از خورجین چهارپایان به همین منظور استفاده نمود و این در حالیست که فاصله این روستا تا پایتخت به صد کیلومتر 
نمی رسد تا شهرها و روستاهایی در حاشیه مرزهای شرقی، غربی، جنوبی و شمالی دراین باره از خود بپرسند چه باید کرد؟!
ادامه دارد

رهبـر انقلاب اسـلامی فرمودند: واکسـن چه 
از راه واردات و چـه بـا تولیـد داخلی باید با تلاش 
مضاعف و به هر شـکل ممکن تأمین شـود و در 

اختیـار همه مردم قـرار بگیرد.
بـه گزارش پایـگاه اطلاع رسـانی رهبر معظم 
انقـلاب، حضـرت آیـت ا... خامنه ای روز گذشـته 
در سـخنانی تلویزیونـی دربـاره وضعیت و طغیان 
بیمـاری کرونا، آن را مسـئله اول و فوری کشـور 
خواندنـد و بـا تأکیـد در خصـوص انجـام قاطـع 
وظایـف و تصمیم هـا بـرای مقابلـه بـا بیمـاری، 
و  مسـئولان  بـه  خطـاب  نکاتـی  و  توصیه هـا 
مـردم بیـان کردند. ایشـان لازمه مقابلـه با تغییر 
شـکل و جهـش ویـروس را به کارگیـری آرایش 
و شـیوه های دفاعـیِ جدیـد و محکـم خواندنـد 
و گفتنـد: جان باختـن بیـش از ۵00 تـن در یـک 
روز و داغـدار شـدن خانواده هایشـان و همچنیـن 
ابتـلا ده هـا هـزار نفـر بـه بیمـاری و مشـکلات 
درمانـی آنهـا حقیقتاً بسـیار دردناک اسـت و دل 
هـر مسـلمان و هم میهنـی از ایـن واقعـه آتـش 
می گیـرد، بنابرایـن بـرای مقابلـه بـا ایـن وضـع 
ضرب الاجـل  انقـلاب  رهبـر  داریـم.  وظایفـی 
جمـع آوری  بـرای  رئیس جمهـور  یک هفتـه ای 
پیشـنهادها و تصمیم گیـری درباره آنهـا را کاری 
زمـان  رأس  در  افزودنـد:  و  برشـمردند  خـوب 
تعیین شـده، جـواب قضیـه بـا دقت سـنجیده، و 
بـرای هـر اقـدامِ لازم بـا قاطعیـت تصمیم گیری 
و بـه آن عمـل شـود. حضـرت آیـت ا... خامنه ای 
خسـتگی شـدید کادر درمان و فشارهای جسمی 
و روحـی وارد بـه آنهـا را نگرانی بزرگی دانسـتند 
و افزودنـد: از صمیم قلب از پزشـکان، پرسـتاران 

و مجموعه هـای درمانـی که واقعـا در حال جهاد 
هسـتند، تشـکر می کنـم اگرچـه تشـکر اصلـی 
از آنِ خداونـد شـاکر و علیـم اسـت. ایشـان در 
ادامـه بـه بیان چنـد تذکـر خطاب به مسـئولان 
و مـردم پرداختنـد. رهبر انقلاب بـا تأکید بر لزوم 
گسـترش آزمایش هـای بیماریابـی خاطرنشـان 
کردنـد: در اوایل بیمـاری، آزمایش های بیماریابی 
عمومـی رایـج شـد کـه کار خوبـی بـود و بایـد 
شـبکه بهداشـت بـا کمـک بسـیج ایـن کار را 
انجـام دهنـد. حضرت آیـت ا... خامنه ای با اشـاره 
بـه هزینه های سـنگین آزمایش های تشـخیص 
کرونـا، تأکیـد کردنـد: دولـت و بیمه هـا کمـک 
کننـد تـا بیماریابـی و آزمایش های تشـخیص به 
صـورت رایـگان و وسـیع در اختیـار همـه مـردم 
قـرار بگیـرد. رهبـر انقـلاب در توصیه بعـدی به 
مسـئولان، مسـئله تأمیـن گسـترده واکسـن را 
مـورد تأکیـد قـرار دادنـد و گفتند: خوشـبختانه با 

تولید واکسـن در داخل مسـیر واردات خارجی آن 
نیـز هموار شـد، درحالی که تا قبـل از آن با وجود 
پرداخـت بهـای واکسـن، فروشـندگان خارجـی 
کردنـد:  تأکیـد  ایشـان  می کردنـد.  بدعهـدی 
واکسـن چـه از راه واردات و چـه بـا تولید داخلی 
بایـد بـا تـلاش مضاعـف و به هر شـکل ممکن 
تأمیـن شـود و در اختیار همـه مردم قـرار بگیرد. 
ایشـان در خصوص مسـئله تأمین دارو برای 
بیمـاران نیـز گفتند: با وجـود کمبود یا نبـود دارو 
در داروخانه هـا و بیمارسـتان ها، گفتـه می شـود 
همـان داروهـا در بازار آزاد با قیمـت چند برابری 
فروختـه می شـود که این نشـان دهنده مشـکل 
در شـبکه توزیـع اسـت و ایـن مشـکل باید حل 
شـود. رهبـر انقلاب با اشـاره به حضـور جدی و 
قـوی نیروهـای مسـلح در ماه هـای اولِ مقابلـه 
بـا بیمـاری، گفتنـد: نیروهـای مسـلح اکنـون 
نیـز مشـغول هسـتند امـا باید بـا همه تـوان به 

کمـک مـردم بیایند. حضـرت آیـت ا ... خامنه ای 
تصمیم گیـری در خصوص تعطیلی را مسـئله ای 
تخصصی و نیازمند بررسـی در سـتاد ملی کرونا 
خواندنـد و افزودنـد: مسـئولین به هـر نتیجه ای 
رسـیدند بـدون ملاحظـه و قاطـع بـه آن عمـل 
کنند.ایشـان در بخـش دیگـری از سخنانشـان 
خطـاب به مردم، بخشـی از مشـکل را ناشـی از 
رعایت نکـردن شـیوه نامه ها دانسـتند و افزودنـد: 
مـردم عزیـز با همـان حساسـیت ماه هـای اول، 
شـیوه نامه ها را بـه طـور کامـل رعایـت کننـد 
تـا جـان و سـلامتی خودشـان و دیگـران بـه 
خطـر نیفتـد. رهبـر انقـلاب دو سـه مـاه تحمل 
شـیوه نامه ها  کامـل  رعایـت  و  محدودیت هـا 
را موجـب فروکـش کـردن بیمـاری و تنفـس 
همـت  بـا  افزودنـد:  و  دانسـتند  درمـان  کادر 
دسـت اندرکاران، تـا چنـد مـاه دیگر واکسـن به 
بهتریـن وجـه در اختیـار مـردم قـرار می گیـرد و 

پـس از آن، حتـی بـا وجـود بیمـاری، بحـران و 
خطـر مرگ ومیـر و مصیبت زده شـدن خانواده ها 
کاهـش خواهد یافت. حضرت آیـت ا. .. خامنه ای 
در توصیـه ای دیگـر، مجالـس عـزای حضـرت 
سیدالشـهدا علیه السـلام را مایـه برکـت و جلب 
رحمـت الهـی دانسـتند و افزودند: ملت و کشـور 
بـه ایـن مجالس بـا برکـت احتیـاج دارد امـا در 
برگـزاری آنهـا بایـد شـیوه نامه ها با کمـال دقت 
و شـدت مراعـات شود.ایشـان برگزارکننـدگان 
جلسـات و آحـاد شـرکت کنندگان را بـه رعایـت 
ضوابـط و فاصله هـا توصیـه و تأکیـد کردنـد: 
نگذارید مجالس حسـینی موجب شـیوع بیماری 
و مایـه طعنـه مخالفـان و دشـمنان شـود. رهبر 
انقـلاب بـا تقدیـر از نهضت مواسـات و احسـان 
عمومـی و کمک هـای خیـران به مسـتحقان و 
افراد و مشـاغل آسـیب دیده، خاطرنشـان کردند: 
ایـن نهضـت بایـد اوج بگیـرد و مرکـز ایـن کار 
و  آبرومنـد  نیازمنـدان  یعنـی مرکـز شناسـایی 
کمـک و همیـاری مـردم بـه آنهـا نیـز مسـاجد 
بـا  پایـان  در  خامنـه ای  آیـت ا...  باشـد.حضرت 
یـادآوری مسـئله مهـم دعا، توسـل و تضـرع به 
درگاه پـروردگار بـرای رفـع بـلا، گفتنـد: همـه 
ایـن توصیه هـا اسـبابی هسـتند کـه موفقیـت 
آنهـا در گـرو عنایـت خداوند قادر و حکیم اسـت 
و مجالـس عـزاداری نیـز مـکان و زمینـه خوبی 
بـرای ایـن توسـلات و اسـتغفارها است.ایشـان 
ایـران،  امیـدواری کردنـد خداونـد ملـت  ابـراز 
مؤمنیـن و همـه انسـان ها در سراسـر جهـان را 
از شـر ایـن بیمـاری خبیـث و پر مشـکل نجات 

. بخشد

 رهبر انقلاب برای مقابله با طغیان کرونا تاکید کردند

تامینواکسن،آزمایشورعایتشیوهنامهها

دراجرای  رییس جمهوری  رییسی  ابراهیم  آیت ا... سید 
اصل ۱۳۳ قانون اساسی فهرست وزیران پیشنهادی را تقدیم 

مجلس شورای اسلامی کرد.
به گزارش ایرنا  اسامی وزیران اعلام شده به این شرح 

است.
وزارت کشور،  احمد وحیدی:  نفت،  وزارت  اوجی:  جواد 
سید احسان خاندوزی: وزارت امور اقتصادی و دارایی، حجت 

الاسلام خطیب: وزارت اطلاعات، محمد مهدی اسماعیلی: 
ساداتی نژاد:  جواد  سید  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
وزارت  ضرغامی:  ا...  عزت  سید  کشاورزی،  جهاد  وزارت 
میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی، حمید سجادی: 
امین:وزارت صنعت،  وزارت ورزش و جوانان، رضا فاطمی 
معدن و تجارت، امین حسین رحیمی: وزارت دادگستری، 
امیرعبداللهیان:  حسین  نیرو،  وزارت  محرابیان:  اکبر  علی 

وزارت امور خارجه، حسین باغ گلی: وزارت آموزش و پرورش، 
حجت عبدالملکی: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بهرام 
عین اللهی: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، رستم 
محمدرضا  سرتیپ  امیر  شهرسازی،  و  راه  وزارت  قاسمی: 
مسلح،  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزارت  آشتیانی:  قرایی 
محمد علی زلفی گل: وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و 

عیسی زارع پور: ارتباطات و فناوری اطلاعات. 

رونمایی از کابینه پیشنهادی دولت سیزدهم
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اصفهان

هشدار سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

شرایطکروناییاصفهانفوقبحرانیاست
 شهر  استان

بازسازی اتوبوس ها مقرون 
به صرفه تر است

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه با 
اشاره به بازسازی ۷00 دستگاه اتوبوس شهر گفت: هزینه 
بازسازی یک دستگاه اتوبوس حدود یک دهم هزینه خرید 
یک دستگاه اتوبوس جدید است که از نظر هزینه، بازسازی 

اتوبوس ها قطعا بسیار مقرون به صرفه تر خواهد بود.
شرکت  بازسازی  پروژه  به  اشاره  با  روحانی  عباس 
اتوبوسرانی اصفهان به ایمنا گفت: بازسازی اتوبوس های 
شهر اصفهان در دستور کار قرار دارد در این راستا اصفهان 
از  دولتی  بودجه  توانسته  که  است  کلان شهری  اولین 
سازمان برنامه بودجه برای بازسازی ۷00 دستگاه اتوبوس 
را دریافت کند. او افزود: بازسازی این ۷00 دستگاه از سال 
گذشته کلید خورد و حدود ۱۹0 دستگاه توسط شرکت 
پیشرو دیزل آسیا انجام شده و مابقی پروژه بازسازی در 
تعمیرگاه شهرداری اصفهان ادامه خواهد یافت. مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه تصریح کرد: هر 
اتوبوسی که به عمر حدود پنج سال می رسد، بازسازی 
جزئی می شود، البته شرکت اتوبوسرانی اصفهان علاوه بر 
بازسازی دوره ای که انجام می دهد یک بازسازی مکمل 
تحت عنوان پروژه بازسازی را در دست انجام دارد؛ بر این 
اساس اتوبوس ها برای ورود به دوره بازسازی از چرخه 
اتوبوس های دیگر جایگزین  با  حمل ونقل خارج شده و 
هزینه ها،  برآورد  نظیر  اولیه  اقدامات  پس ازآن  می شود. 
راستا،  انجام می شود؛ در همین  تعویض قطعات و… 
بعد از بازسازی ۱۲0 اتوبوسی که در گذشته بازسازی شد، 
اقدامات اولیه روی ۹0 دستگاه اتوبوس دیگر انجام شده 
است. روحانی خاطرنشان کرد: در این پروسه بازسازی، 
جایگذاری  مجدد  و  شده  پیاده  اتوبوس   ۱00 تا  صفر 
می شود. تمامی قطعات فرسوده موتور، اتاق، شیشه ها و 
… با قطعات جدید جایگزین شده و بدنه زنگ زدایی 
می شود. همچنین ورق های پوسیده تعویض و مجدداً 
رنگ آمیزی انجام و صندلی ها با روکش های مخمل برای 
افزایش آسایش شهروندان تعبیه می شود. او اظهار کرد: 
هزینه بازسازی یک دستگاه اتوبوس حدود یک دهم هزینه 
خرید یک دستگاه اتوبوس جدید است که ازنظر هزینه، 
بازسازی اتوبوس ها قطعاً بسیار مقرون به صرفه تر خواهد 
بود. مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه 
تصریح کرد: هر شش ماه یک بار اتوبوس ها مورد معاینه 
فنی قرار می گیرد و اگر اتوبوسی دودزا باشد، حتی حق 

ورود به شهر را ندارد.

کاهش هزینه های اداره شهر 
با مشارکت فعال شهروندان

به گفته مدیر منطقه ۱0 شهرداری اصفهان نقش فعال 
و مشارکت شهروندان بی شک می تواند هزینه های اداره 

شهر را کاهش دهد.
سرمایه  افزایش  گفت:  ایمنا  به  شهبازی  حمید 
اجتماعی و اعتمادسازی بین مجموعه مدیریت در منطقه 
و شهروندان مهم ترین اولویت فعالیت در منطقه ۱0 بوده 
و خوشبختانه این ارتباط و تعامل دو سویه بین مجموعه 
مدیریت شهری در منطقه و معتمدان و افراد مؤثر در 
منطقه برقرار شد و با مشارکت فعال و پویای شهروندان 
توانستیم بسیاری از مشکلات را در منطقه به ویژه در حوزه 
آزادسازی ها حل کنیم. او بابیان اینکه حضور و مشارکت 
شهروندان در مدیریت و اداره شهر بسیار تأثیرگذار است، 
افزود: نقش فعال و مشارکت شهروندان بی شک می تواند 
هزینه های اداره شهر را کاهش دهد. مدیر منطقه ۱0 
شهرداری اصفهان با اشاره به مهاجرپذیر بودن این منطقه، 
گفت: منطقه ۱0 با توجه به حضور و سکونت اقوام مختلف 
به »ایران کوچک« شهرت یافته است؛ البته همواره درصدد 
ایجاد همگرایی، همدلی و هم افزایی بین شهروندان منطقه 
بوده ایم تا این تنوع قومیتی و ترکیب جمعیتی را به یک 
فرصت تبدیل کرده و از چالش های احتمالی جلوگیری 
کنیم. او با تأکید بر تحقق عدالت فضایی در منطقه ۱0 
کرد:  خاطرنشان  امکانات،  عادلانه  توزیع  با  شهرداری 
با شناسایی نقاط قوت و ضعف ۱۷ محله این منطقه، 
جلساتی با حضور معتمدان و افراد اثرگذار هر منطقه برای 
توسعه و شکوفایی محلات برگزار و برنامه ریزی لازم انجام 
شد به طوری که در سه سال اخیر جهت گیری پروژه ها در 
محلات نشأت گرفته از تفکر شهروندان بود. شهبازی 
اظهار کرد: با توزیع عادلانه امکانات بخشی از مشکلات 
محلات محروم و کم برخوردارتر رفع شد و از شکاف های 

اجتماعی و طبقاتی جلوگیری به عمل آمد.

 آغاز اجرای طرح نذر خون 
در اصفهان

همزمان با محرم اجرای طرح نذر خون در مراکز انتقال 
خون استان اصفهان آغاز شد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما، مدیرکل انتقال خون 
استان از اهداکنندگان خون خواست باتوجه به محدود 
بودن امکانات، عزاداران حسینی هرچه سریع تر به مراکز 
اهدای خون مراجعه کنند. علی فتوحی، مرکز انتقال خون 
شهرستان خمینی شهر را در روز های تاسوعا و عاشورا 
تعطیل اعلام کرد و گفت: این مرکز در دو شیفت صبح 
عزاداران  اهدا خون  برای  محرم  تا هشتم  بعدازظهر  و 
حسینی فعال است. او، مرکز انتقال خون خواجوی اصفهان 
را در روز های تاسوعا و عاشورا آماده خدمات رسانی به 
اهداکنندگان دانست و گفت: این مرکز در روز تاسوعا در 
دو نوبت صبح و بعدازظهر و در روز عاشورا در شیفت صبح 

آماده خونگیری از اهداکنندگان است.
مدیرکل انتقال خون استان اصفهان با اشاره به وضعیت 
ذخیره خون استان در موج پنجم کرونا گفت: وضعیت 

ذخیره خون در استان به شش روز رسیده است.

تولید بذرهیبرید گوجه در 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد دهاقان

پنج نوع بذر هیبرید گوجه دانشگاه آزاد اسلامی واحد دهاقان 
با مشارکت شرکت دانش بنیان نگین بذر تا پایان سال به تولید 

انبوه می رسد.
آزاد  دانشگاه  رئیس  صداوسیمای  خبرگزاری  گزارش  به 
اسلامی واحد دهاقان در دیدار با جمعی از مدیران مدارس مقطع 
اداره آموزش وپرورش شهرستان گفت:  متوسطه و مسئولان 
تولید بذر هیبرید خیار به تعداد بسیار چشمگیر با همکاری شرکت 
دانش بنیان نگین بذر، از فعالیت های این واحد بود که موجب فخر 
و مباهات شهرستان است. سید حسن حجازی افزود: مطالعه 
روی بذر هیبرید گوجه نیز از دیگر فعالیت های گلخانه ای این 
واحد با مشارکت شرکت دانش بنیان نگین بذر بود که نتیجه 
آن، بومی سازیِ پنج نوع بذر، ویژه ی شرایط کِشت در اقلیم 
دهاقان است که به احتمال زیاد، این پنج نوع تا پایان سال به تولید 
انبوه خواهد رسید. او در بخش دیگری از سخنانش، به تأسیس 
اشاره کرد و گفت: رشته های  واحد  این  رشته های جدید در 
مدیریت بازرگانی و مدیریت تکنولوژی در مقطع دکتری و رشته 
مدیریت کسب وکارهای کوچک در مقطع کارشناسی، ازجمله 

رشته های جدید دانشگاه آزاد اسلامی واحد دهاقان هستند.

گشایش دفتر رسمی مصلحین 
خیر خانواده در خمینی شهر

نخستین دفتر رسمی مصلحین خیر خانواده در مسجد موسی 
بن جعفر )ع( خمینی شهر گشایش یافت.

دادگستری  رئیس  صداوسیما،  خبرگزاری  گزارش  به 
حل  به  کمک  را  دفاتر  این  راه اندازی  از  هدف  خمینی شهر 
حجم  کاهش  برای  خیران  کمک  به  خانوادگی  اختلافات 
پرونده های ورودی به دادگستری عنوان کرد. جمشیدشیروانی 
گفت: این مجموعه نوبنیاد در یک سال گذشته آغاز به کارکرده 
و تاکنون به کمک مردم موفق به رفع ۲00 مورد اختلافات 

خانوادگی شده است.
او با اشاره به عملکرد مطلوب این دفاتر افزود: در گام دوم 
رفع اختلافات ملکی و مالی به کمک مردم در دستور کار است.

برگزاری مجازی آئین 
شیرخوارگان حسینی در مصلی 

شاهین شهر
مجمع جهانی شیر خوارگان حسینی در مصلی نماز جمعه 

شاهین شهر مجازی برگزار می شود.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، حجت الاسلام هاشمی 
امام جمعه شاهین شهر گفت: این مراسم در ۷۵00 نقطه کشور 
هم زمان با اولین جمعه محرم الحرام برگزار می شود. او در زمینه 
نحوه برگزاری این مراسم به صورت مجازی افزود: این مراسم را 
هم زمان در سراسر کشور ساعت ۱0 صبح صداوسیمای مرکز 

اصفهان پوشش می دهد.

واکسیناسیون 65 درصد جامعه 
هدف اردستان علیه کرونا

مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان با اشاره به نقش 
رسانه ها در مدیریت افکار عمومی جامعه گفت: بیش از ۶۵ 

درصد جامعه هدف در اردستان از واکسیناسیون استقبال کردند.
رسانه ها  داشت:  اظهار  ذبیحی  حسن  مهر،  گزارش   به 
نقش بسیار مهمی در مدیریت افکار مردم در راستای رعایت 
پروتکل های بهداشتی دارند. او بابیان اینکه افزایش و کاهش 
شیوع بیماری مرتبط با رفتار مردم است، افزود: وقتی درصد 
رعایت پروتکل های بهداشتی در سطح شهرستان کاهش پیدا 
می کند سیر ابتلای بیماری صعودی می شود. ذبیحی با اشاره 
به روند خوب واکسیناسیون در اردستان، تصریح کرد: این مهم 
با همکاری مراقبین سلامت در مراکز واکسیناسیون، رسانه های 
شهرستان و اعتماد و اطمینان مردم ایجاد شده است. او یادآور 
شد: خوشبختانه بیش از ۶۵ درصد جامعه هدف در اردستان از 
واکسیناسیون استقبال کردند و این مسئله نیز نقش مهم رسانه ها 
را در آگاهی دهی به جامعه نشان می دهد. ذبیحی ادامه داد: 
تاکنون ۱۲ هزار و ۵۶۴ نفر نوبت اول واکسن کرونا و سه هزار 
و ۸۱۳ نفر دُز دوم را تزریق کردند که درمجموع ۱۶ هزار ۳۳۷ 
نفر را شامل می شود. مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان 
خاطرنشان کرد: رسانه های بیگانه در فضای مجازی شایعاتی 
را در خصوص واکسن بیان کرده و در بین مردم باورهای غلط 
ایجاد می کنند که در این زمینه لازم است وزارت بهداشت و 
درمان ورود کند. او در خصوص تأثیر واکسیناسیون در اردستان، 
تأکید کرد: سن بستری بیماران کرونایی از ۶۲.۳ به ۶0 سال 
کاهش یافته و میانگین سن فوت شدگان کرونایی نیز از ۷۶.۳ 
سال به ۷۳ سال رسیده است. ذبیحی تصریح کرد: از ابتدای 
واکسیناسیون تاکنون هیچ واکسنی تأثیر ۱00 درصدی نداشته 
و تزریق واکسن، فقط میزان بستری ها و فوتی های ناشی از آن 
بیماری را کاهش می دهد. مدیر شبکه بهداشت و درمان اردستان 
در خصوص کمبود واکسن، خاطرنشان کرد: گاهی اوقات در 
نحوه مدیریت واکسیناسیون مشکلی ایجاد می شود اما تاکنون 
در اردستان موردی نبوده که برای فردی نوبت دوم تزریق به 
دلیل کمبود واکسن انجام نشود. او با اشاره به ابتلای برخی افراد 
به کرونا باوجود تزریق واکسن، تصریح کرد: در واکسیناسیون 
پدیده ای به نام همزمانی وجود دارد، ممکن است فردی ناقل 
بدون علامت باشد و واکسن تزریق کند، سپس علائم آن پدیدار 
شود. ذبیحی در خصوص شیوع ویروس دلتا در اردستان تأکید 
کرد: قطعا وقتی یک اپیدمی در کشور شیوع پیدا می کند هیچ 
شهر و استانی از این سویه ویروس مصون نیست. مدیر شبکه 
بهداشت و درمان اردستان ادامه داد: تهیه کیت شناسایی دلتا 
برای شهرستان ها ضرورتی ندارد چراکه روش مقابله و درمان 
این گونه ویروس با قبلی ها تفاوتی ندارد. او خاطرنشان کرد: 
مبارزه با کرونا یک مسئولیت فردی و اجتماعی است و همه 
اقشار جامعه باید رعایت پروتکل های بهداشتی مسئول هستند و 

باید این بیماری را جدی بگیرند.

بـه گفته سـخنگوی دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان 
تنهـا راه حـل قطعی بـرای کنتـرل کرونا، قرنطینـه کامل 
بـه معنـی محدود کـردن همـه فعالیت ها چه سـازمان ها، 
ترددهـای  کاهـش  و  تجـاری  و  آموزشـی  اصنـاف، 

غیرضـروری در شـهر اصفهـان اسـت.
آرش نجیمـی بـا اشـاره بـه وضعیـت کرونا در اسـتان 
اسـتان، شـهر اصفهـان و  بـه فـارس گفـت: وضعیـت 
زمانـی  اسـت، در گذشـته  بحرانـی  فـوق  شهرسـتان ها 
کـه از ۲ هـزار بیمـار گذشـتیم، هشـدار دادیـم کـه ایـن 
و  اسـت  متفـاوت  ویروس هـا  سـایر  از  دلتـا  ویـروس 
می توانـد بـرای اولیـن بـار تعـداد بیمـاران بسـتری را بـه 
۳ هزار بیمار برسـاند. سـخنگوی دانشـگاه علوم پزشـکی 
اصفهـان بابیـان اینکه توصیه هـا و خواهش هـای ما هیچ 
تغییـری در رفتارهـای اجتماعـی مردم و هیچ حساسـیتی 
در مسـئولان بـه لحـاظ ایجـاد قرنطینـه سراسـری در 
اسـتان اصفهـان ایجـاد نکـرد، افـزود: شـاید اگـر همـان 
روز کـه بـالای ۲ هـزار بیمـار را رد کردیـم و نزدیـک ۲ 
هـزار و ۵00 بیمـار  رسـیدیم ۷ تـا ۱0 روز توقـف کلیـه 
فعالیت هـا در سـطح شـهر و ترددهـا انجام شـده بـود و 
نه فقـط تعطیلـی اصنـاف، شـاید امـروز بـه ۳ هـزار بیمار 
بسـتری نمی رسـیدیم. او بابیـان اینکـه رکوردهایـی کـه 
زدیـم قابـل قیـاس بـا موج های قبلـی نیسـت و بعضی از 
آمارهـای روزانـه مـا ۲ تـا ۳ برابـر پیک های دوم و سـوم 
کرونـا در اسـتان اسـت، گفت: تعـداد بسـتری ها یک رقم 
وحشـتناک در یـک روز بـه ۵۷0 بیمـار رسـیده اسـت، از 
طرفـی تعـداد مـوارد آی سـی یـو بـه بیـش از ۴00 بیمار 
رسـیده اسـت کـه اصلًا سـابقه نداشـته اسـت که بـا این 
تعـداد بیمـار مواجه شـویم که نیازمند خدمات آی سـی یو 

و تأمیـن مداوم اکسـیژن هسـتند.
Á  سونامی فوت ناشــی از کرونا به اصفهان

نزدیک می شود
نجیمـی بـا بیـان اینکـه ایـن یک هشـدار اسـت که 
باوجودآنکـه تعـداد مـوارد فوت بـه ۳0 نفر محدودشـده، 
ممکن اسـت روزهای آینـده با یک سـونامی موارد فوت 
روبـه رو باشـیم، بیـان کـرد: تعداد بیمـاران بسـتری از ۳ 
هـزار نفـر گذشـت، تخـت خالـی وجـود نـدارد و مجبور 
شـدیم تعـدادی از بیمارسـتان ها را مجـدد افزایش تخت 
و ظرفیـت دهیـم. سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی 
اصفهـان بـا بیـان اینکـه در حـال حاضـر بیـش از ۴0 
درصـد از تسـت های کرونـا مثبـت می شـود، ادامـه داد: 
بیمارسـتان عیسـی بـن مریـم را بـا ۱۱0 تخـت وارد 
کوویـد کردیـم و تخت های سـایر بیمارسـتان ها ازجمله 
بیمارسـتان الزهرا را به ۷۵0 تخـت افزایش دادیم و برای 
ایـن تعـداد تخت پرسـنل آمـاده نداریـم و جـای نگرانی 
اسـت. او بـا تأکید بر اینکه ایـن تعداد بیمار نیـاز به دارو، 
اکسـیژن و سـرم دارنـد و از طرفـی تأمین این هـا روزانه 
یک معضل برای دانشـگاه علوم پزشـکی اصفهان شـده 
اسـت، عنـوان کـرد: ۳ هـزار بیمار بسـتری و هـزار بیمار 
سـرپایی روزانه بـه کلینیک ها مراجعه می کننـد و داروها 
را دریافـت و در منـزل مراقبت می شـوند، تقریبـاً ۴ هزار 
بیمـار فعـال در گـردش به صـورت سـرپایی، کلینیکی و 
بسـتری داریـم و رقـم بسـیار بالایـی اسـت. نجیمـی با 

شهرسـتان های  بیمارسـتان های  وضعیـت  بـه  اشـاره 
اسـتان اصفهـان گفـت: تقریبـاً در همـه شهرسـتان ها 
بـه تکمیـل ظرفیت رسـیده ایم، بعضـی از شهرسـتان ها 
کـه ۲ بیمارسـتان داشـتند یـک بیمارسـتان را بـه کرونا 
اختصـاص دادنـد و دیگـری را بـه سـایر بیماری هـا، یـا 
بعضـی از شهرسـتان ها کـه یـک بیمارسـتان داشـتند 
۵0 درصـد آن را بـه کرونـا اختصـاص دادنـد، در حـال 
حاضـر وضعیـت بـه شـکلی اسـت کـه مجبور هسـتیم 
تمـام ظرفیت بیمارسـتان ها را به کرونـا اختصاص دهیم 
و سـبب می شـود کـه در ارائه خدمت به سـایر بیماری ها 
بـا مشـکل مواجـه شـویم و یک افزایـش فـوت بیماران 

غیرکرونایی را داشـته باشـیم.
Á اصفهان باید به طور کامل قرنطینه شود

سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهان بـا بیان 
اینکـه بـرای تأمیـن رمدسـیویر مشـکلی نداریـم، افزود: 
میـزان تولیـد سـرم در کشـور کـم شـده و مجبـور بـه 
واردات آن شـدیم، در سـطح اسـتان اصفهان کمبود سرم 
داریـم امـا در بیمارسـتان ها سـرم بـه آن اختصاص یافتـه 
و مشـکلی نداریـم و ممکـن اسـت در سـطح شـهر و 
درمانگاه هـا سـرم کم باشـد. او بـا تأکید بـر اینکه چندین 
بـار درخواسـت کردیـم کارخانـه بیمارزایی و تولیـد بیمار 
بایـد متوقـف شـود، بیان کـرد: شـاید رعایـت پروتکل ها، 
پروتکل هـا  بـه  پایبنـدی  بـردن  بـالا  واکسیناسـیون، 
می توانـد، بـرای کنتـرل کرونـا مفید باشـد، امـا هیچ کدام 
راه حل قطعی نیسـت، تنهـا راه حل قطعی کـه وجود دارد، 
قرنطینـه کامـل بـه معنی محدود کـردن همـه فعالیت ها 
چـه سـازمان ها، اصنـاف، آموزشـی و تجـاری و کاهـش 
ترددهـای غیرضـروری در شـهر اصفهان اسـت، اگر این 
کار را نکنیـم، کارخانـه تولیـد بیمـار به هیچ وجـه متوقـف 
نمی شـود و فکـر می کنـم، نتوانیـم حتـی قلـه ای بـا این 
شـرایط برای موج پنجم متصور باشـیم. نجیمـی با تأکید 
بـر اینکـه مسـئولان اسـتانی توجـه کننـد کـه زمـان را 

ازدسـت داده ایم، شـرایط فوق بحرانی می تواند به شـرایط 
فـوق فاجعه تبدیل شـود، گفت: مسـئولان از موج چهارم 
بـه بعـد کرونا را رها کردند، در این راسـتا ۲ مشـکل داریم 
در  به هیچ وجـه  کـه  توصیه هـا  و  دسـتورالعمل ها  یکـی 
عمـل اجـرا نمی شـود و دیگـری نبـود جدیتـی کـه بایـد 
کل  در  بگیرنـد،  جـدی  و  سـخت  تصمیم هـای  بـرای 
تصمیمـات جـدی بـرای قرنطینه کـه گرفته نمی شـود و 
غفلـت و بی عملـی در مقابـل این مـوج، روزبـه روز فجایع 
و شـرایط زیان بـاری را بـرای مردم اسـتان اصفهان ایجاد 

می کنـد.
Á مسئولان مقصر هستند 

سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهان بـا بیان 
اینکه کل مسـئولان اسـتانی و کشـوری به لحاظ مسئول 
و شـهروند مقصـر هسـتند، عنـوان کـرد: همه مراسـم ها 
برگـزار می شـود، فقـط تغییـری کـه نسـبت بـه شـرایط 
غیرکرونـا انجـام می دهیـم زیر آن می نویسـیم بـا رعایت 
پروتکل هـا و عمـلًا هیـچ اتفاقـی نمی افتـد، زمانـی کـه 
جشـنی می گیریـم و هـزار نفـر را در کنـار هـم می آوریم 
ورود و خـروج افـراد و اسـتفاده از ماسـک را نمی تـوان 

کرد. کنتـرل 
او بـا انتقـاد از اینکه کلمه رعایـت پروتکل ها یا اجرای 
مراسـم بـا رعایـت پروتکل ها بیشـتر خنـده دار و اسـبابی 
شـده که هیـچ تغییـری در محدودیت ها نداشـته باشـیم، 
خاطرنشـان کرد: هر مراسـمی بخواهیـم بگیریم به صرف 
از  خیلـی  و  می کنیـم  اجـرا  پروتکل هـا  رعایـت  اعـلام 
جشـن ها  مراسـم ها،  بـرای  خوردیـم  کـه  ضربه هایـی 
و حتـی جلسـات و کنفرانس هـای خبـری بـوده اسـت. 
نجیمـی بـا بیـان اینکـه ویـروس کرونـا دلتا ظـرف چند 
دقیقـه می توانـد بـه چنـد نفر منتقل شـود، گفـت: فضای 
بازهـم وقتـی تعـداد جمعیـت بـالا بـرود و عبـور و مـرور 
سـخت شـود، تفاوتی بـا فضای بسـته نـدارد و همان طور 
کـه رهبر معظـم انقـلاب فرمودنـد مبنا تصمیمات سـتاد 

کرونا اسـت، امیدوار هسـتیم که سـتاد کرونا جدی بگیرد 
و حـالا هـم که پایبند هسـتیم به تصمیمات سـتاد، سـتاد 

بایـد اولویـت را حفـظ سـلامت و جـان مردم بگـذارد.
Á  هدایت نذرهای ماه محرم به ســمت تهیه

غذای بیماران بیمارستانی
سـخنگوی دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهـان اضافـه 
کـرد: بسـیاری از علمـا و امام جمعه اصفهان بیاناتشـان در 
زمینـه مراسـم های ماه محـرم صریح بوده اسـت، نباید در 
آینـده حسـرت آن را بخوریم که چرا مراسـم ها را مجازی 
برگـزار نکردیـم، نفـس عـزاداری را می تـوان در منـزل 
به صـورت مجـازی برگـزار کـرد، اولویـت جان انسـان ها 
اسـت، یـک فـرد آلـوده بـه ویـروس کرونـا می توانـد ۱۵ 
نفـر را به راحتـی آلـوده کنـد و از ایـن تعـداد ۱0 نفرشـان 
فـوت می کننـد. او با تأکیـد بر هدایت نذرهـای ماه محرم 
بـه سـمت تهیه اقـلام بهداشـتی و درمانی بـرای بیماران 
کرونایـی گفـت: در حـال حاضـر مشـکل تأمیـن غـذای 
بیمـاران وجـود دارد، امیدوار هسـتیم پویشـی ایجاد شـود 
کـه ایـن مشـکل را برطـرف کنیـم و به جـای اسـراف به 
نیـت امام حسـین )ع( مشـکل غـذای بیمارسـتان ها را به 
مـدت ۱۵ روز حـل کنیـم. نجیمـی ادامـه داد: می توان به 
نیـت ایـن ایـام و رشـادت امـام حسـین )ع( نیـت کنیم و 
در ایـن راه بـه کادر درمـان، بیماران، نیازمندان و کسـانی 
کـه در شـرایط کرونـا بیـکار شـدند، کمک کنیـم اگر این 
کار را انجـام دهیـم از ایـن موج عبور می کنیـم و افزایش 
بیمار نخواهیم داشـت. سـخنگوی دانشـگاه علوم پزشکی 
اصفهـان بـا اشـاره بـه رونـد واکسیناسـیون در اسـتان 
اصفهـان بیـان کرد: وضعیت واکسیناسـیون خوب اسـت، 
متولـدان ۴۸ و قبـل از آن فراخـوان و گروه هـای پرخطـر 
و اعلامـی هـم اضافـه شـدند، در حـال حاضـر ۱۵ درصد 
جمعیـت اسـتان دز اول را تزریـق کردنـد، اگـر واکسـن 
تأمیـن شـود، می توانیـم تزریـق واکسـن را بـه ۴0 تا ۵0 

هـزار دز در روز برسـانیم.

مرکـز  واگیـر  بیماری هـای  مرکـز  مدیـر  گفتـه  بـه 
از  نفـر  هـزار   ۸00 تاکنـون  اصفهـان  اسـتان  بهداشـت 
را دریافـت  اول واکسـن کرونـا  شـهروندان اصفهـان دز 
وضعیـت  آخریـن  بـه  اشـاره  بـا  فدایـی  رضـا  کرده انـد. 
واکسیناسـیون کرونـا در اسـتان اصفهـان بـه مهـر گفـت: 
تاکنـون ۸00 هـزار نفـر و معـادل ۲۲ درصـد از جمعیـت 
اسـتان اصفهـان یک دز و ۲00 هزار نفـر و معادل ۶ درصد 
از مـردم دو دُز واکسـن کرونـا را دریافـت کرده انـد. او بـا 
بیـان اینکـه در حـال حاضـر واکسیناسـیون متولدان سـال 
۴۸ بـه قبـل در اسـتان اصفهـان در حال انجام اسـت، ابراز 
داشـت: همچنیـن واکسیناسـیون فعـالان مشـاغل پرخطر 
ماننـد قضـات دادگسـتری، رانندگان حمل ونقـل عمومی و 

… در دسـتور کار قـرار گرفتـه اسـت.
واکسیناسیون روزانه ۳۵ هزار نفر در اصفهان

مدیـر مرکـز بیماری های واگیر مرکز بهداشـت اسـتان 

اصفهـان بـا بیـان اینکـه میـزان واکسیناسـیون روزانـه در 
شهرسـتان های تحت پوشـش دانشـگاه علوم پزشـکی به 
۳۵ هزار دُز رسـیده اسـت، اضافه کرد: این امر در ۲۷ مرکز 
تجمیعـی و ۹0 مرکز معمولـی انجام می شـود. او مراجعات 
خـارج از نوبـت را چالش جدی مراکز واکسیناسـیون اعلام 
کرد و افزود: از شـهروندان درخواسـت داریم خارج از نوبت 

برای دریافت واکسـن بـه مراکـز مراجعه نکنند.
Á  عمده واکســن های توزیع شده در اصفهان

سینوفارم است
فدایـی بـا بیـان اینکه هر هفتـه بین دو تا سـه محموله 
واکسـن بـه دانشـگاه علـوم پزشـکی اصفهـان تحویـل 
می شـود، اضافـه کـرد: عمـده ایـن واکسـن ها سـینوفارم 
اسـت. او گفـت: میـزان کووبرکـت نیـز محدود اسـت و در 
زمینـه کووپاسـتور نیـز بایـد توجه داشـت که تعـداد خیلی 
محـدودی بـه اصفهـان ارائـه شـده اسـت. مدیـر مرکـز 

بیماری هـای واگیـر مرکـز بهداشـت اسـتان اصفهـان در 
ادامـه بـا بیـان اینکـه بـرای تزریق واکسـن کرونـا نیازمند 
نیـروی انسـانی بیشـتری هسـتیم، تصریـح کـرد: چنانچه 
نیـروی انسـانی بیشـتری بـه مـا تزریـق شـود می تـوان 

واکسیناسـیون را بـا سـرعت بیشـتری انجـام داد.
Á  نگران عدم رعایت پروتکل ها در عزاداری ها

هستیم
او اضافـه کـرد: واکسـن آسـترازنیکا نیـز برای کسـانی 
کـه دُز اول آن را طـی سـه مـاه گذشـته دریافـت کردنـد 
مورداسـتفاده قـرار می گیـرد. فدایـی همچنین با اشـاره به 
وضعیـت نامناسـب اسـتان اصفهـان در پیک پنجـم کرونا 
گفـت: تعداد بسـتری ها و همچنین مبتلایان روزانه بسـیار 
نگـران کننـده اسـت و بـا توجـه به برگـزاری مراسـم های 
عـزاداری بدون رعایـت پروتکل ها نگرانی مـا چندین برابر 

شـده است.

مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان در نامه ای از رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خواسته است که جلسه ای 
با حضور متخصصان در حوزه ورزش و بهداشــت تشکیل 
شود تا نسبت به تهیه پروتکل بهداشتی صرفا برای اماکن 
ورزشی سرپوشیده و روباز اقدام کنند تا بیش از این شاهد 

تعطیلی مکرر اماکن ورزشی نباشیم.
 به گــزارش فارس، محمد طباطبایــی مدیرکل ورزش و 
جوانان اســتان اصفهان نامه ای به طاهره چنگیز، رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی پیرامون تعطیلی مکرر اماکن ورزشی 
نوشته اســت. در ابتدای این نامه آمده است: پس از حمد 
خــدا و درود و صلوات بر محمد و آل محمد )ص(، ضمن 
آرزوی توفیق و ســربلندی برای ســرکارعالی همان گونه 
که مســتحضر هستید با توجه به شــیوع ویروس کرونا و 

تعطیلی های مکرر اماکن ورزشــی و جدیت خاص سرکار 
عالی و همکاران محترمتان نسبت به تعطیلی اماکن ورزشی 
استان، کار را به حدی رسانده که در دوره پیک پنجم حتی 
ورزش هایــی که جزو گروه یک و طبق جدول طبقه بندی 
مشاغل هستند را دســتور به تعطیلی داده اید. در ادامه این 
نامه مطرح شــده اســت: با توجه به رصدی که در سطح 
اســتان به ویژه شهر اصفهان صورت گرفته است باز بودن 
قلیان سراها و چایخانه ها در زمانی که فشار حداکثری مراکز 
بهداشت استان معطوف به تعطیلی اماکن ورزشی در سطح 
استان است جای بســی تأمل دارد. در قسمت دیگری از 
نامه عنوان شده اســت: تقاضا دارم با دستور سرکار عالی 
جلسه ای با حضور متخصصان در حوزه ورزش و بهداشت 
تشکیل شود تا نسبت به تهیه پروتکل بهداشتی صرفاً برای 

اماکن ورزشی سرپوشیده و روباز اقدام کنند تا بیش از این 
شــاهد تعطیلی مکرر اماکن ورزشی نباشیم. در پایان این 
نامه گفته شــده است: لازم به ذکر است با تعطیلی اماکن 
ورزشی اســتان بیش از ۳0 هزار نفر سرپرست خانوار که 
تنها راه معیشت آن ها از این قِبَل به دست می آید در سطح 

استان به مخاطره افتاده است، شایان ذکر است حوزه ورزش 
سالیان سال نسبت به تضمین سلامت جامعه در خط اول 
پیشــگیری از بیماری ها در خدمت جامعه بوده و مطمئناً 
حمایت از انجام فعالیت های ورزشی می تواند تضمین کننده 

سلامت جامعه باشد.

لزوم تدوین پروتکل های ویژه برای 
اماکن ورزشی سرپوشیده و روباز

مدیر مرکز بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان اصفهان خبر داد

تزریق دز اول واکسن کرونا به ۸۰۰ هزار نفر در اصفهان
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جامعه
کوتاه از کشور  کوتاه از اصفهان

کرونا مشکلات خانواده را 
افزایش داد

به گفته روان شناس و مشاور خانواده بیماری کرونا مستقیما 
روی مسائل اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی جامعه تأثیرگذار 

بوده است.
علی انصاری در رابطه با معضلات خانواده در دوران کرونا، به 
ایمنا گفت: نمی توانیم بگوییم قبل از شیوع ویروس کرونا در 
وسایل اجتماعی و وضعیت خانواده ها وضعیت ایده آلی داشتیم 
اما بیماری کرونا و قرنطینه در سه بخش اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی مســتقیماً تأثیرگذار بوده است. او تصریح کرد: 
در قسمت مالی شاهد افزایش بیکاری سرپرست خانواده ها 
بوده ایم و هنگامی که مسائل مالی در میان باشد پرخاشگری 
اعضای خانواده هم وجود دارد. به واســطه همین موضوع 
آمار طلاق به طور نســبی افزایش یافته اســت به عنوان 
مثال کارگران و پیمانکاران تالارهای پذیرایی از شغل های 
آسیب دیده ای هستند که بیشــتر دچار تعطیلی بودند. این 
روان شــناس و مشاوره خانواده ادامه داد: در بخش فرهنگی 
نیز برای افراد خانواده فرصتی برای ادامه کارهای فرهنگی 
باقی نمانده است و کمرنگ تر از همیشه جلوه نمایی می کند.

انصاری تصریح کــرد: با توجه به محدودیت های کرونایی 
برای مســافرت و بومگردی و تعطیلــی بخش اعظمی از 
اماکن تفریحی و ورزشی، بخش اجتماعی جامعه و مشاغل 
هم آسیب های جدی دیده است.او اشاره کرد: تعداد معدودی 
از خانواده ها که کســب و کار اینترنتی داشتند در این دوران 
تا حــدودی به کار خــود رونق دادند اما در ســوی مقابل 
خانواده هایی بودند که از شــدت فشار اقتصادی و افزایش 
هزینه های روزمره، فرزندان شــان ترک تحصیل کرده اند 
در این میان تنها شــهرهای محروم هم اینگونه نبودند و 
شهرهای پرجمعیت همچون اصفهان هم در این بین دیده 

می شود.

کلاهبرداری در پوشش فروش 
واکسن کرونا

رئیــس پلیس فضای تولید و تبــادل اطلاعات پایتخت از 
شناسایی و دســتگیری فردی خبر داد که با ترفند خرید و 
فروش واکسن کرونا در فضای مجازی اقدام به کلاهبرداری 
می کرد.به گزارش پلیس فتا؛ سرهنگ داود معظمی گودرزی 
افزود: فردی به پلیس فتا تهران بزرگ مراجعه کرد و مدعی 
شد در فضای مجازی اقدام به خرید واکسن کرونا کرده است 

و مورد کلاهبرداری اینترنتی قرار گرفته است.
او ادامه داد: شــاکی در ادامه اظهارات خود گفت در فضای 
مجازی با شخصی ناشناس که خود را از واردکنندگان این 
واکســن معرفی کرد آشنا شدم و پس از صحبت های اولیه 
مبلغ ۴00 میلیون ریال جهت خرید دو دوز از این واکســن 
بــرای او واریز کردم و پس از واریز وجه دیگر پاســخی از 
او دریافــت نکردم. گودرزی افزود: کارشناســان پلیس فتا 
پایتخت تحقیقــات خود را آغاز کردند و بــا بهره گیری از 
روش های علمی و اقدامات فنی فــرد مذکور را در فضای 
مجازی مورد شناســایی قرار دادنــد و دریافتند که مجرم 
با ایجــاد یک کانال تلگرامی در فضــای مجازی اقدام به 
کلاهبرداری تحت عنوان فروش واکسن کرونا کرده است. 
او خاطرنشان کرد: با به دست آمدن اطلاعات هویتی متهم 
و پس از تشــریفات قضایی، در نهایت مجرم در مخفیگاه 
خود حوالی مناطق شمالی تهران دستگیر گردید و به همراه 
تجهیزات الکترونیک به پلیس فتا انتقال داده شد. سرهنگ 
گودرزی اظهار داشــت: متهم پــس از انتقال به پلیس فتا 
هرگونه جرمــی را انکار می کرد اما پس از روبه رویی با ادله 
دیجیتال ضمن پذیرش بزه انتسابی خود، به بیش از ۲0 مورد 
کلاهبرداری با ارزش ریالی حدود پنج میلیارد ریال اعتراف 
کرد.رئیس پلیس فتا تهران بزرگ به شهروندان توصیه کرد: 
باید توجه داشت که خرید و فروش هرگونه دارو در فضای 
مجازی ممنوع است و علاوه بر جرم بودن این اقدام، غالب 
این افراد نیز کلاهبردار هستند و بسیاری از این افراد اصلا 
دارویی در اختیار ندارند و فقط مدعی داشــتن داروهای نادر 
هستند. شــهروندان همچنین در صورت اطلاع از هرگونه 
فعالیت مجرمانه در فضای مجــازی می توانند مراتب را از 
www.CyberpoliCe. طریق سایت پلیس فتا به آدرس

ir  گزارش کنند.

آمادگی کمیته امداد برای 
جذب نذورات سلامت

رئیس قرارگاه اطعام حسینی و احسان حسینی کمیته امداد 
از تداوم طرح اطعام و احســان حسینی که از عید غدیر آغاز 
و تا پایان ماه صفر ادامه دارد، خبر داد و راه های مشــارکت 

نیکوکاران در این طرح را تشریح کرد.
مجید باجلان در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه کمیته امداد 
به دنبال شیوع ویروس کرونا در سال گذشته چند رزمایش را 
راه اندازی کرد، گفت: در ماه رمضان با طرح اطعام مهدوی و 
افطاری ساده در خدمت نیازمندان و مددجویان بودیم و طرح 
اطعام و احسان حسینی را نیز در ایام کحرم وصفر خواهیم 
داشت.او افزود: باتوجه به بیماری کرونا در سال قبل و سال 
جاری و پیک پنجم ویروس کرونا، مردم می توانند در طرح 
اطعام و احسان حسینی مشارکت کنند. در آشپزخانه هایی که 
با رعایت پروتکل های بهداشــتی ایجاد شده، تحت عنوان 
اطعام و احسان حسینی این نذورات به مددجویان و نیازمندان 
سراسر کشور با هماهنگی گروه های جهادی، بسیج، هیات ها 
تکایا و عموم مردم توزیع می شــود.رئیس قرارگاه اطعام و 
احسان حسینی کمیته امداد با اشاره به اینکه طرح اطعام و 
احسان حسینی در ســال گذشته با ۸۱ هزار داوطلب که از 
نیروهای مردمی، جهادی و بسیجی بودند، ایجاد شد، اظهار 
کرد: امســال در اولین روز ماه محرم به یاد شهدای ۷۲ تن 
کربلا، در هر اســتان ۷۲ آشپزخانه ایجاد شد، این در حالی 
است که سال گذشته حدود ۲۷00 آشپزخانه در سراسر کشور 
ایجاد شــد. انتظار ما این اســت که در سال جاری بیش از 

۴000 آشپزخانه افتتاح شود.

مدرسه سازی نتیجه دغدغه 
آموزشی خیران است

بسیاری از افراد مدرسه سازی را یک کار خیر می دانند، اما 
احمدرضا حیدری، مدرسه سازی را نتیجه دغدغه آموزشی 

و تمام کارهای خیری می داند که انجام داده است.
احمدرضا حیدری که به تازگی ساخت مدرسه شهید سید 
حسین مهدوی را در محله هرستان خمینی شهر به پایان 
رسانده در گفت وگو با ایسنا، در خصوص مراحل ساخت 
این مدرسه، اظهار کرد: بهمن ماه سال ۹۶ کلنگ ساخت 
این مدرسه به زمین زده شد. خردادماه سال ۹۷ نقشه های 
ساخت مدرسه توسط اداره نوسازی مدارس تحویل داده 
شد و عملیات ساخت را شروع کردیم. او افزود: بعد از ۸ 
ماه اسکلت بنا تکمیل شد و پس از توقف چندماهه مجدداً 
ساخت پروژه را از سال ۹۹ شروع کردیم و مردادماه ۱۴00 

به اتمام رسید و افتتاح شد.
این خیر مدرسه ســاز در خصوص مساحت این مدرسه، 
گفــت: این پروژه با متــراژ ۲۵۱0 مترمربع، حدود ۹0۳ 
مترمربــع زیربنا دارد که شــامل ۶ کلاس درس، دفتر 
مدیریت و دفتر استراحت معلمان، آبدارخانه، سرویس های 
بهداشتی، کارگاه، آزمایشگاه و سالن مطالعه و یک سالن 
آمفی تئاتر با ظرفیت ۱00 نفر است. حیدری هزینه ساخت 
این مدرسه را ۳ میلیارد و ۸۵0 میلیون تومان اعلام کرد 
و افزود: مبلــغ ۳۱۵ میلیون از طریق کمک های نقدی 
مردم و ۵00 میلیون آن توســط ســه نفر از خیران اهدا 
شده است. مهدی حیدری هزینه در و پنجره ها، علیرضا 
کرمی هزینه هوشمندســازی شــبکه و هزینه سنگ 
مدرسه را عهده دار شدند و مبلغ ۳ میلیارد آن را نیز بنده 
پرداخت کردم. حیدری مقطع تحصیلی این مدرســه را 
دوره آموزشی متوسطه اول عنوان کرد و در مورد انگیزه 
ساخت این مدرســه گفت: قبلًا در این محله در همین 
مکان مدرسه راهنمایی پســرانه داشتیم که از سال ۵۹ 
تا ســال ۸۸ فعالیت می کرد، اما به علت فرسودگی بنا و 
غیر قابل تعمیر بودن، این مدرسه تعطیل شد و حدود ۸ 
سالی در این محله مدرسه راهنمایی پسرانه نداشتیم. او 
افزود: وقتی دغدغه  والدین نسبت به ثبت نام فرزندانشان 
را می دیدم و چون قبلًا در سیســتم آموزشی در مدرسه 
استقلال، کاشانی و مدرسه فاطمیه محله هرستان عضو 
انجمن مــدارس بوده و در تجهیز کردن این مدارس به 
سیستم های بهداشتی، بازسازی و تعمیرات فعال بودم، 
تصمیم گرفتم این مدرسه را در این محله بنا کنم تا مردم 
دیگر دغدغه تحصیل فرزندانشان را نداشته باشند. ین خیر 
مدرسه ساز از نام گذاری این مدرسه به نام خودش امتناع و 

آن را به نام یکی از شهدای محله مزین کرد.

گشایش شعبه دیجیتال 
صندوق قرض الحسنه امداد 

ولایت
شعبه دیجیتال صندوق قرض الحســنه امداد ولایت با 
هدف کاهش مراجعات مشــتریان و بالا بردن کیفیت و 

سرعت ارائه خدمات به صورت شبانه روزی افتتاح شد.
ســید مجتبی حجــازی مدیــر امور شــعب صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت اســتان اصفهان با اشاره به 
تسهیل و تسریع در ارائه خدمات به صورت غیرحضوری 
و الکترونیکی صندوق امداد ولایت، اظهار داشــت: این 
صندوق که با هدف گره گشایی از مشکلات نیازمندان 
و پرداخت تسهیلات بدون کارمزد به مددجویان تأسیس 
شده است، در فاز اول دیجیتال کردن خدمات خود، هفت 
خدمت را به صورت غیرحضــوری ارائه خواهد کرد. او 
ادامه داد: خدمات دیجیتالی این صندوق شــامل؛ افتتاح 
حســاب غیرحضوری، اعلام مفقــودی کارت، دریافت 
کارتکس اقســاط وام، اعلام تراکنش ناموفق، دریافت 
شماره کارت پرداخت اقساط وام، درخواست فعال سازی 
برداشــت خودکار، دریافت صورت حســاب است. مدیر 
امور شعب صندوق قرض الحســنه امداد ولایت استان 
با اشــاره به اینکه ســایر خدمات که امکان ارائه آن به 
صورت غیرحضوری وجود دارد، در فازهای بعدی به شعبه 
دیجیتال صندوق قرض الحسنه امداد ولایت اضافه خواهد 
شــد، افزود: جهت بهره مندی از خدمات غیرحضوری با 
  www.sqev.ir مراجعه به پرتال صندوق بــه آدرس
، صفحه خدمات الکترونیک، صفحه شــعبه دیجیتال، 

بهره مندی از قابلیتهای آن فراهم خواهد بود.

پیش بینی وزش باد نسبتا 
شدید در غرب و جنوب 

اصفهان
به گفته کارشناس پیش بینی هواشناسی استان اصفهان 
جوی نسبتا پایدار در اصفهان تا اواخر هفته تداوم دارد و 
آسمان در این مدت نیمه ابری و وزش باد نسبتا شدید در 

مناطق غربی و جنوبی استان پیش بینی می شود.
ابراهیم هنرمند با اشــاره به استقرار جوی نسبتا پایدار تا 
اواخر هفته در اســتان اصفهان، بــه ایمنا گفت: در اکثر 
مناطق، آســمان صــاف تا کمی ابری اســت و گاهی 
افزایــش ابر و وزش باد پیش بینی می شــود. او تصریح 
کرد: در ساعات بعد از ظهر گاهی افزایش ابر و وزش باد 
نسبتاً شدید در غرب و جنوب استان اصفهان پیش بینی 
می شود.کارشناس پیش بینی هواشناسی استان اصفهان 
با اشــاره به اینکه دمای هوای امــروز در اکثر مناطق 
تغییر محسوســی ندارد، گفت: بیشــینه و کمینه دمای 
هوای کلانشهر اصفهان بین ۲۹ درجه سانتی گراد بالای 
صفر و ۲0 درجه سانتی گراد بالای صفر در نوسان است.

او اضافه کرد: کاشــان ۴۳ درجه سانتی گراد بالای صفر 
و بوئین و میاندشت با دمای ۱۲ درجه سانتی گراد بالای 
صفر به ترتیب گرم ترین و ســردترین مناطق اســتان 

پیش بینی می شود.

پس از گذشــت ۱۸ ماه از همه گیری کرونا در ایران، موج پنجم 
به عنوان بلندترین موج کرونا با ثبت رکوردهای جدید و بدون هیچ 

محدودیتی در حال تاخت وتاز است.
موج پنجم کرونا در حالی با سویه دلتا بسیاری از رکوردهای قبلی 
بیماری و بستری را در کشور شکسته که به گفته مسئولان هنوز 
به قله خود نرسیده و در حال طی کردن روند صعودی خود است.

در چهــار موج قبلی کرونا محدودیت هایی هرچند نصفه و نیمه 
باعث شد در نقطه ای این موج فروکش کند و برای مدتی هرچند 
کوتاه کادر درمان نفسی تازه کند، اما در موج پنجم نه تنها هیچ 
محدودیتی به طور جدی اعمال نشد، بلکه رعایت پروتکل های 
بهداشتی در جامعه روزبه روز به حداقل ممکن رسید.موج چهارم 
کرونا پس از تعطیلات نوروزی آغاز شد و در اردیبهشت ماه به اوج 
رسید، اما هنوز موج چهارم فروکش نکرده بود که از اوایل تیرماه 
مقامات بهداشتی درباره شروع موج پنجم و ردیابی سویه دلتا در  

شهرهای قرمز ایران خبر دادند.
Á هشدارهایی که جدی گرفته نشد

بهروز کلیدری، معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان نیمه 
تیرماه بود که اعلام کرد موج پنجم کرونا در کشــور آغازشده و 
اســتان اصفهان نیز به عنوان چهارراه عبوری کشور از این امر 
مستثنا نیست و به تدریج درگیر این موج جدید شده است. او هشدار 
داده بــود که در موج جدید با گونه جهش یافته دلتا مواجهیم که 
موجب سیر سریع بیماری در استان های درگیر شده و پیش بینی 

می کنیم مرداد سختی در حوزه درمان در پیش رو داشته باشیم.
آرش نجیمی، سخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان نیز 
درست در نخســتین روز مردادماه با اعلام اینکه حال اصفهان 
خوب نیســت، از شکسته شدن مرز بستری ۲ هزار بیمار کووید 
در بیمارستان های اســتان و دورنمای بحرانی برای موج پنجم 
کرونــا در اصفهان خبر داده بود.او این را هم اعلام کرده بود که 
آستانه تاب آوری بیمارستان های دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 
۳ هزار بیمار است و بعدازآن حتی ارائه خدمات به بیماران کووید 
مختل می شود، درحالی که مدیریت کنونی هیچ کمکی به کنترل 
بیماری نمی کند و عملا رهاشــده، ایــن موضوع در هفته های 
آینده وضعیت فاجعه باری برای استان به بار می آورد.سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با انتقاد از اینکه هیچ متولی برای 
رعایت قرنطینه در سطح استان وجود ندارد، تأکید کرد که همه 
باید پاسخگوی عدم ارائه خدمات به بیماران باشیم، چراکه با این 
کارخانه بیماری زایی که در اثر قرنطینه نشدن شهر اصفهان اتفاق 

افتاده، سیستم درمان نمی تواند پاسخگو باشد.
Á بحرانی که از بیمارستان به آرامستان رسید

باوجود همه این هشدارها و نگرانی ها، سرانجام موج پنجم کرونا در 
اصفهان خیلی زود تمام ظرفیت تخت های بیمارستانی اصفهان را 
اشغال و مأموریت های اورژانس اصفهان را دو برابر کرد و درنهایت 
این بحران از بیمارستان به آرامستان اصفهان رسید، تا جایی که 
مدیرعامل سابق آرامستان اصفهان با اشاره به اینکه افزایش تعداد 
متوفیان باعث شده خادمان آرامستان در شرایطی بسیار سخت 
و دلهره آور در شیفت های اضافی و اضطراری نسبت به تغسیل، 
تکفین و تدفین متوفیان کرونایی اقدام و به امور متوفیان رسیدگی 
کنند، تأکید کرده بود: قطعاً در آینده ای نزدیک دچار مشکل شده 

و با بحران جدی مواجه خواهیم شد.
Á تعطیلی منتفی است

حجت ا ... غلامی، ســخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا در 
اصفهان اما با پذیرش وضعیــت بحرانی و حاد اصفهان، گفت: 
بحث تعطیلی استان منتفی است. البته این تعطیلی به ستاد ملی 
مقابله با کرونا پیشنهادشده بود که موافقت نشد و بر این اساس 

هفته آینده تعطیل نخواهد بود.
او معتقد است: تعطیلی ها اگر پیوست خاص خودش را نداشته باشد 
نه تنها مفید نیست، بلکه مضر هم هست، چراکه به دیدوبازدیدهای 

بیشتر و رفتن به سفر کمک می کند.
در همین شرایط واکسیناسیون نیز در استان روند پرسرعتی گرفته 
و به روزانه ۳۵ هزار دوز در اســتان رسیده است. در حال حاضر 
افراد متولد ۱۳۴۷ و مسن تر، همچنین برخی گروه های شغلی که 
از طرف وزارت بهداشــت اعلام شده در حال دریافت واکسن در 
مراکز تجمیعی واکسیناسیون هستند. بااین وجود به نظر می رسد 
واکسیناســیون در این موج به داد ما نخواهد رسید و با واکسینه 
شدن تعداد بیشتری از مردم می تواند از موج ششم جلوگیری کرده 
و یا موج خفیف تری اتفاق می افتد. کمال حیدری، معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و رئیس مرکز بهداشت استان با 
بیان اینکه انتظار داشــتیم محدودیت هایی در وضعیت بحرانی 

اعمال شــود که این اتفاق نیفتاد، از رعایت کمتر از ۳۰ درصدی 
پروتکل های بهداشتی در جامعه خبر داد و گفت: در موج پنجم 

کرونا وضعیت کاملًا رهاشده است.
Á تشبیه شرایط امروز به جنگ احد

او شــرایط کنونی را به جنگ احد تشبیه کرد و گفت: بعد از ۱۸ 
ماه که با کرونا مبارزه کردیم به نظر می رسد در لحظه های آخری 
که می توانستیم با واکسیناسیون این بیماری را کنترل کنیم، در 
حال شکست خوردن هستیم. می گویند تاب آوری مردم کم شده، 
درحالی که مردم باید پروتکل های بهداشتی را برای حفظ سلامت 
خودشــان رعایت کنند، اما درواقع تاب آوری سیستم بهداشت 
و درمان کم شــده که با اســترس و نگرانی و فشار کاری باید 

خدمت رسانی کنند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان نیز با تأکید بر 
اینکه حتی اگر همین امروز هم با محدودیت ها موافقت شــود 
دیر شده و ما دوهفته پیش انتظار اعمال محدودیت ها را داشتیم، 
ادامه داد: رعایت پروتکل های بهداشتی در سطح جامعه تعجب آور 
اســت. او که معتقد است مردم هم به مسئولان نگاه می کنند و 
می بینند باوجود شرایط بحرانی اصفهان هنوز قهوه خانه، مراکز 
ورزشــی و بسیاری از مشــاغل غیرضروری باز است اما کسی 
پاســخگو نیســت، ادامه می دهد: این موضوع به دستگاه های 
مربوطه برمی گردد، چراکه دستورالعمل ها ابلاغ شده اما دستگاه ها 
اجرا نمی کنند. در این شرایط ما چطور می توانیم برخورد کنیم؟ 
آیا می توانیم خدمات مراقبتی و واکسیناســیون و بیمارســتان 
 را کنار بگذاریم و فقط بســیج شــویم تا پروتکل ها در جامعه

 رعایت شود؟
Á وضعیت دوگانه ای که به مردم سرایت کرد

احمد مهرشاد، دکتری جامعه شناسی دراین باره می گوید: همان 
وضعیت دوگانه و متزلزلی که در نهاد تصمیم گیرنده مشــاهده 
می شــد به مردم سرایت کرد؛ یعنی ازیک طرف می گفتند کرونا 
بسیار خطرناک است و باید در خانه ماند و از طرف دیگر نگران 
چرخش چرخ اقتصاد خانواده بودند. وی در رابطه بااینکه چرا باوجود 
شرایط سخت، هشدارهای پزشــکان و اطلاع رسانی از طریق 
رسانه ها بازهم برخی افراد اوضاع را جدی نگرفته و پروتکل های 
بهداشتی را رعایت نمی کنند، توضیح می دهد: برای تبیین این 
واقعه مانند بسیاری از پدیده های دیگر می توانیم از منحنی نرمال 
کمک بگیریم، زیرا در بســیاری از مطالعات آماری و اجتماعی 
پیش فرض اولیه جامعه الگوی منحنی نرمال است. در این منحنی 
اقلیت در دو سمت منحنی قرار دارد که نظراتشان به سمت مثبت 
یا منفی متمایل است، اما اکثریت جامعه در میانه بدنه مرکزی و در 
حد وسط قرار می گیرند. مسئله پایبندی به پروتکل های بهداشتی 
و روند مربوط به آن را هم از طریق منحنی نرمال می توان بررسی 
کرد؛ یعنی یک اقلیت که اصرار به رعایت نکردن دارند و اقلیت 
دیگری که در رعایت موارد بهداشتی زیاده روی می کنند.این استاد 
جامعه شناسی ادامه داد: به عبارتی در یک طرف کسانی هستند که 
به دلایل بنیادین اصلا اعتقادی به این موارد نداشته و به باور آن ها 
چنین بیماری وجود ندارد و پروتکل ها کاملا بی فایده است؛ برخی 
دیگر علل سیاسی و اجتماعی دارند همچون فردی که به خاطر 

زندگی آکنده از مشکلات مالی و معیشتی ترسی از مردن از طریق 
ابتلا به کرونا ندارد.مهرشاد نقطه  مقابل منحنی را کسانی دانست 
که از شدت رعایت پروتکل های بهداشتی دچار وسواس شده اند تا 
حدی که اگر پزشکان امروز برخی رفتارهای پیشگیرانه مثل الکلی 
کردن خریدها که قبلًا توصیه می شد را بی فایده می دانند، این افراد 
حاضر به ترک آن ها نیستند یا رفتارهایی از این قبیل که هنوز هم 

در بین برخی از مردم ادامه دارد.
Á اهمیت مقوله زمان

وی اکثریت میانه منحنی را این گونه توصیف می کند: از این دو 
سر طیف که عبور کنیم دیگر افراد جامعه در حالت متعادل تری 
قــرار دارند که پروتکل ها را به صورت مقطعی رعایت می کنند. 
یکی از دلایل رعایت نکردن موارد بهداشتی توسط این افراد مسئله 
زمان است. مقوله زمان اهمیت بسیاری دارد؛ مثلًا اگر خودمان را 
به هنجارهایی که شرایط سختی برای ما ایجاد می کنند اما در 
دوره زمانی مشخصی هستند پایبند بدانیم، تحمل ما برای رعایت 
آن ها بیشتر می شود، نسبت به موقعیتی که این هنجار در مدت 
نامشــخصی تداوم پیدا کند. این جامعه شناس با اشاره به اینکه 
مسئولان کشوری در ابتدای مواجهه با کرونا برای اطلاع رسانی 
و تصمیم گیری طوری عمل کردند که گویا در مدت معینی این 
بیماری را پشت سر خواهیم گذاشت، یادآور می شود: مثلًا در نوروز 
ســال ۱۳۹۹ می گفتند که تنها امسال را با رعایت پروتکل ها از 
سر بگذرانیم تا از ســال بعد بتوانیم به روال عادی بازگردیم؛ در 
روز سیزده بدر هم به همین صورت عمل شد و در شب های قدر 
و به ترتیب برای همه مناسبات به گونه ای اطلاع رسانی شد که 
از موقتی بودن این پدیده خبر می داد، اما می بینیم که همچنان 

ادامه دار شده است.
Á وقتی مردم خسته می شوند

مهرشاد با تأکید بر اینکه متخصصان و پزشکان از ابتدای مواجهه 
با کرونا این پدیده را ادامه دار می دانستند، توضیح داد: تفاوت زیادی 
وجود دارد در اینکــه ما افراد جامعه را برای یک پدیده محتمل 
آماده می کنیم یا یک موقعیت ویژه؛ اگر سیاست ما بر این باشد 
که اذهان را برای یک دوره زمانی مشخص آماده کنیم درنتیجه 
مخاطب نیز از ما یک دوره مشخص را انتظار دارد و اگر این دوره 
استمرار پیدا کند آمادگی ذهنی افراد به مرور کاهش پیدا می کند. 
گاهی این مورد تذکر داده شد که شاید زندگی ما دیگر به حالت 
قبل از کرونا بازنگردد اما در مقام سیاست گذاری چندان در دستور 
کار مســئولان قرار نگرفت و به تعبیری می توان گفت که افراد 
جامعه از این وضعیت خسته شــده اند. وی در ادامه خاطرنشان 
می کند: در مصاحبه هایی که خبرنگار صداوســیما با مسافران 
نوروزی سال ۱۴۰۰ تهیه کرده بود این مورد را مشاهده می کردیم 
که افراد می گفتند مابعد از ۶ ماه تازه امروز از خانه خارج شده ایم 
و چرا باید مورد اتهام به رعایت نکردن پروتکل قرار گیریم؟! این 
جملــه از آمادگی یک ذهن برای رعایت کردن محدودیت ها در 
کوتاه مدت خبر می دهد که درنهایت امروز خسته شده و نمی تواند 
مدت بیشتری تحمل و بردباری به خرج دهد. مهرشاد یکی دیگر 
از دلایل پدیده تخلف از پروتکل ها را سرایت سندرم سردرگمی 
از مسئولان به مردم دانست و در توضیح آن گفت: دقیقاً همان 

وضعیت دوگانه و متزلزلی که در نهاد تصمیم گیرنده مشــاهده 
می شــد به مردم سرایت کرد؛ یعنی ازیک طرف می گفتند کرونا 
بسیار خطرناک است و باید در خانه ماند و از طرف دیگر مخارج 
زندگی را از کجا باید تهیه کرد؟! این بار دوگانگی که در نظر وزیر 
بهداشت در مقابل مسئول دیگری وجود داشت را در توجیه ذهنی 

مردم می دیدیم.
Á محدودیت بدون ابزار کنترل اجتماعی

این جامعه شناس با بیان اینکه مشکل بزرگی که در این پدیده 
می بینم و از اهمیت بســیار ویژه ای برخوردار است، روند اعلام 
محدودیت ها و ضمانت اجرای آن بود، می گوید: طبق مطالعات 
اجتماعی اگر جامعه از ابزار کنترل اجتماعی استفاده کرد باید برای 
آن تنبیه و تشویق نیز در نظر گرفت، مثلًا اگر بر سر چهارراهی 
چراغ قرمز قرارداد، هر خودرویی از آن عبور کرد باید تنبیه شــود 
و برعکــس آن هر خودرویی که قانون را رعایت کرد باید مورد 
تشویق قرار گیرد؛ اگر من این هنجار را تنظیم کردم اما پایبندی به 
آن را برای افراد جامعه الزامی ندانستم به مثابه آن است که ایجاد 
هنجار را کلًا زیر ســؤال برده باشم. مهرشاد ادامه می دهد: عدم 
اجرای قانون، ارزش یا پروتکل ها را یک ضد ارزش می دانیم اما 
در شرایطی دیده می شــود که زمینه تخلف از آن بسیار فراهم 
است و مجری قانون نیز اجرای آن را واجب نمی داند، برای مثال 
در دوران محدودیت های شــهری اگر ساعت ۱۰ شب به اتوبان 
برویم از شدت تجمع مثل این است که ساعت ۹ صبح باشد؛ پس 
فرد در چنین شرایطی وقتی برای بار اول هنجار را نادیده گرفت 
مقداری دچار عذاب وجدان می شود اما هنگامی که هیچ پیامدی 
برای این تخلف متحمل نشد، در دفعات بعدی با فراغ بال از قانون 
تخلف می کند، این قضیه در مورد مسافرت ها و کسب وکارها در 

موقع اعمال محدودیت ها و مواردی ازاین قبیل هم صادق است.
تبدیل قانون گریزی و هنجارشکنی به یک صفت عمومی

وی با اشاره به اینکه عملا نظام هنجاری-ارزشی که خوب و بد 
را اعمال می کرد در جامعه خوب اجرا نشــد، می گوید: باید توجه 
داشته باشــیم که اوضاع کرونایی را تحمل می کنیم و احتمالًا 
روزی به پایان خواهد رســید، اما در یک نظام کلان دیگری به 
نام جامعه هستیم که با چنین سهل انگاری هایی، واژه قانون گریز و 
هنجارشکن به یک صفت عمومی تبدیل خواهد شد. فرد همیشه 
برچســب متخلف از قانون را با خود حمل می کند، درحالی که 
فکر می کند هیچ تخلفی مرتکب نشــده و تنبیهی هم برای او 
در نظر گرفته نمی شود. این استاد جامعه شناسی اضافه می کند: 
به طورکلی برای مردم این طور تلقی می شود که همه قوانین این 
جامعه به همین گونه است؛ یعنی تنها مجازاتی در نظر می گیرند 
اما هیچ گاه اعمال نمی شود و درنتیجه بی قانونی عظیمی اتفاق 
می افتد. سیاست گذار و مردم باید اشتباهات خود را بررسی کرده 
و آن را جبران کنند تا مسئله به یک روال نرمال بازگردد. مهرشاد 
در خاتمه خاطرنشان کرد: اگر ما دچار فرافکنی شویم یعنی مردم 
بگویند به خاطر بی مسئولیتی مسئولان قانون را رعایت نمی کنند و 
سیاست گذار هم عدم تأثیرگذاری سیاست خود را به رعایت نکردن 
مردم ارجاع داد، جامعه ایرانی از این بحران به سلامتی و راحتی 

عبور نخواهد کرد.

پیکپنجم،بلندترینوبیرحمترین
موجکرونا

رئیس اداره سلامت و تندرستی اداره کل آموزش وپرورش استان 
اصفهان با اشاره به کمبود ۸00 نفر نیروی مراقب سلامت در 
استان اصفهان گفت: با وجود دغدغه بسیار خانواده ها به دلیل 
برگزاری امتحانات حضوری خوشبختانه هیچ موردی از ابتلای 

دانش آموزان به کرونا در استان نداشتیم.
حسین عباسیان در گفت وگو با ایمنا با بیان اینکه بسیاری از 
دانش آموزان دختر با فقر آهن روبه رو هستند، اظهار کرد: سه 
تا چهار ســال است که آموزش وپرورش کمک دانشگاه علوم 
پزشکی و معاونت بهداشــتی استان، طرح آهن یاری را برای 
دانش آموزان دختر در مقاطع متوسطه اول و دوم اجرا می کند. 
قرص آهن برای هر دانش آموز ۱۶ عدد است که هفته ای یک 
عدد به مدت چهار ماه به دانش آموزان دختر داده می شود و طی 
دو الی ســه سال اخیر هم قرص ویتامین D به دانش آموزان 

دختر و پسر داده می شود.
Á اجرای طرح آهن یاری در مدارس

وی افزود: سال تحصیلی ۱۴00-۱۳۹۹، به علت غیرحضوری 
بودن مدارس، معاونت بهداشــتی قرص هــا را در اختیار اداره 

آموزش وپرورش کل قرار داد و ســپس مناطق هم قرص ها را 
بر اســاس تعداد دانش آموزان به مدیران مدارس تحویل داده 
و مدارس در فضای مجازی پیام رسانی می کردند تا خانواده ها 

قرص ها را دریافت کنند.
رئیس اداره ســلامت و تندرســتی اداره کل آموزش وپرورش 
استان اصفهان ادامه داد: با آموزش هایی که در فضای مجازی 
یا با توزیع بروشور ارائه می شد، دانش آموزان قرص ها را مصرف 
می کردند که طبق برآوردها نزدیک ۹0 درصد از دانش آموزان 
این قرص ها را اســتفاده کردند. در صورت مازاد بودن قرص 
آهن در منطقه ای، به دانش آموزان دختر پایه پنجم و ششــم 
هم تعلــق می گرفت ولی قاعدتاً طبق دســتورالعمل ها تنها 
دانش آموزان دختر مقاطع متوســطه اول و دوم مشمول طرح 

آهن یاری می شوند.
عباسیان با اشاره به نقش مراقبین سلامت در مدارس ادامه داد: 
در مرکز استان با کمبود نیروی مراقب سلامت روبه رو نیستیم، 
ولی هر چه از مرکز استان دور می شویم به علت محدودیت با 
کمبود نیرو مواجه هستیم؛ اولویت ما در مدارس، مدارس ابتدایی 

شهری اســت و در مناطق روستایی، مراقبین سلامت مراکز 
بهداشتی، مدارس را نیز پوشش می دهند و هفته ای یک روز 

به مدارس مراجعه می کنند.
کمبود ۸00 مراقب سلامت در استان اصفهان

وی اضافه کرد: در مناطق شهری، اولویت با به کارگیری نیروی 
مراقب سلامت در مدارس ابتدایی و بعد با مقطع متوسطه است. 
حدود ۸00 نفر نیروی مراقب سلامت در استان کمبود داریم و 
خوشبختانه با مساعدت وزارتخانه هر سال ۴0 تا ۵0 نفر نیروی 

متخصص به سیستم ما اضافه می شوند.
رئیس اداره ســلامت و تندرســتی اداره کل آموزش وپرورش 
استان اصفهان تصریح کرد: مدارس غیر دولتی به ازای هر صد 
نفر دانش آموز باید حداقل یک روز مراقب سلامت داشته باشند، 
به علت اینکه سال گذشته مدارس غیرحضوری بود و مدارس 
غیرانتفاعی با مشــکلات هزینه ای مواجه شدند ممکن است 
این کار صورت نگرفته باشد اما طبق قانون و دستورالعمل ها 
باید حتماً مراقب ســلامت متخصص داشته باشند و به ازای 
هر ۱00 نفر یک روز معادل شــش ســاعت مراقب سلامت 

داشته باشند. عباسیان افزود: یکی از طرح های بسیار خوب که 
با همکاری معاونت بهداشتی استان و دانشگاه علوم پزشکی 
انجام شد، طرح مدارس مروج سلامت بود که مراقبین سلامت 
مراکز بهداشتی به مدارس مراجعه می کردند و بر اساس چک 
لیست هایی به مدارس امتیاز می دادند و مدارس سه ستاره، چهار 
ستاره و نهایتاً پنج ستاره مروج سلامت انتخاب می شدند سپس 
هدایایی نیز تعلق می گرفت ولی سال گذشته به دلیل شیوع 
ویروس کرونا متأســفانه این برنامه را نداشتیم اما صد درصد 
با بازگشایی مدارس این برنامه مجدداً تکرار می شود چرا که 
یکی از طرح های موفق ما در حوزه ســلامت بوده است.وی 
خاطرنشــان کرد: در امتحاناتی که برگزار کردیم چه در سال 
گذشته و چه امسال، بســیاری از خانواده ها دغدغه داشتند و 
نگران بودند اما وقتی امتحانات را شــروع کردیم و به صورت 
حضوری از خانواده ها پرسیدیم واقعا خیالشان راحت بود چون 
تمام پروتکل ها را رعایت کردیم و همچنین خانواده ها نیز کمک 
کردند تا دستورالعمل های بهداشتی رعایت شوند و خوشبختانه 
هیچ موردی از ابتلای دانش آموزان به کرونا در استان نداشتیم.

رئیس اداره سلامت آموزش وپرورش استان اصفهان:

در امتحانات مورد ابتلای دانش آموزان به کرونا نداشتیم
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نظرســنجی جدید صداوسیما در نیمه اول مرداد ۱۴۰۰ 
نشــان می دهد ۷۹.۷ درصد مردم بیننده برنامه های سیما 
بوده اند و در میان ســریال های جدیدی که روی آنتن رفته 
اســت، مجموعه »دودکش ۲« شــبکه »یک« توانسته با 
کســب ۵۰.۲ درصد مخاطب، عنوان پربیننده ترین سریال 

را از آن خود کند.
به گزارش خبرآنلاین، در این نظرســنجی که روز ۱۸ 
مرداد در سراسر کشور انجام شده، »دودکش ۲« در مدت 
پخش توانســت رضایت ۸۵.۵ درصد از بیننــدگان را در 
حد »زیاد« کســب کند. آخرین قسمت این مجموعه ۲۹ 
قسمتی، ۱۶ مرداد روی آنتن رفته بود و این سریال نسبت 
به نظرســنجی قبلی که دهم مرداد انجام شد، ۰.۵ درصد 

افزایش مخاطب داشته است.
به این ترتیب فصل دوم این مجموعه تلویزیونی هم به 
باشگاه ســریال های دارای مخاطب بیش از ۵۰ درصدی 
همچون نون.خ ۳، گاندو ۲، زیرخاکی ۱، نون. خ ۲، پایتخت 
۶، ســتایش ۳، بوی باران، برادر جان، پایتخت ۵ واردشده 
اســت. میزان بیننده »دودکش ۲« از حد متوســط سال 
گذشته سریال های ســیما و متوسط ۱۰ سال اخیر شبکه 

یک بیشتر بوده است.
مجموعه »گاندو ۲« شــبکه سه هم که از ۳۱ تیرماه تا 
شنبه ۱۶ مرداد قســمت های نوروزی اش بازپخش شد، با 
کســب ۲۸ درصد مخاطب و رضایت در حد »زیاد« ۸۵.۱ 
درصدی در جایگاه دوم ایســتاده است. قسمت های جدید 
گاندو ۲ که از ۱۶ مرداد آغازشده است، در نظرسنجی بعدی 
میزان مخاطبش مشــخص می شود و ۲۸ درصد مخاطب 

برای بخش های تکراری آن است.
ســریال »زندگی زیباست« از شــبکه »دو« هم ۱۳.۵ 
درصد مخاطب جذب کرده و میزان رضایت در حد »زیاد« 

از آن هم ۶۹.۱ درصد برآورد شــده و به این ترتیب در رتبه 
سوم قرارگرفته اســت.مجموعه چینی »پزشک دربار« از 
شبکه »پنج« با ۹.۲ درصد، »وضعیت زرد« از شبکه »سه« 
با ۷.۵ درصد، »رئیس جمهور موقت« از شبکه »افق« با ۳ 
درصد، »ســرباز گمنام« از شبکه چهار و »بیل وحشی« از 
شبکه تماشــا هر یک با ۲.۳ درصد مخاطب در رتبه های 

بعدی قرار گرفتند.
آخرین قسمت سریال ۴۹ قسمتی »پزشک دربار« ۱۷ 

مرداد از شــبکه پنج پخش شد؛ آخرین قسمت »وضعیت 
زرد« هم ۱۶ مرداد با رســیدن به عدد ۱۳ در شبکه سه به 
نمایش خود پایان داد. مقایســه میزان بیننده سریال های 
جدید ســیما با نظرسنجی های قبلی نشان می دهد، میزان 
بیننده ســریال های »دودکش ۲«، »زندگی زیباســت«، 
»پزشــک دربار« و »وضعیت زرد« نســبت به نظرسنجی 

قبل، اندکی افزایش داشته است.
در میان ســریال های تکراری، »پایتخــت ۶« که از 

شــبکه »آی فیلم« روی آنتن رفته با ۱۹.۱ درصد مخاطب 
صدرنشــین شــده، بازپخــش »همه چیز آنجاســت« و 
»چاردیواری« هم از این شــبکه توانسته به ترتیب ۶.۵ و 

۳.۷ درصد مخاطب جذب کند.
بر اســاس این نظرســنجی، ۲۸.۱ درصد پاسخگویان 
غیرتهرانی از »شبکه های استانی« سریال های تکراری را 
دیده اند؛ ۱۹.۵ درصد از پاســخگویان هم از طریق اینترنت 

بیننده تکرار سریال های سیما بوده اند.

هر ســال محرم که می رســد بحث  فیلم های دینی و 
به طور خاص، عاشــورایی زنده می شــود و بعد افسوس و 
حســرت تنها عایدی ســینما برای دست های خالی اش از 
اکران این نوع فیلم ها است، در حالی که احتمالا فیلمسازان 
علاقه مندی هستند که »رستاخیز« را چراغ راه خود کرده و 

عطای ساخت چنین آثاری را به لقایش بخشیده اند.
به گزارش ایســنا، امسال ششمین محرمی است که به 
بهانه رســیدن روزهای عزای حسینی و شهادت امام سوم 
شیعیان و یارانش یادی از فیلم »رستاخیز« می کنیم؛ فیلمی 
که ساخت آن ۱۰ سال طول کشــید تا کارگردانش یکی 
از آرزوهای خود یعنی فیلمی درباره حماســه عاشورا را به 

تصویر درآورد.
احمدرضا درویش که فیلمش در سی ودومین جشنواره 
فجر ۹ جایزه از جمله بهترین فیلم و کارگردانی را گرفت، 
به احتمال فراوان آن ۱۰ سال را خیلی راحت تر از این هفت 
سال قبل پشت سر گذاشته؛ هفت سالی که »رستاخیز« از 

جمع توقیفی های سینمای ایران تکان نخورده است.
»رســتاخیز« با حضور جمع زیادی از هنرمندان مطرح 
داخلی و خارجی در ســال ۱۳۹۱ ســاخته شــد و پس از 
رونمایی در جشــنواره فیلم فجرسال ۹۲، تابستان دو سال 
بعد در ســینماها اکران شــد؛ اما نمایش عمومی این فیلم 
به یک روز هم نرســید و فیلم با دستور وزیر وقت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی )علی جنتی( بخاطر آنچه »نظر مخالف 
بعضی از مراجع عظام« عنوان می شــد، از پرده ســینماها 

پایین کشیده شد.
علــت این مخالف ها و تصمیم به توقف اکران فیلم که 
عملا به توقیف آن منجر شــد، به نمایش چهره حضرت 

ابوالفضل )ع( مربوط می شــد و بعد از پیگیری های فراوان 
تنها راه حل، پوشــاندن چهره بازیگر این نقش با هاله نور 
بود؛ راه حلی که سازندگان فیلم پس از گذشت هفت سال 
به آن راضی نشــده اند و به نظر می رسد این عدم رضایت 
از ســال قبل جدی تر هم شده باشد چرا که مردادماه سال 
گذشته حســین انتظامی - رییس سازمان سینمایی - در 
نشســت خبری خود در سوالی درباره امکان اکران آنلاین 
فیلم که با شیوع کرونا این شیوه نمایش رونق گرفته بود، 
اعلام کرد: »مجوز عرضه »رســتاخیز« در شبکه نمایش 
خانگی در سال ۱۳۹۸ صادر شده و موضوع از نظر سازمان 
سینمایی منعی ندارد.« بعد از چنین اظهارنظری، این سوال 
مطرح شــد که آیا مجوز نمایش »رستاخیز« با اصلاحات 
مدنظر مخالفان فیلم صادر شــده اســت یا مطابق نسخه 

دلخواه سازندگان؟!
بــرای این ســوال تقــی علیقلــی زاده - تهیه کننده 
»رســتاخیز« - هم پاسخی نداشــت و در همان مقطع در 
گفت وگویی با ایسنا درباره اینکه آیا نمایش چهره حضرت 
ابوالفضل )ع( در شبکه نمایش خانگی مشکلی ندارد و فقط 
این ایراد برای اکران در سینماها وارد است؟ بیان کرد: »این 
سوال برای من به عنوان تهیه کننده و احتمالا آقای درویش 
به عنوان کارگردان هم مطرح است و همچنین این موضوع 
سوال افکار عمومی هم می تواند باشد. پاسخ آن چیست؟! 
یک فیلمی می تواند در شبکه نمایش خانگی عرضه شود با 
سکانس مورد بحث ولی در اکران نمی تواند، به ویژه اینکه 
اکنون وی اودی ها به اجبار و به عنوان یک راهکار ناگزیر، 

جایگزین اکران سینمایی شده اند.«
او یــادآوری کرده بود: »ســال ۱۳۹۴ نامه ای از وزارت 

ارشــاد برای جلوگیری از اکران فیلم آمد که اعلام کرد تا 
تامین نظر مراجع تقلید، اکران فیلم تعلیق می شــود. حال 
سوال این اســت آیا بعد از گذشت پنج سال )۱۳۹۹(، نظر 
آقایان مراجع تامین شده است؟ آیا تشخیص وزارت ارشاد 
یا نظر آقایان مراجع تغییر کرده است؟ آیا شرایط فرهنگی 
و اجتماعی کشــور باعث این گشایش است؟ من به عنوان 
تهیه کننده فیلم پاســخی به این پرســش ها ندارم. فقط 
می دانم وزیر تغییر کرده است، ترکیب سهامداران فیلم هم 
با تغییراتی مواجه شده و بخش عمده فیلم به فارابی تعلق 
دارد، از برجام فاصله گرفته ایم و در ســال پایانی دولت نیز 

هستیم.«
وی همچنین گفتــه بود: »ما فعــلا تمایلی به اکران 
آنلاین به مفهوم رایج در کشور نداریم. اگر فیلم »رستاخیز« 
در شــبکه نمایش خانگی به نمایــش دربیاید، قطعا برای 
مخاطب، پس از تماشای فیلم این ابهام بوجود می آید که 

اساسا چرا در این سال ها این فیلم به نمایش درنیامد و چه 
چیزی مانع نمایش آن شد؟! بنابراین خارج از وضعیت فعلی 
و کرونا، شــروع عرضه فیلم »رستاخیز« با اکران سینمایی 

در ایران در اولویت ما بوده است.«
حالا که یک سال از این اظهارنظرها می گذرد و دولت 
سیزدهم در آینده ای نزدیک به طور کامل مستقر می شود، 
این پرسش مطرح است که آیا مدیران جدید می توانند موانع 
اکران عمومی »رســتاخیز« را که از تمام فیلترهای قانونی 
مجوز ساخت و نمایش گرفته بود، برطرف کنند؟ آیا مشکل 
پیش آمده بر ســر اکران این فیلم که گفته می شد حل آن 
فراتر از اراده دولت است، در دولت جدید همچنان لاینحل 

باقی می ماند؟!
رفع توقیف »رستاخیز« از یک جهت اهمیتی بیشتر پیدا 
می کند که بارها فیلمسازان باسابقه در ساخت آثار تاریخی 
و مذهبی اشاره کرده اند که اتفاق پیش آمده برای این فیلم 
که هزینه مادی و معنوی زیادی برای آن خرج شده هراس 
زیــادی را برای کار در چنین مســیری به وجود می آورد و 
همین سبب شده که کمتر کسی جرأت ساخت فیلم هایی 
از جنس »رستاخیز« را داشته باشد. همین چند روز گذشته 
بود که مجید مجیدی برای چندمین بار درخواســت فراهم 
کردن شرایط اکران فیلم »رستاخیز« را از مسئولان مطرح 
و اظهار کرد:  »جای نگاه  به فرهنگ حســینی در سینمای 
ما خیلی خالی اســت. ما باید راه را باز کنیم که فیلمسازان 
تشویق شــوند و در این عرصه کار کنند، اما متوقف شدن 
»رستاخیز« باعث شده فیلمسازان رغبتی نداشته باشند که 
در این عرصــه ورود کنند و تهیه کنندگان هم دیگر چنین 

ریسکی نکنند.«

   قاب جادویی»دودکش۲«،پربینندهترینسریالنیمهاولمرداد

   کوک

    قفسه

رجال ایرانی قرن 14 کتاب 
شدند

»رجـال ایرانـی قرن چهاردهم شمسـی« با معرفی صد 
نفـر از نامـداران قـرن اخیـر در حوزه هـای مختلـف بـا 
تدویـن تـورج افشـاری و نظـارت علمـی محمدمهدی 
اسـماعیلی توسـط مرکز اسـناد انقلاب اسلامی منتشر 

. شد
مهـد  دیربـاز  از  ایـران  مهـر، سـرزمین  گـزارش  بـه 
مفاخـری بـزرگ در عرصه هـای گوناگون بـوده که نام 
و آوازه آنـان بعضـاً از حدود و ثغـور این خاک فراتر رفته 
اسـت؛ امـا دریغا که گاهی بسـیاری از این نـام آوران در 
میـان مردمان سـرزمین خود ناشـناخته باقـی می مانند 
و بسـیاری از افـراد و اقشـار جامعـه یـا شـناختی از این 
شـخصیت های نامـدار ندارنـد و یا اینکه شـناخت آنان 
بسـیار سـطحی و جزئـی اسـت. مرکـز اسـناد انقـلاب 
اسـلامی بـا وقـوف بـه ایـن نقیصـه، در تازه تریـن اثر 
خـود تلاش کـرده با رویکـردی بدیع و نو، در راسـتای 
معرفـی و شناسـاندن بیـش از صـد تـن از چهره هـای 
برجسـته ایـران در قـرن چهـارده شمسـی، گام  موثر و 
اسـتواری در این مسـیر بردارد. این مجموعه دو جلدی 
بـا عنـوان »رجـال ایرانـی قـرن چهاردهـم شمسـی« 
زیـر نظر محمدمهـدی اسـماعیلی عضـو هیئت علمی 
دانشـگاه تهـران و توسـط تورج افشـاری تدوین شـده 

است.
دغدغـه اصلـی دسـت اندرکاران تدویـن ایـن مجموعه 
آن اسـت تا بـا شناسـاندن الگوهای ایرانی – اسـلامی 
بـه جوانـان، بـا هجمه هـای فرهنگـی غـرب مقابلـه 
کننـد. چراکه یکی از دسیسـه ها و توطئه هـای پیچیده 
معانـدان، طـرح کردن اسـطوره ها و الگوهـای دروغین 
اسـت، الگوهـا و اسـطوره هایی  کـه منطبـق باارزش ها 
و فرهنـگ غربـی بـوده و باارزش هـا و فرهنـگ اصیل 
جوامعـی چون ایـران در تضاد هسـتند؛ لـذا پروژه هایی 
 بـا ماهیـت و جوهـره رجـال ایرانـی قـرن چهاردهـم 
و  نگاهـی جدیـد  و  رویکـرد  بـا  شمسـی، می تواننـد 
عامه پسـند حربه هـای رسـانه ای و فرهنگی دشـمن را 

خنثـی کنند.
محمدمهدی اسـماعیلی در بخشی از مقدمه، در معرفی 
ایـن اثـر می نویسـد: »ایـن مجموعـه درصدد اسـت با 
درج زندگینامـه کامـل و اسـتحصال خرده روایت هـای 
داسـتانی بـرای هـر یـک از شـخصیت ها و چهره های 
برجسته کشـور در قرن ۱۴ شمسـی، به منظور برجسته 
نمودن ویژگی های اخلاقی و شـخصیتی آنان، گامی در 
مسـیر الگوسـازی این شـخصیت ها بردارد. در این بین 
ماهیـت و جوهره اصلـی پروژه همـان خرده روایت های 
داسـتانی یا داسـتانک ها هسـتند که تلاش دارنـد ابعاد 
مختلـف شـخصیتی و ویژگی های اخلاقـی چهره های 
برجسـته  را  اخیـر  صدسـال  در  کشـورمان  شـاخص 
نماینـد.« ازاین رو در مجموعه دو جلـدی »رجال ایرانی 
قـرن چهاردهـم شمسـی« زندگینامه بیـش از صد تن 
از شـخصیت هایی کـه می توانند به مثابـه الگویی برای 

جوانان باشـند، درج شـده است.
معرفـی  در  تنـوع  اثـر،  ایـن  ویژگی هـای  از 
شخصیت هاسـت؛ به طوری کـه در فهرسـت کتـاب، در 
کنـار نام هایـی چون امـام خمینـی، آیـت الله خامنه ای، 
اسـامی  طباطبایـی،  قاضـی  علـی  سـید  آیـت الله 
شـخصیت هایی چون سـیامند رحمان، شـهرام ناظری 

می خـورد. چشـم  بـه  حجـازی  ناصـر  و 
ایـن مجموعه با نثـری روان کـه برآینـد درهم تنیدگی 
متـن بـا خرده روایت هاسـت، می توانـد بـرای تولیـد و 
تهیه آثار گرافیکی، سـمعی و بصری مورداسـتفاده قرار 

گیرد.

نمایشگاه کتاب پکن به 
تعویق افتاد

سـی وچهارمین نمایشـگاه بین المللی کتـاب پکن برای 
دومیـن سـال پیاپی به منظـور جلوگیری از شـیوع موج 
جدیـد ویروس کرونـا در چین با تأخیر برگزار می شـود.
بـه گـزارش روابط عمومـی خانه کتاب و ادبیـات ایران، 
سـی وچهارمین نمایشـگاه بین المللـی کتـاب پکـن که 
)فیزیکـی و مجـازی(  بـود به صـورت ترکیبـی  قـرار 
اوت ۲0۲۱  بیسـت ونهم  تـا  بیسـت وپنجم  تاریـخ  در 
)سـوم تـا هفتم شـهریور ۱۴00( برگـزار شـود به دلیل 

همه گیـری ویـروس کرونـا بـه تعویـق افتاد.
در سـی وچهارمین نمایشـگاه بین المللـی کتـاب پکـن، 
خانـه کتـاب و ادبیـات ایـران بـه نمایندگـی از صنعت 
نشـر ایران در هر دو بخش فیزیکی و مجازی شـرکت 

و صنعـت نشـر کشـور را معرفی خواهـد کرد.
در متن اطلاعیه منتشرشـده از سـوی کمیتـه برگزاری 
نمایشـگاه بین المللـی کتـاب پکـن آمـده اسـت: »بـه 
دلیـل تشـدید وضعیـت پیشـگیری و کنتـرل بیمـاری 
بـه  ابتـلا  همه گیـر کرونـا و مشـاهده مـوارد جدیـد 
ویـروس، به منظـور جلوگیـری از تجمـع مـردم و برای 
حفـظ سـلامت و ایمنی بازدیدکننـدگان، غرفـه داران و 
اطمینـان از برگـزاری بهتـر، بخش فیزیکی نمایشـگاه 

بین المللـی پکـن ۲0۲۱ بـه تعویـق می افتـد.«
بـه نقـل از مسـئولان نمایشـگاه بین المللـی کتـاب 
پکـن، علی رغـم تعداد اندک مـوارد جدیـد مبتلایان به 
ویـروس کرونـا بخش فیزیکـی این رویـداد بین المللی 

فرهنگـی بـا تأخیـر برگزار می شـود.
 همچنیـن مسـئولان اجرایـی نمایشـگاه بین المللـی 
کتـاب پکن خاطرنشـان کرده اند که هرچنـد هم اکنون 
اعـلام زمـان دقیـق برگـزاری بخـش فیزیکـی سـی 
وچهارمیـن دوره از نمایشـگاه بین المللـی کتـاب پکـن 
ممکن نیسـت و بسـتگی بـه شـرایط اپیدمـی دارد، اما 
احتمـال مـی رود کـه ایـن دوره از نمایشـگاه در مـاه 

سـپتامبر و یـا اکتبـر ۲0۲۱ برگزار شـود.

روایت قصه خانواده  افغانستانی 
با »خانه« در کره جنوبی

مستند »خانه« به کارگردانی افسانه سالاری به بخش مسابقه 
فیلم های آسیایی جشنواره کره جنوبی راه پیدا کرد.

 The بــه گزارش مهر، مســتند »خانه« با نــام بین المللی
silhoueTTes به کارگردانی افســانه ســالاری به بخش 

مسابقه فیلم های آســیایی سیزدهمین جشنواره بین المللی 
DMZ DoCs کره جنوبی راه پیدا کرد.

جشــنواره DMZ DoCs کــره جنوبــی از مهم تریــن 
جشــنواره های فیلم مستند آسیاست که امســال از نهم تا 
شــانزدهم سپتامبر در شهر گویانگ کره جنوبی به صورتی 

حضوری و آنلاین برگزار می شود.
این فیلم که قصه خانواده ای افغانستانی در تهران را روایت 
می کند، در طول سه ســال فیلمبرداری شده است. افسانه 
سالاری فیلمساز و تهیه کننده ایرانی ساکن پاریس است که 
همزمان با فیلم »خانه«، فیلم »تارهای ممنوعه« در رابطه با 

مهاجران افغانستانی را نیز تهیه کرده است.

یک پژوهشگر موسیقی: 
دولت جدید حسن نیتش را به 

موسیقی نشان دهد
علی مغازه ای در نقد عملکرد دولت در عرصه موســیقی در 
ســال های گذشته، بسیاری از تصمیماتی را که در این دوره 
برای یکی از حوزه های مهم از فرهنگ و هنر گرفته شــد، 

غم انگیز و آسیب زا توصیف کرد.
این پژوهشگر موسیقی در ادامه به ایسنا گفت: اصولا در ایران 
کمتر سابقه این امر وجود دارد که از رفتن یک دولت و پایان 
کار برخی مدیران آن دچار خسران و نقصان شویم و برای آن 
افسوس بخوریم. اگرچه که تقریبا در بیشتر موارد تجربه نشان 
داده که پس از مدتی، برآیند نظرات دریغ از پارسال بوده است. 
چرا که طبق آنچه تجربه کردیم، مدیرانی که پس از هر تغییر 
بر سر کار می آیند برای اینکه عملکرد بهتری داشته باشند، به 
نظرات منتقدان و دلسوزان توجهی نمی کنند و اغلب برای 
خوشنودی مدیران محافظه کار بالادستی، معمولا بر تنگناها 

و مشکلات می افزایند.
این کارشناس موسیقی بیان کرد: دولت یازدهم و دوازدهم 
در طول هشت سال فعالیت خود در کنار اقدامات گاه مثبت 
و خوبی که ممکن است در حوزه فرهنگ و هنر انجام داده 
باشد، مشکل اساسی اش این بود که با کنار گذاشتن عناصر و 
افراد دلسوز و برگزیدن افراد سفارش شده، حرف ها و ادعای 
خود را هم نقض کرد و بعدها اغلب آن اقدامات و تصمیمات 
به مشکلات بزرگ تری تبدیل شدند، چون شعار این دولت 

تدبیر و امید بود.
او درباره بخشی از فعالیت های مثبت دولت گذشته در حوزه 
موسیقی توضیح داد: انتخاب علی جنتی به عنوان وزیر فرهنگ 
و ارشاد، اگرچه در ابتدا مناقشه برانگیز بود ولی بعدها این گونه 
به نظر رسید که ایشان تا حدودی که امکانش بوده موثر عمل 
کرد. همچنین جنتی در همان آغاز معاون هنری اش را فردی 
انتخاب کرد که در حوزه موسیقی فعالیت داشت و این نکته 
در روزهــای ابتدایی دولت جدید امیدوارکننده  بود؛ بماند که 
عملکرد مرحوم مرادخانی بعدها از برخی جهات به خصوص در 
حوزه  هنرهای تجسمی اعتراضات و سروصداهایی به پا کرد 
که نتیجه کناره گیری ایشان از معاونت هنری بود اما عملکرد 
نفر جایگزین باعث نشــد هنرمندان بیشتر به نهاد دولت و 

وزارت ارشاد امیدوار شوند.
مغازه ای تصریح کرد: در دفتر موسیقی نیز انتخاب علی ترابی، 
انتخاب شایسته ای بود که البته به درخواست اهالی موسیقی 
صورت گرفت ولی پس از مدت کوتاهی دیدیم در اعتراض 
به برخی اقدامات مخرب در معاونت دیگر وزارت فرهنگ و 
ارشاد مجبور به کناره گیری شد. همچنین یکی دیگر از معدود 
مدیرانی که پایپند به توقعات جامعه هنری بود علی ثابت نیا 
بود که او هم وادار به کناره گیری شــد. درنهایت با رویکرد 
حاکم بر انتخاب مدیران غیر کارشناس در شاخه های هنر و 
موسیقی واقعا به نحو مقتدرانه  یا شاید عامدانه ای تمام کارها 
به سمت انفعال و اقدامات ظاهری پیش رفت که این رویه 
یا روند مهره چینی نظام مدیرتی در دولت های گذشته آفت 
ناگواری در حوزه موســیقی بودند که در تمام سطوح مانند 

مدیران شوراهای مشورتی و اجرایی در جریان بود.
این کارشناس موسیقی بیان کرد که »در حوزه های فرهنگی 
هنری، موسیقی مهم ترین هنری است که در چند دهه اخیر 
بلاتکلیف مانده و مانند فرزند سر راهی تلقی شده است. ولی 
از طرفی همواره دیده ایم که از موسیقی بیشترین بهره برداری 

در جهت رسیدن به اهداف ایدئولوژیک صورت می گیرد.«
او تأکید کرد: باید به این مساله توجه کرد که چرا در موسیقی 
دچار یــک دوگانگی و با رویکرد یک بــام و دو هوا طرف 
هستیم؟ از سویی که موســیقی اهمیت خاص دارد و هیچ 
برنامه و آیین مذهبی و ملی را بدون موسیقی برگزار نمی کنند 
ولی از طرفی نشان دادن ساز و اجرای موسیقی را تابو می دانند 
تا جایی که شاهد بودیم که حتی کنسرت آنلاین با سانسور 

مواجه شد.
او با بیان اینکه باید اقدامات دولت یازدهم و دوازدهم در حوزه 
فرهنگ و هنر را با در نظر گرفتن و تفکیک این دوگانه که 
»قصد انجام چه اقداماتی را داشتند و امکان عملی ساختن 
چه کارهایی را داشــتند« مورد بررسی قرار داد، افزود: بدون 
شــک یکی از اقدامات مثبت این دولت بیمه هنرمندان بود 
که با کرونا همراه شد؛ البته شخصا تا حدودی بر این امر قائل 
هستم که این دولت بدشانس ترین دولت چهار دهه اخیر بود؛ 
اما با تمام تلاش هایی که شــد کمک  و حمایت هایی که در 
این دوره از هنرمندان و هنر صورت گرفت، بســیار کمتر از 
حد توان دولت بود؛ چراکه حمایت از برخی حوزه های دیگر 
بسیار چشمگیر بوده و حتا افزایش چندین برابری داشته است. 
تاســف بارتر اینکه همواره هر اندازه از اعتماد هنرمندان به 
دولت ها در چهار دوره اخیر با شکست و پشیمانی هنرمندان 
همراه شد که این پشیمانی ها کار را برای دولت آینده در جلب 

نظر و دوستی هنرمندان بسیار مشکل می کند.

جمال ســاداتیان تهیه کننده سینما بیان کرد ۲ سال 
اســت که مردم تحرک اجتماعی ندارند و باید زمینه را 

برای اکران آثار سینمایی فراهم کرد.
سید جمال ســاداتیان تهیه کننده سینما در گفتگو 
با مهر دربــاره تراکم فیلم های مانــده در صف اکران 
ســینماها گفت: تا زمانی که کرونا هســت به سختی 
می تــوان درباره وضعیت اکران صحبــت کرد و اولین 
قدم برای ســامان دهی شــرایط ســینماها تسریع در 
واکسیناسیون است. با این حال می توان گفت در همین 
شرایط هم سالن های ســینما یکی از امن ترین مراکز 
هســتند. در بهترین شــرایط در حال حاضر ۱0 درصد 
ظرفیت اکران در ســالن های سینمایی اشغال می شود 
و این نشــان می دهد به راحتی ایمنی مربوط به فاصله 
افراد در سالن ها قابل رعایت و تهویه هوا هم به خوبی 

امکان پذیر است.
وی افــزود: از طرف دیگر مــردم همچنان نگران 
هســتند. نزدیک به دو سال اســت که مردم تحرک 
اجتماعی خود را از دست داده اند و نیاز به بهانه ای برای 
از ســر گرفتن این تحرک دارند. آنقدر که امروز فضای 
ســینماها امن است، رســتوران ها و دیگر مراکز مانند 
پارک ها که تجمعات فشــرده وجود دارد، امن نیست. 
برای تغییر ذائقه مردم هم خوب است که دو سه ساعت 

به بهانه سینما از منزل خارج شوند.
این تهیه کننده بیان کرد: از این جهات ادامه اکران 
سینماها بسیار مفید است اما از سوی دیگر شاخص های 
مربوط به کرونا مدام در حال بالا و پایین شــدن است 
و این وضعیــت در جامعه ایجاد نگرانی کرده اســت. 
نمی دانم در این شرایط چه می توان کرد اما تجربه نشان 
داده است در صورت اکران فیلم خوب، مردم به نسبت از 

سینماها استقبال می کنند.
ساداتیان تأکید کرد: از سوی دیگر فیلم های خوب 
هم به دلیل هزینه های بالای تولید، چندان جرأت ورود 

به چرخه اکران را ندارند چراکه ضریب ریســک آن ها 
بسیار بالاســت. برای فیلم »دینامیت« هم دولت ۲.۵ 
میلیارد تومان تضمیــن فروش داد که وعده خوبی بود 
تا تهیه کننده بداند در بدترین شــرایط بازهم حداقلی از 
درآمد را می تواند داشته باشد. به همین دلیل هم ریسک 
را پذیرفت و در شــرایط بحرانی توانست فروش خوبی 
هم داشته باشــد. لازم نیست برای همه فیلم ها چنین 
حمایتی در نظر گرفته شــود اما اگر فیلم ها را رده بندی 
کنیم، می توان به صورت ماهانــه از یک فیلم اینگونه 
حمایت کرد تا چرخه اکران بر قرار باشد و فیلم ها هم با 

رغبت بیشتر وارد میدان شوند. چرخه اکران هم می تواند 
در این حالت از رخوت خارج شود.

وی درباره شــرایط تبلیغاتی فیلم هــای راه یافته به 
اکران اظهار کرد: متأسفانه تلویزیون هیچ همراهی  در 
این زمینه ندارد و فیلم ها تنها در شــبکه های اجتماعی 
تبلیغ می شــوند. اگر شرایط امن شود، ظرفیت تبلیغات 
ملی ماننــد تلویزیون هــم باید به کار گرفته شــود، 
شهرداری پای کار بیاید تا مردم به سینما رفتن تشویق 
شــوند. در این صورت قطعاً شرایط هم متفاوت خواهد 
شــد و دیگر اینگونه نخواهد بود که همه نگران اکران 
باشند.ساداتیان با اشاره به بیش از ۳00 فیلم باقی مانده 
در پشــت درهای اکران سینماها گفت: بخش اعظمی 
از این فیلم ها در شــرایط عادی هــم نباید وارد چرخه 
اکران می شدند چرا که ظرفیت اکران را اشغال می کنند، 
در عین اینکــه کارکرد آن چنانی هــم ندارند. عوامل 
ایــن فیلم ها باید از امروز بــرای ورود به اکران آنلاین 
تصمیم گیری کنند. فیلم هایی که امکان جذب مخاطب 
به سالن سینما را دارند باید از سوی دولت حمایت شوند. 
از این ۳00 فیلم شاید ۱0 درصد یعنی ۳0 فیلم باشد که 
بتوان در این شرایط مورد حمایت قرار داد و ماهی یک 
فیلم را با حمایت دولت تشویق به اکران کنیم. در این 

صورت سینما حتماً از رخوت خارج خواهد شد.

تنها از اکران 1۰ درصد فیلم ها باید حمایت شود

طلسم »رستاخیز« در دولت سیزدهم شکسته می شود؟
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در سایت اصفهان امروز اسکن کنید

   اصناف   اخبار اقتصادی

مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه در جریــان بازدید از 
روند اجرای پروژه فولادســازی شــرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری با اختصــاص بودجه ۱۲00 میلیارد 
ریالی از ســوی شــرکت فولاد مبارکه برای اجرای پروژه 

فولادسازی سفیددشت موافقت کرد.
به گزارش اصفهان امروز، حمید رضا عظیمیان مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه در این بازدید با تأکید بر ضرورت رفع 
موانع، ضمن صــدور مجوز تزریق هزار و ۲00 میلیارد ریال 
نقدینگی و تســهیل در ترخیص کالاهای گمرگی مورد نیاز 
جهت تســریع در اجرای پروژه فولادســازی شرکت فولاد 
سفیددشت، اظهار کرد: مقام معظم رهبری همواره بر اهمیت 
تولید تأکید داشته اند و این دیدگاه بسیار ارزشمند و قابل تقدیر 

است.
وی افزود: تأکیــد رهبر معظم انقلاب همچون اقدامات 
جهادی رزمندگان دفاع مقدس، در پیشانی خط مقدم مبارزه 
با دشمن در جبهه اقتصادی شکل گرفته و در راستای همین 
تأکیدات باید به خاطر داشته باشیم تا زمانی که نتوانیم روی 
پای خودمان بایســتیم، توان مقابله با تحریم ها و نقشه های 

شوم دشمنان را هم نخواهیم داشت.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه ابــراز امیدواری کرد: 
با روی کار آمــدن دولت جدید و با توجه بــه اینکه پروژه 
فولادســازی شرکت فولاد سفیددشت در منطقه محروم در 
حال اجراســت، نباید دوران گذار باعث تأخیر در اجرای این 
پروژه شــود؛ هدف از اجرای چنیــن پروژه هایی در مناطق 
محروم، پیشــرفت و توســعه همه جانبه در سطح منطقه و 

کشور است.
Á  ضرورت همتی مضاعف برای اجرای پروژه

فولاد سفیددشت
در ادامه این بازدید احمد ســعیدبخش معاون توســعه 
شرکت فولاد مبارکه نیز همت مضاعف پیمانکاران در اجرای 

این پروژه را خواستار شد و گفت: پروژه فولادسازی شرکت 
فولاد سفیددشت برای همه مهم است و از پیمانکار مربوطه 
می خواهیم با افزایش ســاعت کاری و نیــروی مورد نیاز، 
استقرار تیم مهندسی در محل پروژه، تأمین مواد و افزایش 

شیفت کاری، سرعت اجرای پروژه را افزایش دهد.
وی خاطرنشــان کرد: این پروژه نســبت به ۲ ماه قبل 
پیشرفت قابل توجهی داشــته اما بازدید مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه از فولاد سفیددشــت نشــان از اهمیت پروژه 
فولادســازی سفیددشت داشته و ایشان تصمیم گرفته اند تا 
شــخصاً از نزدیک با مشکلات آشنا و دستورات لازم جهت 

رفع موانع در اجرای این پروژه را صادر کنند.

جعفر ســرقینی مدیرعامل شرکت اســکوتک و عضو 
کنسرسیوم پروژه فولادسازی شرکت سفیددشت نیز اجرای 
این پروژه مهم دانست و تصریح کرد: اجرای این پروژه برای 
ما از اهمیت بالایی برخوردار است و به همین دلیل ۸0 درصد 
فعالیت های کاری خود را به فولاد ســفید دشت اختصاص 

داده ایم.
وی اذعان داشــت: مــا در اجرای پروژه فولادســازی 
سفیددشــت به دنبال منافع مالی نیســتیم و اجرای هرچه 
بهتــر آن موجب حفظ آبروی ما خواهد بود، چراکه به دنبال 
افتتاح پروژه ای ملی برای کشور هستیم؛ امیدوارم با تغییرات 
نرم افزاری ایجاد شــده در این پروژه شاهد افزایش سرعت 

آن باشیم.
Á  یشــرفت 91 درصدی پروژه فولادسازی

فولاد سفیددشت
در ادامــه، رضا طاهری و بهزاد ســلطانی مدیران عامل 
شرکت های فولاد پایا وMMe  از اعضای کنسرسیوم این 
پروژه نیز به ارائه نقطه نظرات و مشکلات موجود این طرح 

پرداختند.
مســعود دادخواه معاون طرح ها و پروژه های شــرکت 
مهندسی فولاد مبارکه نیز در ادامه میزان پیشرفت فیزیکی 
پروژه فولادسازی شرکت فولاد سفیددشت را ۸۷/۹۱ درصد 
عنــوان کرد و گفــت: ۹۶ درصد تأمین این پروژه توســط 

کنسرسیوم انجام شده است.
وی تأکید کرد: کســری تجهیــزات و قطعات، تزریق 
نقدینگی به پروژه، مشــکلات مهندســی و نقشــه ها در 
دیســیپلین ها از جمله برق، ابزاردقیق و اتوماسیون و حضور 
venDor  هــا جهت راه اندازی تجهیــزات از جمله موانع 

اجرای این پروژه هستند.
محمود ارباب زاده مدیرعامل شــرکت فولاد سفیددشت 
چهار محال و بختیاری نیز در این جلسه بیان کرد: مطمئن 
هستم با حمایت ها و تصمیماتی که امروز توسط مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه اتخاذ شــد، پروژه فولادسازی در این 
شرکت سرعت بیشتری پیدا خواهد کرد و تا نیمه دوم امسال 
شــاهد راه اندازی آن خواهیم بود.وی عنوان داشت: به طور 
حتم، شرکت فولاد مبارکه در هر کجا که حضور پیدا می کند، 
موانع را برطرف کرده و در پیشــرفت طرح های توســعه ای 
کشور گام های مهمی برمی دارد؛ خوشبختانه امروز تصمیمات 
مؤثــری برای تأمیــن نقدینگی با راهبری شــرکت فولاد 
سفیددشت، اضافه کردن نیروهای اجرایی و دستور تسهیل و 
تسریع ترخیص کالاهای مورد نیاز پروژه  فولادسازی شرکت 

فولاد سفیددشت اتخاذ گردید.

در بازدید مدیرعامل فولاد مبارکه از فولاد سفیددشت صورت گرفت

اختصاصبودجه1۲00میلیاردریالیبرایاجرایپروژه
فولادسازیسفیددشت

نگاه ویژه فولاد مبارکه به 
مقوله ورزش حرفه ای

مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه گفت: ســاخت و 
توسعه دهکده المپیک در کنار ورزشگاه نقش جهان یک 
ضرورت ملی اســت و با همیاری و همکاری مسئولان 
ملی و اســتانی می توان این ظرفیت را توســعه داد تا در 
آینده شــاهد برگــزاری رویدادهای بــزرگ ملی و بین 
المللی در این دهکده باشــیم. به گزارش اصفهان امروز؛ 
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، در 
دیدار با مدیرعامل و هیئت مدیره باشگاه سپاهان اظهار 
کرد: در ابتدا از زحمات مدیرعامل، هیئت مدیره، مربیان، 
ورزشــکاران و تمام دســت اندرکاران باشگاه فرهنگی 
ورزشی سپاهان فولاد مبارکه بابت کسب نتایج درخشان 
و قابل قبول تیم های مختلف ورزشی و نائب قهرمانی تیم 
فوتبال سپاهان در فصل گذشته تشکر و قدردانی می کنم. 
وی با تاکید بر اســتعدادیابی و توسعه رشته های ورزشی 
پایه تصریح کرد: ساخت و توسعه دهکده المپیک در کنار 
ورزشگاه نقش جهان یک ضرورت ملی است و با همیاری 
و همکاری مسئولان ملی و استانی می توان این ظرفیت 
را توسعه داد تا در آینده شاهد برگزاری رویدادهای بزرگ 

ملی و بین المللی دراین دهکده باشیم.
مدیرعامل شــرکت فولادمبارکه با اشــاره به تامین 
درآمدهای ثابت و پایدار توسط باشگاه سپاهان تصریح کرد: 
باشگاه سپاهان باید علاوه بر استعدادیابی در زمینه های 
مختلف ورزشی با برنامه ریزی منسجم در کانون هواداران 
باشگاه از ظرفیت حمایت هواداران، برای تقویت رده های 
مختلف ورزشی به خوبی استفاده شود. عظیمیان در خاتمه 
گفت: باشگاه داری حرفه ای یکی از ضرورت های باشگاه 
سپاهان است و باید مدیرعامل و هیئت مدیره حتما به این 
سمت حرکت کنند. حرکتی که بدون شک که لازمه آن 
تامین درآمد ثابت و پایدار و تقویت زیرســاخت ها و اخذ 

قراردادهای سالم با بازیکنان خواهد بود.
محمدرضا ســاکت در ایــن دیدار ابتدا گزارشــی از 
فعالیت های فصل ۹۹- ۱۴00باشــگاه فــولاد مبارکه 
ســپاهان ارائه کرد و افزود: در فصل گذشــته باشــگاه 
فولادمبارکه ســپاهان در رشته های مختلف ورزشی به 
دستاوردهای مهمی دست یافت که می توان به ۶۷ ملی 
پوش، ۳ راه یافته به المپیک در بخش آقایان و ۴۸ ملی 
پوش و ۱ راه یافته به المپیک در بخش بانوان اشاره کرد.

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشــی فولاد مبارکه 
تصریح کرد: ۱۸ فوتبالیست در رده های سنی مختلف در 
تیم ملی و بالغ بر ۹0 تیم ورزشی از دیگر موفقیت های این 
باشگاه در فصل گذشته بوده است. همچنین باشگاه فولاد 
مبارکه سپاهان تنها باشگاهی است که ۴ تیم در رده های 
سنی فوتبال پایه شامل نونهالان، نوجوانان، جوانان و امید 
را به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانی کشور رساند و یکی 
از تیم ها به قهرمانی نائــل آمد و دو تیم دیگر هم نائب 
قهرمان شدند. یکی از این تیم ها هم در مرحله نیمه نهایی 
حضور یافت که در رشته فوتبال رکورد ارزنده ای محسوب 
می شود که نشــان از اهمیت دادن باشگاه فولاد مبارکه 
ســپاهان به فوتبال پایه است که مورد تقدیر مدیرعامل 

شرکت فولاد مبارکه هم قرار گرفت.
وی اضافه کرد: دســتاوردهای باشگاه فولاد مبارکه 
ســپاهان به رشته فوتبال محدود نمی شود بلکه در سایر 
رشــته ها در بخش بانوان و آقایان این موفقیت ها وجود 
داشته است و ســازماندهی در حوزه استانداردهای نوین 
مدیریتی در این باشــگاه پیش بینی و برنامه ریزی شده 
است. ساکت گفت: تدوین برنامه های استراتژیک باشگاه 
فولاد مبارکه ســپاهان با مشارکت معاونت تکنولوژی و 
معاونت سرمایه گذاری و امور شرکت ها صورت گرفته که 
جا دارد از این معاونت ها و دیگر همکاران این شــرکت 

تشکر و قدردانی کنم.
وی بیان کرد: پیشبرد زیرساخت های تکمیلی ورزشگاه 
نقش جهان، به عنوان ابرپروژه ورزشی بین المللی کشور 
پس از انقــلاب، با همکاری معاون اجــرای پروژه های 
توســعه شرکت فولاد مبارکه و سایر همکاران ایشان در 
حال پیگیری اســت که جای تشکر و قدردانی دارد و در 
این پروژه بزرگ ورزشی با ظرفیت ۷۵ هزار نفری بستری 
اســتاندارد برای برگزاری رویدادهای ملی و بین المللی 
فراهم می شــود. ساکت گفت: توســعه زیرساخت ها در 
ورزشگاه شــهر صفائیه و مجموعه ورزشی باغ فردوس 
بــا حمایت های معاون نیروی انســانی انجام گرفت که 
موفقیت های حاصل شــده مرهون تــلاش و حمایت 

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و معاونان است.
وی به کســب ۶۵ امتیــاز تیم فوتبال ســپاهان در 
لیگ برتر و نائب قهرمانی ایــن تیم پرداخت و توضیح 
داد: کســب این امتیاز در سال های اخیر رکورد محسوب 
می شــود و علاوه بر این دســتاورد ارزنده، کسب آقای 
گل و آقای پاس گل توســط تیم فوتبال سپاهان نشان 
می دهد که مســیر هدفگذاری شده در این باشگاه دقیق 
و برنامه ریزی شده اســت. مدیرعامل باشگاه فرهنگی 
ورزشی فولاد مبارکه بیان کرد: انعکاس صحیح و به موقع 
دســتاوردها و حمایت های باشگاه ورزشی فولاد مبارکه 
در عرصه رســانه مرهون حمایت هــای روابط عمومی 
شــرکت فولاد مبارکه و پایگاه خبری ایراسین است که 
 با اطلاع رسانی دقیق این موفقیت ها را به جامعه عرضه 
کردند. وی افزود: موفقیت های باشگاه فرهنگی ورزشی 
فولاد مبارکه سپاهان در کنار دستاوردهای شرکت فولاد 
مبارکه در رکوردهای کمی و کیفی و کسب سود خالص، 
توسعه و اجرای پروژه های نوین در بخش زیرساخت فنی 
و تولیدی و ایفای مسئولیت های اجتماعی حائز اهمیت 
است. ساکت به هدف گذاری باشگاه فولادمبارکه سپاهان 
در ســال جدید هم اشاره ای کرد و گفت: در سال ۱۴00، 
۹۳ تیم ورزشــی در قالب ۲۶ رشــته با دو هزار و ۴0۴ 
ورزشکار و کادر فنی تحت حمایت این باشگاه قرار خواهند 
گرفت و دورنمای این باشگاه حرکت به سوی حرفه ای تر 
شدن و ارتقا استانداردهای نوین مدیریتی و بهبود مستمر 

و تعالی سازمانی است.

   خبر   خبر

برگزاری دوره آموزشی 
»ژورنالیسم صنعت« در 

راستای پشتیبانی از تولید
برگزاری دوره آموزشی »ژورنالیسم صنعت« در راستای 
پشــتیبانی از تولید و در پاسخ به دغدغه مقام معظم رهبری 
در خصوص فعالیت رسانه ای هوشمندانه است. مدیر روابط 
عمومی شرکت فولاد مبارکه گفت: برگزاری دوره آموزشی 
»ژورنالیسم صنعت« اقدامی است که در راستای پشتیبانی 
از تولید و در پاســخ به دغدغه مقام معظم رهبری در زمینه 
فعالیت رسانه ای قوی و هوشمندانه صورت گرفته است. به 
گزارش رویداد امــروز، هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: امروزه با توجه به جنگ نرم 
دشمنان یکی از مهم ترین نیازهای کشور معرفی توانمندی ها 
و ظرفیت صنایع پیشرو است؛ اقدامی که در راستای پشتیبانی 
از تولید باید صورت گیرد تا این آگاهی به صورت شفاف، دقیق 
و حرفه ای به جامعه منتقل شود. وی افزود: پیرو فرمایش مقام 
معظم رهبری مبنی بر این که باید کارهای رسانه ای قوی و 
هوشمندانه تری صورت گیرد، ضرورت دارد تا در زمینه فعالیت 
رســانه ای صنعت، اقدامی زیربنایی و حرفه ای صورت گیرد. 
مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه گفت: شرکت فولاد 
مبارکه در راســتای عمل به مسئولیت های اجتماعی خود با 
همکاری مرکز مطالعات رسانه ها و جهاد دانشگاهی اصفهان 
برای نخستین بار در کشــور اقدام به برگزاری دوره آموزش 
تخصصی ژورنالیسم صنعت نمود تا در راستای توانمندسازی 
خبرنگاران تخصصی حوزه صنعت اقدام مؤثری انجام شود. 
وی با تأکید بر ضرورت تحقق روزنامه نگاری تخصصی در 
کشور خاطرنشان کرد: این دوره آموزشی با عنوان »ژورنالیسم 
صنعت« در بازه زمانی ۲ ماهه و با حمایت کامل شرکت فولاد 
مبارکه برگزار می شــود و کلیه رسانه های کشور می توانند با 
معرفی خبرنگار تخصصی، در زمینه ارتقای ظرفیت رسانه ای 
خود اقدام کنند. نباتی نژاد اذعان داشت: در این دوره آموزشی 
که به صورت آنلاین از دوم شهریور تا پانزدهم مهرماه برگزار 
می شود، همه خبرنگاران و روزنامه نگاران آزاد، دانشجویان و 
فارغ التحصیلان رشته های خبرنگاری، روزنامه نگاری، مدیریت 
رسانه، علوم ارتباطات و روابط عمومی می توانند شرکت کنند. 
وی با اشــاره به اساتید برجسته رسانه  کشــور در این دوره 
تصریح کرد: این دوره آموزشی در ۶  سرفصل آموزشی تدوین 
شــده و در هر سرفصل سعی شده تا با بهره گیری از اساتید 
و صاحب نظران برجسته کشوری در حوزه صنعت و رسانه، 
اهداف پیش بینی شده برای این دوره محقق شود. مدیر روابط 
عمومی شرکت فولاد مبارکه عنوان داشت: ترتیبی داده شده 
تا شرکت کنندگان در پایان این دوره بتوانند به صورت میدانی 
از کارخانــه فولاد مبارکه اصفهان بازدید کنند و نســبت به 
بزرگ ترین واحد صنعتی خصوصی و بزرگ ترین مجتمع تولید 
فولاد در کشور اطلاعات و آگاهی های لازم و کاربردی تری 
دریافت کنند. بهنام افشار، مدیر اجرایی دوره آموزش تخصصی 
ژورنالیسم صنعت نیز در خصوص این دوره آموزشی، اظهار 
کرد: صنعت از جمله شــاخص های مهم و اثرگذار در رشد و 
توسعه اقتصادی و دست یابی به توسعه پایدار قلمداد می شود 
و یکی از ویژگی ها و شــاخص های دنیای مدرن، صنعت و 
صنعتی شدن است. وی افزود: معرفی و تبیین ظرفیت ها و 
قابلیت های صنعت و همچنین چالش ها و موانع آن برای افکار 
عمومی، یک ضرورت انکارناپذیر است که باید بیش ازپیش 
مورد توجه روزنامه نگاران و رســانه های مختلف قرار گیرد، 
چراکه رسانه ها نیز نقش مهمی در رونق اقتصادی و دست یابی 
به توســعه پایدار دارند. مدیر اجرایی دوره آموزش تخصصی 
ژورنالیســم گفت: پیوند رســانه و صنعت، بر مبنای نوعی 
رویکرد تخصصی و مبتنی بر فهم و شناخت صنعت از سوی 
روزنامه نگاران رســانه های مختلف به  عنوان یک ضرورت 
مهم باعث شد تا برای نخستین بار شرکت فولاد مبارکه با 
همکاری جهاد دانشــگاهی واحد اصفهان و مرکز مطالعات 
رســانه ها براساس رسالت آموزشــی، تخصصی و رسانه ای 
خویش، دوره آموزش تخصصی ژورنالیســم صنعت را ویژه 
خبرنگاران و فعالان رسانه  ای شاغل در رسانه های مختلف 
کشور برنامه ریزی کند. وی خاطرنشان کرد: روزنامه نگاری 
تخصصی در واقع شکل حرفه ای، مدون و تکامل یافته ای از 
دانش و حرفه روزنامه نگاری مدرن است که در ایران آن گونه 
که باید و شــاید مورد توجه جدی قرار نگرفته و همچنان در 
این زمینه کمبودهایی احساس می شود. افشار در ادامه اذعان 
داشت: شرکت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین واحد صنعتی 
خصوصی کشور، مسئولیت های اجتماعی، فرهنگی و آموزشی 
متعددی برای خود تعریف کرده که یکی از برجســته ترین 
آن ها، ارتباط مؤثر و مداوم با رسانه های مختلف است، برهمین 
اساس این دوره با حمایت کامل این شرکت برگزار خواهد شد. 
وی، اهداف برگزاری این دوره را توسعه و تقویت روزنامه نگاری 
تخصصی در ایران، ارتقای دانش تخصصی روزنامه نگاران و 
تربیت روزنامه نگاران تخصصی در حوزه صنعت دانســت و 
تصریح کرد: روزنامه نگاری تخصصی، مبانی و تحلیل اقتصاد 
کلان، تحلیل صنعت، روزنامه نگاری صنعتی، صنعت و توسعه 
و روزنامه نگاری مدرن از سرفصل های این دوره است. مدیر 
اجرایی دوره آموزش تخصصی ژورنالیسم صنعت در خصوص 
شرایط شرکت در این دوره عنوان داشت: تمامی خبرنگاران 
و روزنامه نگاران شــاغل در رسانه ها برای ثبت نام و شرکت 
در این دوره باید معرفی نامــه و کارت خبرنگاری خود را در 
سامانه ثبت نام دوره بارگذاری کنند؛ همچنین روزنامه نگاران 
و خبرنگاران آزادی که هیچ نوع رابطه استخدامی با رسانه ها 
ندارند، باید الزاماً کارت خبرنگاری و رزومه فعالیت رسانه ای 
خود را در سامانه ثبت نام دوره بارگذاری کنند. وی تأکید کرد: 
تمامی علاقه مندان به شــرکت در دوره آموزش تخصصی 
ژورنالیسم صنعت الزاماً باید رزومه فعالیت رسانه  ای خود را در 
سامانه ثبت نام این دوره بارگذاری کنند؛ در این بخش، صرفاً 
خبرنگاران و روزنامه نگارانی پذیرش و نام نویســی می شوند 
کــه رزومه آن ها در کمیته ارزیابی موفق به حد نصاب یعنی 
کسب حداقل نمره ۷0 از مجموع ۱00 نمره برسد. افشار در 
خصوص زمان برگزاری این دوره یادآور شد: این دوره در قالب 
۶0 ساعت کلاس نظری و ۱۲ ساعت کلاس عملی از دوم 

شهریور تا پانزدهم مهرماه به صورت آنلاین برگزار می شود. 

در اجلاس سراسری مدیران ارزش آفرین صورت گرفت

 تقدیر از عملکرد مدیریتی 
فولاد مبارکه

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه خبر داد

تأمین 1۰۰ درصدی ورق گالوانیزه 
خودروسازان داخلی

در اجلاس سراسری مدیران ارزش آفرین در تحول و توسعه 
کسب و کار کشور، از مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
مدیر ارزش آفرین در تحول و توسعه کسب و کار در کشور تقدیر 
شد و ضمن تقدیر از عملکرد مدیریتی شرکت فولاد مبارکه، نشان 
عالی مدیر ارزش آفرین به حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه تعلق گرفت.به گــزارش اصفهان امروز، اجلاس 
سراســری مدیران ارزش آفرین در تحول و توسعه کسب و کار 
کشــور با حضور زهرا اربابی معاون توسعه منابع انسانی سازمان 
برنامه و بودجه، سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور، 
عباس تابش معاون وزیر صمت و مدیرعامل ســازمان حمایت 
از مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان، مهــدی اخوان بهابادی، 
مدیرعامل شرکت همراه اول و جمعی از مدیران نمونه کشوری 
برگزاری و مسائل مهمی در حوزه ارزش آفرینی در حوزه مدیریتی 

و توجه به آن مطرح شد.
در پایان این اجلاس سراسری، از مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه به عنوان مدیر ارزش آفرین در تحول و توســعه کسب و 
کار در کشور تقدیر شد.همچنین ضمن تقدیر از عملکرد مدیریتی 
شرکت فولاد مبارکه، نشان عالی مدیر ارزش آفرین به حمیدرضا 

عظیمیان مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه تعلق گرفت.
Á  ســازمان ها باید توانایی های خود را تقویت

کنند
زهرا اربابی معاون توسعه منابع انسانی سازمان برنامه و بودجه 
در ابتدای این اجلاس با اشاره به مسأله مدیریت ارزش گفت: در 
دهه اول قرن ۲۱ شاهد دو بحران اقتصادی در جهان بودیم که 
منجر به نابودی برخی از شرکت های بزرگ و مهم در جهان شد.
وی افــزود: در پــی آن مدیــران و راهبران ســازمان ها و 
شرکت های بزرگ به این فکر واداشته شدند که چگونه می توان 
در این شرایط بحرانی عملکرد اثربخشی داشت و با موفقیت به 
بقا ادامه داد. معاون توسعه منابع انسانی سازمان برنامه و بودجه 
در ادامه با اشاره به تعریفی از موفقیت گفت: آیا موفقیت به معنی 
بالارفتن ســهام شرکت ها، ارزش سهام و یا به معنای کارآمدتر 
بودن، آینده نگری و کار کردن به شــیوه ای است که در شرایط 

بحرانی بقای سازمان را تضمین کند؟

وی خاطرنشان کرد: استراتژی دستیابی به موفقیت بر پایه 
سود یعنی اینکه توجه به اتفاقات در بلند مدت وجود ندارد و این 
شیوه ممکن است صدماتی به کســب و کار شما وارد کند که 

جبران آن سخت باشد.
اربابی با بیان این که برای حفظ منابع انسانی، ارتقای کیفیت 
محصولات و توانایی در جذب مشتری های بالقوه بیشتر است، 
اذعان داشت: هر ســازمان باید بتواند توانایی های خود را برای 
بلندمدت تقویت و از رویکردی دیگر تحت عنوان مدیریت مبتنی 
بر ارزش اســتفاده کند که هدف کلی در آن به حداکثر رساندن 
ارزش سازمان و یا شرکت است و تصمیمات امروز صرفاً برای 

دستیابی به سود کوتاه مدت نیست.
وی با تاکید بر این که اگر سودآوری و پایداری سازمان را به 
عنوان تصمیمات بلندمدت در نظر داشته باشید، بازتاب آن را در 
آینده مشاهده خواهید کرد، تصریح کرد: مدیریت مبتنی بر ارزش 
از افراد و کارکنان می خواهد همانند صاحبان شرکت فکر کرده و 
تصمیمات خود را به گونه ای اتخاذ کنند که در نهایت به سودآوری 
شرکت بیانجامد.معاون توسعه منابع انسانی سازمان برنامه و بودجه 
عنوان داشــت: مدیریت بر مبنای ارزش با این رویکرد است که 
نگاه مدیران به تنهایی بر ســود نباشد، بلکه کلیه کارشناسان و 
کارکنان باید این رویکرد را داشــته باشند و مدیران باید به طور 
مداوم به دنبال رشد فرصت هایی باشند که به ارزش آفرینی منجر 
می شود؛ در نتیجه رویکرد اعتقاد به جریان نقد و رشد در آینده به 
عنوان منبع ارزش افزوده است.وی تأکید کرد: مدیران تصمیمات 
خود را صرفاً بر پایه نیازهای مالی و شاخص های حسابداری با این 
رویکرد دنبال نمی کنند و هرچقدر فشارهای بیرونی و درونی بر 
مدیران افزایش یابد، مدیران در این رویکرد باید به دنبال تضمین 

ارزش بهینه برای آینده سازمان و نه امروز باشند.
اربابی با اشــاره به این نکته که تصمیمات روزانه و مقطعی 
می تواند در ارزش سازمان نقش به سزایی داشته باشد، یادآور شد: 
این تصمیم برای کوتاه مدت است و ممکن است برای آینده دور 
سازمان اثر منفی داشته باشد؛ نکته مدیریت ارزش بر این است که 
تصمیات روزانه معطوف به نتیجه آن ها در آینده دور باشد و برای 

کل سازمان مشارکت در نظر گرفته می شود.

مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه گفت: بــه زودی و با 
اجرای پروژه توســعه خط تولید با هدف تأمین ورق گالوانیزه 
در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، ۱00 درصد نیاز 
خودروسازان داخلی به ورق گالوانیزه با کیفیت سطح رویه در 

صنایع خودروسازی کشور تأمین خواهد شد.
به گزارش اصفهان امروز، حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه در دیدار با مدیران شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری با بیان این که این شــرکت جایگاه 
ویژه ای در گروه شــرکت فولاد مبارکه دارد، اظهار کرد: این 
شرکت جزو برترین شــرکت های تولیدکننده ورق گالوانیزه 

کشور است.
وی افزود: امروز شــاهد آن هستیم که به همت جوانانی 
از اســتانی کم برخوردار، تولیداتی عرضه می شود که نه تنها 
در ســطح بازارهای داخلی، بلکه در سطح بازارهای جهانی 
مشتریان خاصی دارد؛ طرح های توسعه ای در شرکت ها مثل 

جریان خون در رگ ها هستند که باید مداوم باشند.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه گفت: بــه زودی و با 
اجرای پروژه توســعه خط تولید با هدف تأمین ورق گالوانیزه 
در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، ۱00 درصد نیاز 
خودروسازان داخلی به ورق گالوانیزه با کیفیت سطح رویه در 

صنایع خودروسازی کشور تأمین خواهد شد.
وی افزایش ۶۱ درصدی میزان تولید این شــرکت در ۴ 
ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل را اتفاق 
مهمی دانست و خاطرنشــان کرد: با توجه به این که استان 
چهارمحال و بختیاری نیازمند صنعت فولاد است، اگر بتوانیم 
زنجیره فولاد را با راه اندازی کارخانه ۵00 هزار تنی نورد سرد 
در این منطقه شکل دهیم، اقدام بسیار ارزشمندی رخ خواهد 
داد، چرا که منجر به ایجاد ارزش افزوده و اشتغال در این منطقه 

خواهد شد.
در ادامه این جلســه وحید میرزایی مدیرعامل شــرکت 
ورق خــودرو چهارمحال و بختیاری ضمن ارائه گزارشــی از 
عملکرد منتهی به تیرماه ۱۴00 این شــرکت تصریح کرد: 

علی رغم وجود موانع زیاد بر سر راه تولید، با ذخیره ورق از سال 
گذشته و افزودن آن به چرخه تولید، بهره وری افزایش یافته 

و این امر منجر به افزایش سود خالص این شرکت گردید.
وی با بیان این که در تأمین مواد اولیه با مشــکل مواجه 
هستیم، اذعان داشت: نباید بگذاریم توانمندی و انگیزه  منابع 
انسانی به دلیل کمبود مواد اولیه به هدر رود؛ با توجه به کیفیت 
بالای محصولات شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، 
شــرکت های اروپایی به جدّ خواستار خرید محصولات این 

شرکت هستند.
مدیرعامل شــرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری با 
اشــاره به اجرای پروژه توسعه خط تولید با هدف تأمین ورق 
گالوانیزه با کیفیت مناسب بدنه نمایان خودرو در این شرکت 
تأکید کرد: پیشرفت فیزیکی این پروژه تاکنون به ۸۱ درصد 
رسیده که با اجرای آن تمام نیازهای ورق رویه خودرو در کشور 

تأمین خواهد شد.
وی ضمن ابراز امیدواری جهت بهره برداری از پروژه توسعه 
خط تولید شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری در پاییز 
ســال ۱۴00 عنوان داشــت: این پروژه با مشارکت پیمانکار 
داخلی و خارجی در حال اجراســت و برای اجرای کامل آن 

بودجه ۱۶۴ میلیارد تومانی پیش بینی شده است.
میرزایــی در ادامه به موضوع مســئولیت های اجتماعی 
پرداخت و اضافه کرد: با توجه به اهمیت موضوع مسئولیت های 
اجتماعی و ظرفیت های موجود در این منطقه محروم، اقدامات 
مؤثری صورت گرفتــه که موجب رضایت منــدی مردم و 

مسئولین امر شده است.
وی با اشاره به امضای تفاهم نامه همکاری میان دبیرخانه 
شبکه توسعه اجتماعی رسالت و شرکت ورق خودرو چهارمحال 
و بختیاری یادآور شد: در راستای عمل به منویات مقام معظم 
رهبری مبنی بر توسعه اقتصاد مقاومتی و توانمندسازی اقشار 
آسیب پذیر جامعه، با حضور راهبر شبکه توسعه اجتماعی رسالت 
در جهت حمایت از هزار شــغل خرد و خانگی کلید خورده و 

بازتاب گسترده ای در سطح منطقه داشته است.

بیسکویت فرخنده در نظرسنجی هشتمین جشنواره 
برند محبوب، با انتخاب و رای مردم به عنوان برند محبوب 
مردمی انتخاب شد.گســترده ترین نظرسنجی مردمی در 
زمینه محبوبیت برندهای ایرانی یا »جشنواره برند محبوب« 
از ســال ۱۳۹۲ هر ساله در تابستان برگزار می شود و آمار 
مشــارکت و رای مردم به برندهای محبوب خود در این 

جشنواره سال به سال افزایش یافته است.
برند فرخنده امسال همزمان با تولد ۶0 سالگی و تغییر 
چهره و لوگوی خود، حضور پررنگ تری در این جشنواره 
داشــت و این افتخار را پیدا کرد تا توســط مردم عزیز و 
مصرف کنندگان همیشگی خود، به عنوان برند محبوب 

مردم در گروه بیسکویت و ویفر انتخاب شود و نشان زرین 
برند محبوب و لوح تقدیر این جشنواره را دریافت کند.

نظرسنجی مردمی این جشنواره که به همت انجمن 
ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان و شرکت فناوران 
نواندیش ویژن برگزار شــد، از ۱۵ اردیبهشــت ماه آغاز و 
تا ۱۵ تیر ماه جاری ادامه داشــت.برندهای شرکت کننده 
در جشنواره امســال در ۱0 گروه کالا و خدمات اصلی و 
بیش از ۱00 زیرگروه کالا و خدمات، دسته بندی شده  بودند 
و ۳ برند هر گــروه که بالاترین رای را در میان برندهای 
دیگر کسب کردند، به عنوان برندهای محبوب ایرانی آن 
گروه معرفی شدند و در جشن پایانی این جشنواره که در 
تاریخ ۱۷ مردادماه ۱۴00 در تهران برگزار شد، نشان زرین 
برند محبوب ایرانی را دریافت کردند.هدف از برگزاری این 
جشنواره، ارتقای جایگاه برند مبتنی بر رای و نظر مصرف 
کنندگان اعلام شده اســت.در این جشنواره که هر ساله 

برگزار می شود، از مدل مبتنی بر نظرسنجی گسترده مردمی 
برای شناسایی میزان هواداری مصرف کنندگان در هر یک 
از گروه های کالا و خدمات استفاده می شود تا ضمن ایجاد 
زمینه مشارکت گسترده مصرف کنندگان در این نظرسنجی، 
بتوان ارزیابی قابل اعتمادی از طیف گسترده برندهای فعال 

در گروه های مختلف کالا و خدمات به دست آورد.
گفتنی اســت دبیر علمی این جشنواره، دکتر محمود 
محمدیان، عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی و از 

اساتید به نام تبلیغات و برندینگ کشور است.

رای شما مصرف کنندگان همیشــگی به فرخنده در 
جشــنواره برند محبوب و انتخاب فرخنده به عنوان یکی 
از برندهای محبوب مردمی، وظیفه ما را نســبت به شما 
عزیزان، بیش از پیش سنگین تر می کند تا مانند همیشه 
یکــی از باکیفیت ترین، ســالم ترین و خوش طعم ترین 
بیسکویت های کشور را در اختیار شما همراهان گرامی قرار 
دهیم.قدردان حمایت های بی دریغ ۶0 ساله شما هستیم 
و بر خود می بالیم که چنین همراهان و مصرف کنندگانی 

داریم.  

بیسکویت فرخنده، برند محبوب ایرانیان
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ورزش
    خبر کوتاه   منهای فوتبال

نویدکیا به سپاهان آرامش داد
مربی سپاهان بر این بارو است که اعتمادبه نفس بازیکنان 
در چند سال گذشته کم شده بود و مسائل مختلف دیگر 
باعث آن اتفاقات سال های گذشته شد اما امسال مجموعه 
سپاهان سعی کرد شروع تازه ای داشته باشد. فرهاد بهادرانی 
درباره نتایج سپاهان در لیگ بیستم اظهار کرد: با شروع لیگ 
بیستم تغییر و تحولات زیادی در باشگاه اتفاق افتاد، مدیریت، 
هیئت مدیره، سرمربی و کادر مربی گری تغییر پیدا کردند و 
کم ترین تغییرات در بازیکنان بود. یکی از ویژگی هایی که 
باعث شد سپاهان شــرایط خوبی داشته باشد، اعتماد به 
بازیکنانی بود که در تیم حضور داشتند. تیم را ازلحاظ روحی 
و روانی در سطح بالا قراردادند و به تیم اعتمادبه نفس دادند. 
او ادامه داد: دلیل به هم ریختگی و نتیجه نگرفتن سپاهان 
در دو سه سال اخیر همین مسئله بود که با حضور محرم 
نویدکیا ثبات در تیم حفظ شد و این باعث شد آن  هماهنگی 
سال های قبل حفظ شود و زودتر به خواسته های  سرمربی تیم 
برسیم. در راس باشگاه سپاهان خود ساکت تجربه مدیریت 
بالایی از سال های قبل داشت و همه اذعان دارند که کارنامه 
خوب و مشخصی دارد و باتجربه است. هرکسی هم که با 
محرم نویدکیا کارکرده می داند که کاراکتر شخصیتی اش به 
شکلی است که به تیم سپاهان آرامش می دهد و امسال هم 
با نوع صحبت کردن و نوع حرف هایش به تیم آرامش داد. 
مربی سپاهان بابیان این که انسجام تیمی سپاهان به تیم 
کمک کرد، گفت: به نظر من سپاهان بسیار خوبی کسب 
کرد و فکر می کردیم با کســب ۶۵ امتیاز قهرمان شویم. 
در سال های قبل تیم هایی که بالای ۶۵ امتیاز می گرفتند 
قهرمان بودند اما به هرحال امسال دیگر قسمت این شد که با 
پرسپولیس رقابت داشته باشیم، تمام تلاشمان را کردیم و به 
هدفمان هم رسیدیم اما شاید قسمت نبود که قهرمان شویم. 
هدف گذاری مان را با برنامه انجام دادیم تا به آن برسیم. او 
اضافه کرد: سپاهان درگذشته با ۵۹ امتیاز به قهرمانی لیگ 
رسیده بود و این که امسال ۶۵ امتیاز کسب کردیم و قهرمان 
نشدیم بسیار عجیب بود و شاید سال های سال دیگر به این 
شکل این اتفاق رخ ندهد. سپاهان ازنظر شخصیتی و تیمی 
همیشه از تیم های خوب لیگ بوده و یکی از دلایلی که در 
چند فصل اخیر قهرمان نشد، شاید ثبات نداشتن مدیریت در 
سال های گذشته بود. اعتمادبه نفس بازیکنان در چند سال 
گذشته کم شده بود و مسائل مختلف دیگر باعث آن اتفاقات 
شــد اما امسال مجموعه سپاهان سعی کرد شروع تازه ای 
داشته باشد. بهادرانی بابیان این که سعی کردیم ایده تازه ای 
در تیم داشته باشیم، عنوان کرد: در راس آن محرم نویدکیا و 
محمدرضا ساکت این کار را شروع کردند و همه اذعان دارند 
که باشگاه همیشه از حواشی دور است. در بحث های داوری 
و مسائل غیر فوتبالی همه دیدند که سپاهان خیلی کمرنگ 
بود و حواشــی بســیار کمی دور و بر این تیم بود. امسال 
بحث حاشیه ای بسیار کم بود و این خواسته ای بود که خود 
نویدکیا داشت. این آرامش به سپاهان کمک کرد تا بدون 
حاشیه موفق باشد و می شود گفت تقریبا به آن هدفی که 
می خواستیم رسیدیم. به هدف نهایی یعنی قهرمانی نرسیدیم 
اما سعی کردیم به آن چیزی که هدف گذاری کردیم برسیم. 
او اضافه کرد: من حدود ۲0 سال است چه به عنوان بازیکن 
و چه به عنوان مربی در باشــگاه سپاهان هستم و همیشه 
می دیدم که هدف سپاهان کسب قهرمانی بود. این را باید 
بدانیم که درست است باتجربه شدیم اما یک فصل جدید 
فوتبالی با فصل های گذشته اش متفاوت است و هیچ وقت 
نمی توانیم بگوییم سال بعد بهتر یا بدتر می شود. چیزی که 
مشخص است این است که بازیکنان با تفکرات کادرفنی 
تیم آشنا هستند و فصل جدید را راحت تر درک می کنند. 
مربی سپاهان در پایان عنوان کرد: هم چنین دوباره سعی و 
تلاش خواهیم کرد که به هدف همیشگی سپاهان برسیم 
اما هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست. توقعات از سپاهان زیاد 
شده و وقتی این توقعات بالا برود، تلاش هم باید چند برابر 

شود تا بتوانیم این توقفات را به عمل برسانیم.

اجرای طرح استعدادیابی ملی 
فوتبال در ذوب آهن

عضو هیئت رئیســه فدراسیون فوتبال و رئیس کمیته 
جوانان این فدراســیون با حضور در باشــگاه ذوب آهن با 
مدیرعامل و مدیران باشگاه ذوب آهن دیدار و گفت وگو کرد. 
در این دیدار که در راستای طرح استعدادیابی ملی فوتبال 
پایه ایران صورت گرفت؛ میرشاد ماجدی با مجتبی فریدونی 
درباره چگونگی انجام این طرح ملی به بحث و تبادل نظر 
پرداخت. باشــگاه ذوب آهن یکی از ســازمان یافته ترین 
آکادمی های فوتبال ایــران را دارد که در رده های مختلف 
در سطح لیگ های کشــور فعالیت دارد. در این دیدار که 
حمیدرضا دادخواه دبیر هیئت فوتبال ماجدی را همراهی 
می کرد، محسن کرباسچی )معاونت فنی(، نواب شوقی )مدیر 
آکادمی( و مینا امینی )سرمربی تیم فوتبال بانوان( از باشگاه 

ذوب آهن حضور داشتند.

محرومیت دو جلسه ای 
دروازه بان نساجی

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال دروازه بان نساجی را با 
محرومیت مواجه کرد. مسابقه تیم های ذوب آهن و نساجی 
مازندران در حالی در هفته بیست و هشتم لیگ برتر با برتری 
دو بر یک نساجی به پایان رسید که در لحظات پایانی این 
مسابقه نیما میرزازاد، دروازه بان این تیم با دریافت دو کارت 
زرد توسط علیرضا فغانی از زمین اخراج شد. اکنون کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال به این اتفاق واکنش نشان داده 
و نوشته است: »بازی دو تیم ذوب آهن و نساجی مازندران، 
۲۹ تیرماه در ورزشــگاه فولادشهر اصفهان برگزار شد و 
نیما میرزازاد، دروازه بان نساجی مازندران به دلیل بدرفتاری 
نسبت به داور مسابقه به دو جلسه محرومیت از همراهی 
 تیم و پرداخــت مبلغ ۲00 میلیون ریــال جریمه نقدی

 محکوم شد.«

سپاهان نوین به دنبال 
درخشش در لیگ هندبال

ســرمربی تیم فولاد ســپاهان نوین اصفهان کسب 
بهتریــن نتایج و بالاترین ســکو را هدف اصلی تیمش 
در لیگ برتر هندبال عنوان کرد. شــهداد مرتجی درباره 
برگــزاری لیگ برتر هندبال کــه از ۲۳ مرداد به میزبانی 
تهران آغاز می شود، گفت: از اول تیر تمرینات خود را آغاز 
کردیم و مراحل آمادگی جسمانی تیم خوب طی شده است 
منتهی در اواسط تیر چند بازیکن تیم و به همراه خود من 
مبتلابه بیماری کرونا شدیم، ولی خوشبختانه در حال حاضر 
به جمع تیم برگشتیم و تمرینات را آغاز کردیم. وی بابیان 
اینکه قرار بود فصل جدید لیگ برتر هندبال ۱۸ شهریور 
برگزار شود، افزود: هرچند به خاطر برگزاری اردو های تیم 
ملی چاره ای مبنی بر برگزاری زودتر لیگ برتر نداشتیم، 
اما این موضوع مقداری باعث شد برنامه های تمرینی خود 
را فشرده تر کنیم و زمان کمتری برای آمادگی تیم داشته 
باشیم البته طی یکی دو هفته گذشته با برگزاری اردو هایی 
به آمادگی نسبی ۶0 تا ۷0 درصدی رسیدیم. مرتجی بابیان 
اینکه تیم ما جوان اســت و سعی کردیم از بازیکنان رده 
سنی جوانان و امید استفاده کنیم، گفت: البته چند بازیکن 
باتجربه و خوب هم به جمع بازیکنان تیم اضافه کرده ایم 
و امیدواریم در شــروع لیگ بتوانیم با کسب نتایج خوب 
راه را برای کسب مقام های بالاتر هموار کنیم. وی درباره 
تشکیل تیم سپاهان نوین افزود: تشکیل این تیم در پی 
سیاست های باشگاه فولاد مبارکه سپاهان باهدف پشتوانه 
سازی هم برای هندبال ملی و هم برای هندبال سپاهان 
بود. برای نیل به این اهداف نیز در نخستین قدم که جذب و 
پرورش استعداد های هندبال است، اقدام به جذب بازیکنان 
در رده های سنی نوجوانان، جوانان و امید کردیم. سرمربی 
تیم سپاهان نوین گفت: به دنبال این هستیم که هندبال 
خوبی را در لیگ به نمایش بگذاریم، بتوانیم روزبه روز بهتر 
بشویم، ســطح کیفی بازیکنان را رشد دهیم و همچنین 
بازی های تماشاگرپسند و فنی از تیم به نمایش بگذاریم و 
تلاش خواهیم کرد بالاترین نتایج را رقم بزنیم و بالاترین 
سکو را کسب کنیم. مرتجی درباره »مانوئل مونتایا فرناندز« 
سرمربی تیم ملی هندبال کشورمان که قرار است از نزدیک 
نظاره گر بازی های مرحله نخســت از دور رفت لیگ برتر 
هندبال کشورمان باشــد، افزود: مطمئنا »فرناندز« مربی 
بادانشی است، اما باید به وی یک دو سال زمان بدهیم تا 
با هندبال ایران آشــنا شود و بتواند هم بازیکنان داخلی و 
هم لژیونر را تست کند تا نهایتا بهترین اثرگذاری را روی 
هندبال ما داشته باشــد. وی گفت: بسیار مهم است که 
بتوانیم به مسابقات جهانی راه پیدا کنیم، اما باید این مسئله 
هم مهم باشد که این مربی بتواند روی هندبال ما اثرگذار 
باشد. درگذشته مربیان خوبی وارد هندبال شدند که البته 
نتایج خوبی نگرفتند، ولی باعث شدند بازیکن های ایرانی 
با هندبال نوین و روز دنیا در آن زمان آشنا شوند. امیدوارم 
با فراهــم کردن امکانات و برگــزاری اردو های منظم و 
همچنین حمایت های کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش، 
تیم ملی را بعد از چندین سال راهی مسابقات جهانی کنیم.

فوتسال اصفهان از شرایط 
تک بعدی خارج می شود

سرمربی تیم فوتسال سپاهان پس از نخستین پیروزی 
این تیم در لیگ برتر فوتســال گفت: با پتانسیلی که در 
سپاهان وجود دارد می خواهیم تک بعدی بودن را از فوتسال 
اصفهان برداریم. احمد باغبانباشی در مورد نخستین پیروزی 
این تیم در لیگ برتر فوتسال گفت: شرایط سپاهان طوری 
است که دیر بســته شد و زمان مناسبی نداشتیم و حتی 
نتوانســتیم در هفته اول به میدان برویم بااین حال در این 
زمان کم تر از یک هفته، بازیکنان را دورهم جمع کردیم و 
با چند جلسه تمرین به بازی با راگا آمدیم. او افزود: در بازی 
با راگا تلاش زیادی کردیم تا بازیکنان در وهله اول تمرکز 
کافی داشته باشند و به بازیکنان گفتیم که به این خودباوری 
برسند که می توانیم ببریم. با توجه به شرایطی که داریم 
باید بازی به بازی جلو برویم. باغبانباشــی تصریح کرد: 
تلاش می کنیم با هر نتیجه ای که می گیریم و چه می بریم 
چه می بازیم طوری بازی کنیم که ســرمان بالا باشد و 
انرژی مان را بگذاریم. خدا را شاکرم که نخستین بازی تیم 
فوتسال ســپاهان در لیگ برتر با پیروزی همراه بود. وی 
بابیان این که این تیم تازه تشکیل شده و باید از هیئت مدیره 
و مدیرعامل تشکر کرد گفت: طبق برنامه ریزی که داشتیم 
فقط تیم فوتسال بزرگ سالان سپاهان نیست و قرار است 
از پایه این کار صورت بگیرد که تک بعدی بودن فوتسال 
در اصفهان تمام شود. سپاهان توانمندهایی دارد که رشد 
کند و همه کمک کنند که نماینده خوبی برای فوتســال 

اصفهان باشیم.

زمان آغاز لیگ برتر بسکتبال 
مشخص شد

با پایان کار تیم ملی بسکتبال ایران دربازی های المپیک 
توکیو، هم اکنون اهالی این رشته پرطرفدار و مهیج در ایران 
منتظر آغاز دوباره لیگ برتر بسکتبال هستند تا با شروع 
لیگ بازهم شــور و هیجان به رگ  های بسکتبال تزریق 
شود. بر این اساس قرار است لیگ برتر بسکتبال در فصل 
پیش رو مانند فصل گذشته با حضور ۱۶ تیم از ۲۲ مهرماه 
آغاز شــود. همچنین با توجه به اوج گرفتن دوباره شیوع 
بیماری کرونا در کشور قرار است لیگ برتر بسکتبال همانند 
فصل قبل به صورت »متمرکز« برگزار شود، اما تصمیم 
نهایی دراین باره پس از جلسه با مدیران باشگاه ها گرفته 
خواهد شد. همچنین کمیته مسابقات فدراسیون بسکتبال 
اعلام کرده، تیم های شرکت کننده در مسابقات لیگ برتر 
باشگاه های کشور )آقایان( در سال جاری باید تا تاریخ ۲۳ 

مردادماه اعلام آمادگی کنند.

محرم نویدکیا بلافاصله پس از پایان لیگ تمام تلاش 
خود را به کار بســته که در دومین سال به عنوان قهرمانی 
دســت پیدا کند. به گزارش ورزش ســه، طلایی پوشــان 
اصفهانی در کنار اســتقلال که در هر پســت چند بازیکن 
داشت و پرسپولیس که در نیم فصل دوم تقویت شد، یکی از 
سه تیم پرمهره رقابت های لیگ بیستم بود و محرم نویدکیا 
حتی در روزهایی که بازیکنانش با مصدومیت و محرومیت 
هم مواجه می شدند، خیلی کار سختی برای انتخاب ترکیب 
اصلی نداشــت. درواقــع چالش اصلــی او انتخاب نفرات 
مناسب برای سیستمی ۳-۳-۴ بود که سپاهان با آن بازی 
می کرد. سرمربی جوان سپاهان که تیم خوب و منسجمی 
از امیرقلعه نویی به او رسید، در هر پست حداقل دو بازیکن 
در اختیار داشت و حتی در برخی پست ها نظیر مدافع چپ، 
مدافع راست، مدافعین میانی، هافبک میانی و پست مهاجم 
هدف حداقل ســه بازیکن روی نیمکت ســپاهان حضور 
داشتند و آن ها با تکیه بر همین نفرات که همواره سرمربی 
جــوان تیم نیز با احترام از آن ها و کیفیتشــان یاد می کرد، 
توانستند تابوشکنی کنند و برای اولین مرتبه در تاریخ بود 
که تیم نایب قهرمان موفق شد میانگین امتیازی بیشتری از 
دو داشته باشد؛ اما سپاهان برای حضور در نیم فصل دوم نیاز 
به تقویت دارد؛ آن ها پس از پایان آخرین دیدار لیگ که در 
ورزشگاه آزادی برگزار شد، با احسان حاج صفی، پیام نیازمند، 
محمد محبی و استنلی کی روش خداحافظی کردند و احتمال 
جدایی چندین بازیکن دیگر نیز وجود دارد و به همین دلیل 
این روزها محرم نویدکیا به شــدت در حال بررسی شرایط 
بازار نقــل و انتقالات برای جذب کردن گزینه های مدنظر 
خود است. ســپاهان طی سال های اخیر جدی ترین رقیب 
پرسپولیس برای کسب عنوان قهرمانی مسابقات بوده، ولی 
دوبار در لیگ های هجدهم و بیســتم با سه و دو امتیاز از 
کسب عنوان قهرمانی بازمانده است. طلایی پوشان اصفهانی 
که پس از لیگ چهاردهم دیگر نتوانسته اند قهرمان فوتبال 
ایران شوند، شاهد شکسته شدن بسیاری از رکوردهایشان 
توسط پرسپولیس شده اند و محرم نویدکیا اصلا نمی خواهد 
این ماجرا در لیگ بیست و یکم هم تکرار شود؛ اما سپاهان 
در چه پست هایی نیاز به تقویت دارد؟ این همان سوالی است 

که می خواهیم در ادامه به آن پاسخ دهیم.
Á سه سال رویایی تمام شد

 طی سه سال گذشته که پیام نیازمند از پیکان به سپاهان 
پیوست، او حتی یک مسابقه رسمی را در لیگ و جام حذفی 
از دست نداد تا جانشینان او در این مدت علی  کی خسروی، 

شــهاب عادلی و حجت صدقی بودنــد، فقط دربازی های 
دوستانه فرصت عرض اندام پیدا کنند؛ اما حالا دیگر خبری 
از سنگربان مطمئن سال های اخیر این تیم نیست و محرم 
نویدکیا به دنبال پیدا کردن جانشــینی شایسته برای او در 
حال بررسی شرایط است. محمدرضا اخباری اولویت اصلی 
ســپاهان بود، ولی او با اصرار کمالوند در تراکتور می ماند؛ 
این یعنی کادر فنی سپاهان باید از میان گلرهای شاغل در 
لیگ برتر دست روی نام دیگری بگذارد. یکی دو دروازه بان 
که عملکرد خوب و باثباتی طی ســال های اخیر داشته اند، 
موردنظر مدیران سپاهان هستند، اما آن ها آرام و بی سروصدا 
به دنبال جذب آن ها هســتند تا با توجه به مشکلاتی که 
برخی دیگر از تیم ها در این پست دارند، گزینه مدنظرشان 
از دست نرود. البته بعید به نظر می رسد که نویدکیا به جذب 
یک گلر راضی شود و به احتمال فراوان دو دروازه بان در لیگ 
بیست و یکم با سپاهان قرارداد خواهند بست. اگر سپاهان 
نتواند این نیــاز را از بازار داخلی رفع کند، حتما گزینه های 
خارجی را نیز مدنظر قرار خواهد داد. از این تیم پیام نیازمند، 
احسان حاج صفی و محمد محبی دیگر در سپاهان حضور 
ندارند و محرم نویدکیا باید به فکر جایگزین این مهره های 

کلیدی تیمش باشد.
Á دفاع میانی؛ شاید یکی برود*

در طول فصل محرم نویدکیا در این پست چهار بازیکن 
را در اختیار داشــت؛ محمدرضا مهــدی زاده، عزت پورقاز، 
محمد نژادمهدی و گئورگی گولسیانی. پورقاز و گولسیانی 
حتما با تمدید قرارداد در جمع طلایی پوشان ماندگار خواهند 
شــد اما شاید یکی از میان مهدی زاده و نژادمهدی تصمیم 
جدایی بگیرد و دراین بین مدافع سابق تراکتور که نسبت به 
سه مدافع دیگر کمتر فرصت بازی به دست آورد، شاید برای 
فرصت بیشتر تصمیم به جدایی بگیرد و در آخرین مصاحبه 
خود نیز این موضوع را تایید کرده اســت. به نظر نمی رسد 

بازیکنی در این پست به ترکیب سپاهان اضافه شود.
Á  مدافع چپ و راســت؛ ادامه با دانیال و*

امید
امید نورافکن و دانیال اسماعیل فر عملکردی چشم گیر و 
تحسین برانگیز در لیگ بیستم داشتند و هر دو نیز به کارشان 
در سپاهان ادامه می دهند. در این دو پست، محرم نویدکیا 
همچنین شایان مصلح و مهدی ترکمان به عنوان گزینه های 
جانشینی نورافکن در اختیار دارد و در سمت راست بازیکنانی 
نظیر مرتضی منصوری و حتی رضا میرزایی در دســترس 
او هســتند. البته شاید مهدی ترکمان و مرتضی منصوری 

به دلیل اینکه در لیگ بیستم فرصت زیادی برای بازی به 
دســت نیاوردند، تصمیم به جدایی بگیرند. از میان این دو 
اما بی شک محرم نویدکیا سعی در حفظ مرتضی منصوری 
خواهد داشت که در نیمه نخست فصل نمایش های خوبی 
در پســت دفاع راست پیش از فیکس شــدن دانیال ارائه 
داد. شاید حتی ســرمربی جوان سپاهان برای اضافه شدن 
منصوری به ترکیب اصلی راهکارهای دیگری نیز در ذهن 

داشته باشد.
Á  هافبک دفاعــی؛ در انتظار یک خرید*

خبرساز
محمد کریمی بازیکنی بود که در پست هافبک دفاعی 
در بیشتر بازی های فصل برای ســپاهان بازی کرد. البته 
در مواقعی که او محروم می شــد، جلال علی محمدی این 
وظیفه مهم را برعهده می گرفت؛ چراکه ســروش رفیعی، 
یاسین سلمانی و احسان حاج صفی بیشتر هافبک هایی پا به 
توپ به شمار می روند که توانایی های آن ها با ویژگی های 
موردنیاز هافبکی که وظیفه اصلی بازیسازی و نظم دادن به 
بازی ســپاهان را باید برعهده بگیرد، تفاوت داشت. ضمن 
اینکه کادر فنی ســپاهان به سه بازیکنی که اشاره کردیم، 
در پست هافبک هجومی نیاز بیشتری داشت. پس اگر طی 
روزهای آینده زمزمه انتقالی پر سروصدا از تهران به مقصد 
اصفهان به پا شــد، اصلا تعجب نکنید؛ چراکه محرم برای 
تقویت تیمش مســعود ریگی هافبک استقلال را به عنوان 
گزینه اصلــی زیر نظر دارد و مذاکرات بــرای جذب او به 
شکل جدی دنبال می شود. باشگاه سپاهان البته علاوه بر 
اســتقلال، ترکیب چند تیم دیگر را نیز برای رفع این نیاز 
تحت بررســی دقیق دارد. درصورتی که این بازیکن جذب 
شود، نویدکیا در کنار محمد کریمی و احیانا رسول نویدکیا، 
حداقل ســه گزینه برای این پست مهم و تعیین کننده در 
 دسترس دارد و البته این ها به استثنای بازیکنان رده های پایه

 تیم سپاهان است.
Á هافبک هجومی؛ یک خلا دیگر*

ســروش رفیعی یکی از بازیکنان ســپاهان به شــمار 
می رود که پس از دیدار برابر اســتقلال در میکســدزون 
خبری ورزشــگاه آزادی با ابهام در مورد آینده اش حرف زد؛ 
احتمال بازگشت ســروش رفیعی که قراردادش با سپاهان 
تمام شده، به پرسپولیس وجود دارد و در این صورت محرم 
در این بخش از زمین نیز بایــد فکر ویژه ای برای تقویت 
تیمش داشته باشد. البته همین حالا هم با جدایی حاج صفی 
کادر فنی سپاهان گزینه های موردنظرش را انتخاب کرده 

و مدیران باشــگاه در حال مذاکره با آن ها برای جذبشــان 
هستند. جلال علی محمدی و یاسین سلمانی دو بازیکنی 
هســتند که در طــول فصل نمایش های بســیار خوب و 
امیدوارکننده ای در این پست داشتند ولی حداقل باید انتظار 
اضافه شــدن ۲ جانشین شایسته در این بخش از زمین به 
ترکیب طلایی پوشــان اصفهانی باشیم. البته که چرخش 
بازیکنان چند پســته در منطقه هایی که تخصص دارند، از 
راه کارهای دیگر است و درصورتی که یک هافبک دفاعی 
مطمئن به جمع سپاهانی  ها اضافه شود، شاید محمد کریمی 
هــم بتواند یک خط جلوتر بازی کند و نیاز کادر فنی برای 

خرید هافبک هجومی را تا حدی مرتفع کند.
Á  حداقل راســت؛  و  چپ  *وینگرهــای 

یک مهره کلیدی
جدایی محمد محبی که در اکثــر بازی های فصل در 
ترکیب اصلی ســپاهان قرار داشت و در منطقه چپ زمین 
به عنــوان وینگر چپ بازی می کرد، فقــدان بزرگی برای 
سپاهان خواهد بود. رضا دهقانی نیز بازیکن دیگری بود که 
در نیم فصل در این منطقه از زمین از جمع طلایی پوشان 
جدا شــد تا کادر فنی ســپاهان در روزی که مقابل پیکان 
چندین محروم داشت، تصمیم بگیرد از احسان حاج صفی در 
پست وینگر چپ استفاده کند. خلعتبری قراردادش یک فصل 
دیگر تمدیدشــده، ولی حداقل یک بازیکــن تاثیرگذار و 
تعیین کننده و حداکثر دو بازیکن در پست وینگر به ترکیب 
تیم محرم نویدکیا اضافه خواهند شــد. در پســت وینگر 
راست نیز محمدرضا حســینی و رضا میرزایی دو بازیکن 
دیگر سپاهان به شمار می روند. قرارداد حسینی که بازیکن 
بسیاری ارزشمندی است تمدید می شود و رضا میرزایی نیز 
همچنان قرارداد دارد. البته میرزایی در پستی اینستاگرامی 
تقاضای فرصت بیشتر از کادر فنی کرده و باید دید محرم چه 
دیدگاهی در این مورد دارد. بااین حال بلافاصله پس از پایان 
لیگ تلاش برای جذب چند بازیکن نظیر ســعید صادقی 
و فرشــاد احمدزاده برای تقویــت بخش هجومی و میانی 
ســپاهان آغازشده است. بازهم باید به این نکته اشاره کرد 
که سپاهان در این بخش از زمین همین حالا سه بازیکن را 
در دسترس می بیند که میرزایی، خلعتبری و حسینی هستند. 
راه حل دیگر می تواند جدایی برخی بازیکنان از پست هایی 
باشد که در لیگ بیستم به آن پست عادت کرده اند؛ گزینه ای 
 که با توجه به کیفیت نیروی انسانی سپاهان به هیچ وجه دور 

از ذهن نیست.
Á خط آتش؛ یک جنجال بزرگ درراه است*

از همین حالا کری های هواداران سپاهان و پرسپولیس 
در فضای مجازی آغازشــده اســت؛ اخبــار حکایت از آن 
دارد که سپاهانی ها درازای انتقال محمد محبی به باشگاه 
سانتاکلارای پرتغال توانســته اند با شهریار مغانلو مهاجم 
ارزشــمند سرخپوشــان به توافق برســند و اگر این چنین 
شود، رقابت پرسپولیس و ســپاهان برای کسب قهرمانی 
پیــش از آغاز مســابقات داغ و هیجان انگیز خواهد شــد. 
محرم نویدکیا در این پســت سجاد شــهباززاده، روح ا... 
باقری و علــی صادقی )بازیکن تیم امیدهای ســپاهان( 
را نیــز در اختیــار دارد و در صــورت جــذب مغانلو یکی 
 از جذاب تریــن خطــوط هجومــی لیگ بیســت و یکم

 را خواهد داشت.

 سرمربی سپاهان برای قهرمانی تیمش 
در لیگ فصل آینده تلاش می کند

بازارنقلوانتقالات
زیرنگاهتیزبینمحرم

عقـد  بـا  تهـران  پیـکان  گذشـته  فصـل  سـرمربی 
قـراردادی رسـما هدایـت ذوب آهـن را برعهـده گرفـت. 
مهـدی تارتـار کـه از پیکان نیز پیشـنهاد تمدیـد همکاری 

را دریافـت کـرده بـود، بـا پیشـنهاد بهتـر ذوبی هـا مواجـه 
شـد و طـی روزهـای گذشـته مذاکراتـی را بـا مسـئولان 
باشـگاه اصفهانـی انجـام داد. این مربی سه شـنبه گذشـته 
بـه اصفهـان سـفر کرد و دیـروز مذاکـرات نهایـی اش را با 
مسـئولان ذوب آهـن برگـزار کرد و بـا انجـام توافقات آخر 
قـراردادش را بـه امضـا رسـاند. سـرمربی جدیـد ذوب آهن 
یکـی از موفق ترین هـای در ایـن عرصـه بوده اسـت. او با 

پـارس جنوبـی جـم موفق شـد بـه لیـگ برتر صعـود کند 
و در سـال اول حضـورش رتبـه پنجمـی را به دسـت آورد. 
تارتـار در سـال دوم حضـور پـارس جنوبـی در لیـگ برتـر 
باوجـود مشـکلات عدیـده مالـی 
کـه در ایـن تیـم وجـود داشـت، 
در  را  جـم  سـهمیه  شـد  موفـق 
لیـگ برتر حفظ کنـد. ماجراجویی 
مسجدسـلیمان  نفـت  بـا  تارتـار 
نوزدهـم  لیـگ  در  یافـت؛  ادامـه 
ایـن سـرمربی تیمـی که همـواره 
بـه  گزینه هـای سـقوط  از  یکـی 
دسـته اول اسـت را به رتبه هشتم 
رسـاند تـا این تیـم بهتریـن نتایج 
تاریـخ خود در لیگ برتر را کسـب 
کنـد. تارتـار در لیـگ بیسـتم بـه 
پیـکان تهـران رفـت و در ادامـه 
موفقیت هایـش در فوتبـال ایـران 
بـا ایـن تیـم بـه رتبه هفتـم لیگ 
برتـر رسـید تـا یـک آمـار خـوب 
دیگـر را از خـود برجـای بگـذارد. 
حـالا نیـز تارتـار با مدیـران ذوب آهن برای فصـل آینده به 
توافـق رسـیده و در لیـگ بیسـت و یکـم هدایـت این تیم 
را برعهـده خواهد داشـت. نکته مهم دربـاره او و ذوب آهن 
ایـن اسـت که قـرار بود سـال گذشـته تارتـار به ایـن تیم 
بـرود، امـا اتفاقاتـی رخ داد کـه درنهایـت رحمـان رضایی 
سـرمربی ذوب آهـن شـد و تارتـار به پیـکان رفـت. اکنون 
بعـد از یک سـال تاخیر تارتـار و ذوب آهن به هم رسـیدند.

سجاد شهباززاده مهاجم فصل گذشته سپاهان که عنوان 
آقای گلی لیگ را به دســت آورده در فهرست خرید هر دو 
باشگاه پرسپولیس و استقلال قرارگرفته است. پرسپولیس 

و اســتقلال، دو تیم مطرح ایران، 
کارشان را در بازار نقل و انتقالات 
تابستانی شروع کرده اند. دراین بین 
بهتری  عمل  پرسپولیس سرعت 
داشــته و تابه حــال یــک خرید 
قطعی داشــته و عنوان شده با دو 
بازیکن دیگر هــم توافقات اولیه 
را به دست آورده است. استقلال، 
اما هنوز خرید رســمی نداشــته، 
ولی آن ها هم بیکار ننشســته اند 
و فهرســت خروجــی و ورودی 
تیمشــان را مشــخص کرده تا 
به زودی وارد بازار شــوند. اگرچه 
در بیــن گزینه هایی کــه برای 
حضور در دو تیم به صف شــده اند 
چند اســم مشــترک وجود دارد، 
ولی به نظر نمی رســد هیچ کدام 

از آن اســامی به اندازه ســجاد شــهباززاده اهمیت داشته 
باشــد. مهاجم فصل گذشــته ســپاهان که عنوان آقای 
گلی لیگ برتر را هم به دســت آورده در فهرســت خرید 
هر دو باشــگاه پرســپولیس و اســتقلال قرارگرفته و به 
 نظر می رســد بمــب اصلی نقــل و انتقالات تابســتانی

 شــود. در پرسپولیس وضعیت شــهریار مغانلو مشخص 
نیست و عنوان شــده پرسپولیسی ها از چند هفته قبل باب 

مذاکــره با شــهباززاده را بازکرده و از او چراغ ســبز هم 
گرفته اند. بااین حال، اســتقلال هم که در شــرف از دست 
دادن مهدی قائدی اســت در نظر دارد مهاجمی نام آشــنا 

به فهرســت اضافه کند که ادعاشــده این مهاجم سجاد 
شهباززاده اســت. برگ برنده ای که استقلالی ها دراین بین 
دارند این اســت که پرسپولیس هنوز به طورقطع وضعیت 
شــهریار مغانلو را روشــن نکرده است. از ســوی دیگر، 
شهباززاده پیش تر هم سابقه پوشــیدن استقلال را دارد و 
 ازاین رو مسئولان این باشگاه امیدوارند روند مذاکرات با او

 طولانی نشود.

 ذوب آهن و تارتار 
 سرانجام به هم رسیدند

پرسپولیس و استقلال هر دو شهباززاده را 
می خواهند
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 سایت اصفهان امروز منتشر شده است.
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گروه نشریات  

عضو تعاونی مطبوعات، انجمن مدیران رسانه
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نوبت اول

هیئت مدیره مصرف کارکنان پالایشگاه نفت اصفهان

جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مصرف کارکنان پالایشگاه نفت اصفهان راس ساعت 17/۰۰ روز شنبه مورخ 14۰۰/۰6/۰6 
در محل سالن مهمانسرای مرکز دانشگاه اصفهان به آدرس: اصفهان- خیابان هزار جریب- دانشگاه اصفهان تشکیل میگردد.

لذا از کلیه اعضاء دعوت میشود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا وکیل / نماینده خود را 
کتبا معرفی نمایید.

* ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده 18 آئین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی؛ تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها یک 
رای خواهد بود. و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی، می بایست به همراه نماینده خود حداکثر تا تاریخ 14۰۰/۰6/۰3 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس از 

احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت دارند.
*دستورجلسه:

- طرح و تصویب صورتهای مالی سال 1399/1۲/۲9 و نحوه تقسیم سود ویژه و بوجه سال جاری شرکت.  - گزارش هیئت مدیره و بازرس بازرسان   
- انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل هیئت مدیره و بازرس / بازرسان. - ارائه گزارش تغییرات اعضاء و سرمایه شرکت تعاونی.   

- تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی.  - تصمیم گیری در خصوص افزایش سرمایه شرکت تعاونی )از محل آورده اعضاء(.  
- تعیین روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت.

* داوطلبان تصدی سمتهای هیئت مدیره و بازرسی به موجب ماده )۲( دستور العمل نحوه نظارت بر انتخابات تعاونیها موظفند حداکثر ظرف یکهفته از انتشار آگهی 
دعوت فرم داوطلبی را تکمیل و تحویل دفتر تعاونی نمایند.

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
نوبت دوم 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه

هیات مدیره شرکت شفابخش فولادشهر )سهامی خاص( 

از کلیه ســهامداران شرکت شفا بخش فولادشهر )سهامی خاص( ثبت شده به شــماره 2716 و شناسه ملی 14005035450 جهت تشکیل مجمع عمومی 
 عادی سالیانه دعوت می شود که در ساعت 14 روز دوشنبه تاریخ 1400/06/01 در محل شرکت به آدرس فولادشهر  - محله ب4 - پشت شرکت عمران 

درمانگاه شفا حضور بهم رسانید.
2-انتخاب بازرسین دستور جلسه :          1-گزارش هیات مدیره و بازرسین  

4-انتخاب روزنامه کثیرالانتشار  3-تصویب صورت مالی و ترازنامه منتهی به 1399/12/30  

تاریخ انتشار آگهی:14۰۰/۰5/۲1

بازآی و دل تنگ مرا مونس جان باش
وین سوخته را محرم اسرار نهان باش

حافظ
روز سوم ماه محرم به یاد بزرگ بانوی کوچک کربلا موسیقی نیروی حیات بخشی است که به گونه ای اسرار آمیز، 

خاطره های فراموش شده دورترین روزهای زندگی را در قلبها 
بیدار می کند.

چارلز داروین

ما این كتاب را به حق به سوى تو فرود آوردیم پس خدا را در حالى كه اعتقاد خود را براى او خالص  کرده ای عبادت 
كن.

2 زمر

مناسبتسخن بزرگان یک فنجان آیات نورانی
شعر

هنر پنج هزارســاله نمدمالی در خمینی شهر رو به فراموشی است.به گزارش صداوسیما، 
مسئول نمایندگی میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری شهرستان خمینی شهر گفت: 
تنها واحد نمدمالی باین شهرستان را هنرمندی سرپا نگه داشته و در صورت حمایت نشدن، 
این هنر به فراموشی ســپرده می شود. منصور جعفرپور افزود: اصغر مختاری ۵۸ ساله از ۶ 
سالگی به این هنر مشــغول بوده و حالا محصولاتش مشتری خارجی هم دارد. او، هنر ۵ 
هزارساله  نمدمالی را از  سهم به سزایی در کف پوش ساختمان برخوردار دانست و گفت: این 

هنر امروزه هم در جامعه جایگاه خود را از دست نداده است. او افزود: تولید فرش، لباس های 
چوپانی، عرق گیر اســب، کف پوش خودرو و اســتفاده در صنایــع از کاربرد های امروز هنر 
نمدمالی است که در برخی موارد خواص طبی هم دارد. مسئول نمایندگی میراث فرهنگی 
صنایع دستی و گردشگری شهرستان خمینی شهر بابیان اینکه تولیدات نمدمالی شهرستان 
خمینی شهر جنبه صادراتی نیز دارد گفت: تأمین نشدن مواد اولیه این صنعت و تحت پوشش 

بیمه نبودن هنرمندان این رشته ازجمله مشکلات پیش روی هنرمندان این رشته است.

هنر نمدمالی خمینی شهر رو به فراموشی

بر اساس یک مطالعه جدید، مشخص شد بین آلودگی 
سمی که مســتقیماً به سلامت انسان آســیب می رساند 
و آلودگی غیر ســمی که به گرمایــش جهانی و تغییرات 
آب وهوا منجر می شود، ارتباط قوی وجود دارد.انسان مقادیر 
قابل توجهی آلودگی های سمی و غیر سمی تولید می کند 
که آلودگی های سمی، همچون ذرات ریز به طور مستقیم 
به سلامت انسان آسیب می رسانند و آلودگی های غیر سمی 
به گرمایش جهانی منجر می شود. محققان معتقدند آلودگی 
سمی و غیر سمی می توانند یکدیگر را تشدید کنند و در یک 
مطالعه جدید، ارتباط قوی بین آلودگی سمی که مستقیماً 
به سلامت انسان آسیب می رساند و آلودگی غیر سمی که به 
گرمایش جهانی و تغییرات آب وهوا منجر می شود، مشخص 
شد. این مطالعه همچنین فهرســتی از ۱۰ کشوری را که 
بیشتر در معرض تغییرات آب وهوا و آلودگی سمی هستند، 
 PLOS ONE اعلام کرد. در این مطالعه کــه در مجله
منتشر شد، محققان کشورهایی را شناسایی کردند که جامعه 
بین المللی می تواند به طور مؤثــر از آن ها برای کاهش آثار 

منفی هر دو نوع آلودگی حمایت کند.

Á آلودگی و گرمایش جهانی
آلودگی های انسانی تأثیر منفی عمیقی بر محیط زیست 
در سراسر جهان داشته است. این آلودگی ها ناشی از انتشارات 
ســمی مانند ذرات ریز، یا PM۲.۵ و انتشارات غیر سمی 
مانند گازهای گلخانه ای است. طی چند قرن گذشته، انسان 
گازهای گلخانه ای زیادی مانند دی اکســید کربن را در جو 
منتشر کرده که منجر به افزایش دمای زمین شده و تغییرات 
آب وهوایی بزرگی در سطح جهانی رخ داده است. محققان 
می گویند تغییرات آب وهوایی تهدید مهمی برای سلامتی 
انسان ها است و معتقدند برخی اثرات منفی زیست محیطی 
بر سلامت انسان ناشی از تغییرات آب وهوایی برگشت ناپذیر 
است. یک کارشناس تغییرات آب وهوا و استاد برجسته در 
دانشگاه ملی استرالیا در کانبرا می گوید: دانشمندان نگران 
نقاط احتمالی در زمین هستند که ممکن است به زودی از 
بین بروند و باعث تشــدید گرمایش جهانی شود. به گفته 
آژانس حفاظت از محیط زیست، ذرات ریز با مشکلات جدی 
سلامتی در درجه اول بیماری های تنفسی و قلبی عروقی 

مرتبط است.

بزرگداشــت روز جهانی گردشگری ۱۴۰۰ از تاریخ ۶ 
لغایت ۱۱ مهرماه امسال برگزار می شود.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جــوان، ولی تیموری 
معاون گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی گفت: بزرگداشت روز جهانی گردشگری 
۱۴۰۰ از تاریخ ۶ لغایت ۱۱ مهرماه امسال برگزار می شود. 
او گفت: با توجه به برنامه ریزی به عمل آمده و اســتقبال 
ادارات کل اســتانی جهت برگزاری مراســم روز جهانی 
گردشگری ۱۴۰۰، این موضوع در دومین نشست شورای 
سیاست گذاری مراسم بزرگداشت روز جهانی گردشگری 
مطرح و با میزبانی اســتان های منتخب موافقت شد. او 
افزود: بنابراین تصمیم اســتان اردبیل در روز ششم مهر، 
استان های کردســتان و کرمانشاه به صورت مشترک در 
منطقه اورامانات )هورامان( در هشتم مهر، استان کرمان 
در دهم مهر و استان فارس در یازدهم مهرماه سال جاری 
میزبان مهم ترین رویداد صنعت گردشگری کشور هستند. 
معاون گردشــگری در تشریح سیاســت ها و برنامه های 
موردنظر برای روز جهانی گردشــگری اظهار کرد: طبق 
رویکرد ســال های اخیر، وزارت گردشــگری در تلاش 
بوده اســت تا با اســتفاده از رویداد های مهمی همچون 
روز جهانی گردشــگری در راستای معرفی مناطق کمتر 
شناخته شــده و یا جلب توجه مقامات محلی و مردم برای 
اهمیت دادن به مقوله گردشــگری در برنامه ریزی های 
استان و یا شــهر خاصی اقدام نماید. او افزود: در همین 

راستا انتخاب اســتان های اردبیل، کرمانشاه و کردستان 
در چارچوب سیاســت تعریف مسیر جدید گردشگری در 
شمال غرب کشور است که امسال با ثبت جهانی منطقه 
اورامانات در فهرســت یونسکو، برگزاری این رویداد ملی 
به طور حتم در توسعه و رونق گردشگری این منطقه تأثیر 
قابل توجهی خواهد داشت. معاون گردشگری یادآور شد: از 
سوی دیگر، استان های کرمان و فارس نیز در امتداد مسیر 
سنتی و تاریخی گردشگری کشور واقع شده اند و جا دارد 
به موازات تعریف مســیر های جدید گردشگری همچنان 
در محــل توجه بیش ازپیش قرار گیرند. تیموری در ادامه 
ضمن اشاره به شعار روز جهانی گردشگری در سال ۲۰۲۱ 
گفت: سازمان جهانی گردشگری شعار گردشگری، ابزاری 
برای رشد فراگیر را برای سال جاری انتخاب کرده است 
و بدون تردید انتخاب ۵ استان برای برگزاری مراسم روز 
جهانی گردشگری از سوی معاونت گردشگری در همین 
چارچــوب و به مفهوم توجه به توســعه و رونق متوازن 
گردشگری در کشور بوده است. شایان ذکر است در هفته 
گردشگری علاوه بر برنامه های ملی در ۵ استان منتخب، 
برنامه ها و مراســم جداگانه ای نیز در سطوح استانی در 
سایر استان ها برگزار خواهد شــد. در برگزاری مراسم از 
مدیران کل اســتانی خواسته شده است تا از ظرفیت همه 
بخش ها اعم از دولتی، عمومی و غیر دولتی، شهرداری ها، 
تشکل های حرفه ای گردشگری و جوامع محلی میزبان 

بهره کامل ببرند.

وزیر میــراث فرهنگــی در آخریــن روزهای 
فعالیت خود در این ســمت، حریم محور فرهنگی 
تاریخی اصفهان که از ابتدای بازار بزرگ در خیابان 
عبدالرزاق آغاز و به میدان انقلاب ختم می شــود را 

به استاندار ابلاغ کرد.
به گزارش مهــر، درحالی که هنوز کابینه دولت 
سیزدهم مشخص نشــده و وزرای دولت روحانی 
به فعالیت خود ادامه می دهند، علی اصغر مونســان 
دریکــی از آخریــن نامه ای خود، حریــم تاریخی 
فرهنگی اصفهان را به اســتاندار اعــلام کرد. در 
بخشــی نامه وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی به عباس رضایی آمده اســت که 
هرگونه دخل و تصرف در محدوده حریم و تخلف 
از ضوابط حفاظتی مقرر، برابر مواد ۵۵۸ لغایت ۵۶۹ 
کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی جرم محسوب 
می شــود. بر این اساس این پهنه تاریخی فرهنگی 
اصفهان که بازار بزرگ اصفهان، میدان نقش جهان، 
خیابان های سپه، استانداری و باغ گلدسته همچنین 
بخش هایی از خیابان عبدالرزاق را شــامل می شود، 
به ثبت ملی رســیده و حریم هــای درجه یک و دو 
آن مشخص شد. این در حالی است که هم اکنون 
در ایــن حریم و محورهای آن تخلفات آشــکار و 
تجاوزهای متعدد به حریــم منظری و ارتفاعی به 
چشــم می خورد. ازجمله مهم تریــن این تخلفات 
می تــوان به ســاخت مجتمع نیوشــا در اصفهان 
اشــاره کرد، مجتمعی که صاحــب آن پس ازاینکه 
درخواســت پروانه ساخت با ارتفاع هشت متری آن 
توســط شهرداری و با توجه به استعلام از اداره کل 
میراث فرهنگی رد شد، به سراغ دیوان عالی عدالت 
اداری رفت و در آنجا برخلاف قانون ساخت وساز در 
حریم آثار ثبت جهانی، توانســت شهرداری را ملزم 
به صدور پروانه ساخت با ارتفاع هشت متری کند. 
این پرونده پرحاشیه که درنهایت با دستور دادستان 
اصفهان ساخت آن متوقف شد، همچنان در جریان 
اســت و سرنوشتش مشخص نیست. از طرفی این 
تنها مورد تعرض به حریم میدان نقش جهان نیست 
و مجتمعــی دیگر نیز با نقض حریم منظر و ارتفاع 
پنج متری درگذر سعدی قد علم کرد که البته رئیس 
سابق کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر 
اصفهان قول تخریب آن را داد، اما تاکنون خبری از 
تخریب نشــده است. از طرفی میدان امام )ره( چند 
سالی اســت که از معضلات گذر آقانور الله نجفی 
آرام و قرار ندارد و این پروژه که قرار بود دسترسی 
به میدان را ســهل کند، حالا حریم منظری آن را 
مخــدوش کرده و علی رغــم پیگیری های فراوان 
و بازدیــد مقامات عالی کشــور نظیــر وزیر راه و 
شهرســازی همچنان به مانند خرابه ای رهاشــده 
است. در آن سوی میدان نقش جهان، یعنی چهارباغ 
نیز اوضاع مطلوبی دیده نمی شــود، از حاشیه های 
پیاده راه ســازی این گذر تاریخی کــه گذر کنیم، 
به تازگی هتلی در این محــل قد علم کرده که به 
شــکل کاملًا واضح حریم منظر و ارتفاع چهارباغ 
را شــکافته و ساختمان آن به مانند نوک تیز نیزه ای 
به چشــمان بازدیدکنندگان از چهارباغ می رود. این 
هتل که به هتل ارفعی شــهرت دارد، درســت در 
پلاک دوم چهارباغ و در کوچه ســینما ســپاهان و 
در محل تلاقی این کوچه با خیابان شــیخ بهایی 
در حال ساخت است. افراد مختلف ازجمله مدیرکل 
ســابق میراث فرهنگی اســتان اصفهان، مرحوم 
فریدون الهیاری در گفت وگوی های متعدد گفته بود 
که بخش جنوبی ساختمان این هتل که از چهارباغ 
قابل رؤیت است باید تعدیل شود. بااین حال پرونده 
هتل ارفعی نیز به نتیجه ای نرسید و این ساختمان 
همچنان در حال ســاخت و تاخت است. تمام این 
پرونده های بی نتیجه که رونــد آن به کام مالکان 
پیش می رود باعث شده تا ابلاغ حریم پهنه تاریخی 
فرهنگی اصفهان ماننــد نوش دارویی بعد از مرگ 
سهراب باشد، نوش دارویی که در حاشیه های انتقال 
قدرت احتمالًا فراموش شود تا مالکان و سازندگان 
از این فرصت استفاده و سریع تر ساختمان های خود 

را علم کنند.

نسخه های خطی میراثی بر جامانده از دل تاریخ است 
کــه به دلیل ارزش بــالا در پژوهش حوزه های مختلف، 
اهمیت بســیاری دارد این در حالی است که گویی به آن 

توجه چندانی نمی شود.
به گزارش ایمنا، نســخه های خطــی، مکتوباتی بر 
جامانده از دوران قدیم اســت که انســان را بافرهنگ و 
اندیشه گذشتگان آشــنا می کند. انسان تا برگذشته خود 
واقف نباشــد و داشــته های خود را به درســتی نشناسد، 
نمی داند در کجا ایستاده و قرار است به کجا برود تا بتواند 
برنامه ریزی منطقی و درستی داشته باشد. از طرفی نسخ 
خطی و اسناد، مبنای مطالعات آینده نگر محسوب می شود 
و چشم انداز درازمدتی برای توسعه ایجاد می کند. از خلال 
نســخه های خطی، می توان به تاریخ اندیشــه و عقاید 
انســان های اعصار مختلف پی برد و گروه های تأثیرگذار 
بر جامعه در طول تاریخ را شناسایی کرد. بیستم مردادماه 
زادروز عباس زریاب خویی اســت، وی علاوه بر مورخ، 
ادیب، نویســنده و مترجم بودن، یک نسخه شــناس نیز 
محسوب می شد که تلاش های بسیاری برای این حوزه 
انجام داد. شــاید بتوان گفت اهمیت تاریخی نسخه های 
قدیمی و نسخه شناســی مبتنی بــر تخصص این روزها 
رنگ باخته اســت. مســعود کثیری، رئیس مرکز اسناد و 
کتابخانه ملی اصفهان، درباره تمایز میان ســند و نسخه 
خطی، می گوید: گاهی اوقات میان ســند و نسخه خطی، 
تفاوتی قائل نمی شــوند و ممکن اســت این دو عنوان 
به جای یکدیگر گرفته شــود. این موضوع، اشــتباهاتی 
را بــه وجود آورد؛ چراکه ازنظــر مورخان، هر آن چیزی 
که بتوان به آن اســتناد کرد موجب روشن شدن زوایای 
تاریکی از تاریخ شــود و روایتی از گذشته را آشکار کند، 
»سند« اســت که گاه به صورت دست نوشته، نامه، کتاب 
و حتی شــواهد باستان شناســی یا تکه ای از یک لباس 
به دست ما می رســد؛ اما نسخه های خطی مجموعه ای 
از رســایل، نامه ها، کتاب ها و دست نوشته هایی است که 
از اعصار قدیم باقی مانــده و موضوعات مختلفی اعم از 
مضامین تاریخی، ادبی، هنری، مذهبی و سایر موارد را در 
برمی گیرد؛ بنابراین سند، اعم از نسخه است و توسط آن 
می توان به یک روایت کلی دست یافت. او در مورد پیشینه 
نســخ خطی تصریح می کند: از زمانی که دستگاه چاپ 
وارد کشور شد نسخه های خطی وجود داشته است حتی 
نسخه هایی تحت عنوان »نسخه های چاپ سنگی« وجود 
دارد که در زمره نســخ خطی، محسوب می شود. بسته به 
اینکه این نسخ، پیرامون چه موضوعی نوشته شده باشد، 
اطلاعات تاریخی بی نظیری را درباره موضوع موردنظر به 

انسان ارائه می دهد.
Á نسخه های خطی می تواند منبع ثروت باشد

رئیس مرکز اســناد و کتابخانه ملــی اصفهان درباره 
اهمیت معنوی و مادی نســخ خطی، اظهار می کند: نسخ 
خطی، میراثی گران بها و ارزشــمند محسوب می شود که 
از پیشــینیان به ما رسیده اســت و می توان از طریق آن 
به اطلاعات علمی مفید و بســیاری دست یافت. از جنبه 

مــادی نیز بایــد از دو منظر به موضوع نــگاه کرد. اول 
اینکه اســناد، مدارک و شواهد که نسخه های خطی نیز 
بخشی از آن به حســاب می آید، از جهات مختلفی منبع 
تولید ثروت برای کشور محسوب می شود. کمترین مثال 
این اســت که تشکیل دادن موزه نســخ خطی، موجب 
بازدید علاقه مندان بســیاری می شود که در قبال بازدید 
خود، باید هزینه ای بپردازند. دوم اینکه اگر در ســطحی 
بالاتر به موضوع نگاه شــود، باید گفت که نسخ خطی، 
مبنای مطالعات آینده نگر برای توسعه پایدار علمی خواهد 
بود که به دنبال آن، توســعه اقتصادی و تولید ثروت به 
وجود می آید. کثیری ادامه می دهد: نســخه های خطی، 
قدمت اندیشه و تفکر بشر را به نسل های مختلف نشان 
می دهد. پیشینه قدیمی ترین کتاب های خطی که اکنون 
در کشــور موجود است، به قرن دوم و سوم هجری یعنی 
از زمانی که کاغذ وارد ایران شد و نخستین کارخانه های 
کاغذسازی را بنا نهادند، بازمی گردد. تا پیش از ورود کاغذ، 
امر نوشتن، نسخه برداری و استنساخ، کار بسیار دشواری 
بود؛ برای مثال در منطقه بین النهرین، گاه از لوح های گلی 
برای نسخه نویسی استفاده می کردند یا در مصر باستان از 
پاپیروس برای این منظور ســود می بردند. او خاطرنشان 
می کند: نسخ خطی به شیوه های مختلفی مانند خریداری 
یــا اهدا، به کتابخانه ملی می رســد. در اولین اقدام، باید 
نســخه ها به خوبی ضدعفونی و مرمت شود و در مخازن 
مخصوص خود، به شیوه های استاندارد و تعریف شده، اعم 
از نور، رطوبت و دمای مناسب نگهداری شود. سپس بسته 
به نیاز پژوهشگران، نسخه ها اسکن می شود و در اختیار 

آنان قرار می گیرد.
Á لزوم ایجاد رشته دانشگاهی نسخه شناسی

علی اصغــر باباصفری، عضو هیئت علمی گروه زبان و 
ادبیات فارســی دانشگاه اصفهان اظهار می کند: تصحیح 
نســخ خطی برخلاف اینکه امری آسان به نظر می رسد، 
پیچیدگی هــای خاص خــود را دارد. مصحح این متون، 
بایــد از دانش هــای مختلفی که مســتقیماً به موضوع 
تصحیح نســخه مرتبط اســت برخوردار باشــد. یکی از 
این دانش ها، سبک شناســی شــعر و نظم است. این امر 

باعث می شود مصحح با شناخت سبک نسخه موردنظر، 
بتواند تشخیص دهد که کاربرد برخی کلمه ها در دوره ای 
متداول بوده اســت یا خیر. مبحث دیگر، خط شناســی و 
شیوه کتابت در دوره های مختلف است که رابطه مستقیم 
و مهمــی با امر نسخه شناســی و تصحیح متون دارد. به 
ایــن صورت که در برخی دوره ها، بعضی خطاطان، نقطه 
بعضی از حروف را نمی گذاشــتند یا روی حرف »گاف« 
ســرکش را قرار نمی دادند. او می افزایــد: موضوع دیگر 
این اســت که فرد نسخه شــناس، باید دارای علم کافی 
در زمینه واژه شناسی باشــد یعنی دایره واژگانی وسیعی 
داشــته باشــد. همچنین بســته به اینکه نسخه خطی 
موردنظر مصحح در چه زمینه ای باشــد باید در علوم و 
فنونی مانند تاریخ، جغرافیا، نجوم، طب، تفســیر، فلسفه، 
فقه، کلام، منطق، عرفان و علومی ازاین دست نیز دانش 
کافی و لازم را کســب کرده باشــد تا بتواند به خوبی از 
عهده تصحیح برآید. عضو هیئت علمی دانشگاه اصفهان با 
اشاره به کمبود متخصص در زمینه نسخه شناسی، تصریح 
می کند: تصحیح متون، امر خطیری اســت که دانش و 
ازخودگذشــتگی زیادی را می طلبد. اگر رشته یا گرایشی 
مرتبط با نسخه شناســی در دانشگاه ها ایجاد شود، کمک 
شــایانی به این موضوع مهم می کند. البته طی ســالیان 
گذشته، بحث های زیادی پیرامون این مبحث شده است 
و حتی پیشنهاد راه اندازی گرایش تصحیح متون در مقطع 
کارشناســی ارشــد و دکترای زبان و ادبیات فارسی نیز 
داده شــده و تا مرحله تصویــب در وزارت علوم نیز پیش 
رفته است. باباصفری خاطرنشان می کند: به نظر می رسد 
مســئولان مربوطه، دانش کافــی و اطلاعات وافی را 
در زمینه نسخه شناســی ندارند و اهمیت و حساســیت 
این موضوع، چنان که بایدوشــاید، برای آنان جا نیفتاده 
اســت؛ بنابراین عمده بار این کار بر دوش دانشگاهیان 
مربوط، گذاشته شده است که باید گفت اکثر دانشجویان 
و اســاتید زبان و ادبیات فارسی که به امر تصحیح همت 
گماشته اند، در حوزه نسخه شناســی صاحب نظر و خبره 
 نیســتند. درواقع افراد معدودی در این زمینه صاحب نظر 

و استاد هستند.

تغییرات اقلیم و آلودگی های سمی

 بزرگداشت روز جهانی گردشگری
 14۰۰ در 5 استان

حریم محور تاریخی 
فرهنگی اصفهان ابلاغ 

شد

نسخه های خطی؛ میراثی از دل تاریخ

مدیرکل دفتر حفاظت و احیای تالاب ها سازمان حفاظت 
محیط زیست تأمین نیاز آبی تالاب ها به منظور حفظ پایداری، 
امکان ارائه خدمات اکوسیستمی توسط تالاب ها و نیز پیشگیری 
از اثرات سوء ناشی از خشک شدن آن ها را ضرورتی انکارناپذیر 

دانست.
به گزارش ایرنا، آرزو اشــرفی زاده گفت: با توجه به تغییر 
ساختاری در بخش مدیریت آب وزارت نیرو و استقرار مدیریت 
حوضه آبریز برای ۹ رودخانه اصلی، همچنین اهمیت تأمین 
حقابه تالاب ها، تاکنون سه جلسه با مدیران حوضه آبریزهای 
دریاچــه ارومیه، رودخانه کرخه و فــلات مرکزی و زاینده رود 
به منظور پیگیری نحوه تأمین نیاز آبی محیط زیستی تالاب ها 
تشکیل شده اســت. مدیرکل دفتر حفاظت و احیای تالاب ها 
سازمان حفاظت محیط زیست ادامه داد: این جلسات به منظور 
بررســی و ارائه راهکارهــای اجرایی نحوه تأمیــن نیاز آبی 
محیط زیستی دریاچه ارومیه و تالاب های اقماری آن، تالاب های 
استان خوزستان با تأکید بر تالاب هورالعظیم و تالاب های استان 
فارس برگزار شد. اشرفی زاده با یادآوری این که بر اساس ماده 
۲ قانون حفاظت، احیا و مدیریت تالاب های کشــور، سازمان 
حفاظت محیط زیســت مکلف است نیاز آبی زیست محیطی 
تالاب ها را تعیین کند، تصریح کرد: بر اساس همان ماده قانونی، 

وزارت نیرو نیز مکلف است ضمن تدوین و اجرای برنامه مدون 
در این خصوص، نسبت به تخصیص و تأمین آن اقدام کند. او 
افزود: همچنین وزارت نیرو به موجب ماده ۴ آیین نامه جلوگیری 
از تخریب و آلودگی غیرقابل جبران تالاب ها مکلف است سهم 
حقابه تالاب ها را با کمیت و کیفیت مناسب و متناسب با شرایط 
اقلیمــی مختلف با توزیع زمانی معین و در اولویت دوم پس از 
تأمین آب شــرب تخصیص دهد. مدیــرکل دفتر حفاظت و 
احیای تالاب ها سازمان حفاظت محیط زیست خاطرنشان کرد: 
جلسات برگزارشده در راستای پیگیری و نظارت بر تأمین نیاز 
آبی محیط زیستی تالاب ها، راهکارهای اجرایی نحوه تأمین نیاز 
آبی تالاب ها و همچنین چگونگی رفع مشکلات و چالش های 
موجود در حوضه های آبخیز تالاب ها بود. اشــرفی زاده ضمن 
یادآوری این که تدوین و اجرای صحیح برنامه های تأمین حقابه 
تالاب ها به منظور حفظ پایداری، امکان ارائه خدمات اکوسیستمی 
توسط تالاب ها و نیز پیشگیری از اثرات سوء ناشی از خشک 
شدن آن ها، ضرورتی انکارناپذیر است، گفت: این موضوع به ویژه 
در خصــوص تالاب های واقع در حوضه های آبخیز مرکزی و 
جنوبی کشور، به دلیل مسائلی چون محدودیت های منابع آبی، 
برداشت های مستمر آب کشاورزی و مسائل اجتماعی متأثر از 

تواتر خشک سالی ها، از اهمیت بسزایی برخوردار است.

تأمین نیاز آبی تالاب ها، ضرورتی 
انکارناپذیر


